

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်(၅)ရပ်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်ကို ပြန်လည်ဖွဲ့စည်းပြီး မဲစာရင်းများစစ်ဆေးခြင်းများ အပါအဝင် လုပ်ဆောင်သင့်၊ လုပ်ဆောင်ထိုက်သည် များကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၂။ လတ်တလော ဖြစ်ပွားနေဆဲဖြစ်သည့် COVID-19 ကပ်ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန် မပျက် ထိထိရောက်ရောက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။
- ၃။ COVID-19 ကပ်ရောဂါကြောင့် ထိခိုက်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအား ဖြစ်နိုင်သမျှ နည်းလမ်းများ ဖြင့် အမြန်ဆုံးကုစားသွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင် သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အား လွှဲအပ်နိုင် ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရေချိုပုစွန်သားဖောက်စခန်းဖွင့်မည် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုသာမက ပြည်ပပို့ကုန်အဖြစ် တင်ပို့နိုင်ရန်ရည်မှန်း

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၂၉

အခြေခံစားသောက်ကုန်တွင် အဓိကပါဝင်လျက်ရှိသော ငါး၊ ပုစွန် ရေရှည် စားသုံးနိုင်ရန်နှင့် ပြည်ပပို့ကုန် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိရန် နိုင်ငံ တော်က သား၊ ငါးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရေချိုပုစွန်သားဖောက်စခန်းသစ် အောင်မြင်သော ကြောင့် ရေချိုပုစွန်သားဖောက်စခန်း ဖွင့်လှစ်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် နေကြောင်း သိရသည်။

ရေချိုပုစွန်သားဖောက်ခြင်းသည် လက်ရှိအချိန်တွင် ရန်ကုန်တိုင်း

ဒေသကြီးနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးတို့တွင်ရှိသော်လည်း ရခိုင် ပြည်နယ် ကုလားတန်မြစ်နှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် ကျောက်တော်နှင့် ပုဏ္ဏားကျွန်းတစ်ဝိုက်မှ ထွက်ရှိသော ရေချိုပုစွန်မှာ အရောင်အသွေး လှပပြီး အကောင်ကြီးသည့်အပြင် အရသာကောင်းမွန်သောကြောင့် အဆိုပါမျိုးစိတ် ရေရှည်တည်တံ့နိုင်ရန်နှင့် ပြည်တွင်းစားသုံးမှုသာမက ပြည်ပပို့ကုန်အဖြစ် တင်ပို့နိုင်ရန် ရည်မှန်း၍ ရေချိုပုစွန်သားဖောက်စခန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေခြင်း ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁



စစ်တွေမြို့နယ် ရေချမ်းပြင်ကျေးရွာ၌ ရေငန်ပုစွန်မွေးမြူရေးကန်ကို တွေ့ရစဉ်။

## လာမည့်နွေရာသီတွင် လှော်ကားရေလှောင်ကန်မှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့နေပြည်သူများအား သောက်သုံးရေဖူလုံစွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၉

လှိုင်မြစ်-လှော်ကား ရေအားဖြည့်စီမံကိန်းသည် ရန်ကုန်မြို့နေပြည်သူများသို့ အဓိက သောက်သုံးရေ ပေးဝေလျက်ရှိသည့် လှော်ကားရေလှောင်ကန်ကြီးကို ရေသိုလှောင်မှုမဟာဏ မလျော့ကျစေရေးအတွက် မှော်ဘီမြို့နယ် ကန်ကလေး လျှပ်စစ်မြစ်ရေတင် PS1 နှင့် PS2 မှ လှိုင်မြစ်ရေကို ရယူပြီး ဖူးကြီးရေလှောင် ကန်မှ လှော်ကားရေလှောင်ကန်သို့ ရေဖြည့်တင်းလျက်ရှိသည့် အချင်း ၆၀ လက်မရှိ သံဖြူကွန်ကရစ် ရေပို့ပိုက်လိုင်းသို့ 1600mm HDPE ပိုက်ကို ချိတ်ဆက်၍ လှော်ကားရေလှောင်ကန်သို့တစ်နေ့လျှင် ရေဂါလန် သန်း ၆၀ ဖြည့်တင်းပေးမည့် စီမံကိန်းဖြစ်ပြီး စီမံကိန်းအား ၂၀၂၁ ခုနှစ် မေလမှ စတင်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ၂၀၂၂ ခုနှစ် မတ်လကုန်တွင်ပြီးစီးရန် လျာထားသော်လည်း မတ်လတွင် ရေအားစတင်ဖြည့်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း လုပ်ငန်းများပြီးစီးရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ယခုအခါ အင်ဂျင်နီယာဌာန (ရေနှင့် သန့်ရှင်း 1600 mm HDPE ပိုက်လိုင်းအရှည် ၃ ဒသမ ၂ မိုင် မှ) ဆောင်ရွက်နေသော အကျယ်အဝန်း ၅၆၀၀၈၂ ဆက်သွယ်ခြင်းလုပ်ငန်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ရေတွန်း စတုရန်းပေနှင့် အနက် ၁၀ ပေရှိ မြေသားအကြို စက်ရုံနှင့် ရေယူအဆောက်အအုံ၊ ရေယူဂိတ်တံခါးများ အနည်ထိုင်ကန် တည်ဆောက်ခြင်း ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း၊

စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁

### ယနေ့ ၀ တ် ၀ ရာ

လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပန်းခင်းလမ်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းစို့

ဆောင်းပါး စာ - ၆

သာတူညီမျှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ သက်ရွယ်မရွေးပါဝင်ကြ

ဆောင်းပါး စာ - ၁၀

သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် စားအုန်းဆီ ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု ဆက်လက်ဆောင်ရွက်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ - ၁၂

အမေရိကန်၏ အာဖဂန်ကယ်တင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် ဖရိုဖရဲဖြစ်မှု ပိုလ်ချုပ်ကြီးများအား မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်လာ

နိုင်ငံတကာရေးရာ စာ - ၁၄

### သက်ကြီးရွယ်အိုနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာ

မျက်မှောက်ခေတ်သည် အိုင်တီခေတ်ဖြစ်သည်။ သတင်းအချက်အလက်နည်းပညာသည် လူတိုင်းရှောင်လွှဲ၍ မရနိုင်အောင် နေ့စဉ်ဘဝများ၌ တစ်သားတည်းဖြစ်နေသောခေတ်ဟု ဆိုရမည်။ ကွန်ပျူတာ၊ အင်တာနက်၊ မိုဘိုင်းဖုန်းစသည့် နည်းပညာများနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာပစ္စည်းများကို လူတိုင်း သုံးစွဲနိုင်ရန်မှာ တစ်ခေတ်တစ်ခါက လူတိုင်းစာတတ်မြောက်ရေးကဲ့သို့ပင် အရေးကြီးလိုအပ်သည်။ လူတိုင်းစာတတ်မြောက်ရေး အရေးကြီးသကဲ့သို့ပင် ဒစ်ဂျစ်တယ်တတ်မြောက်ရန်၊ ကျွမ်းကျင်ရန်လည်း အရေးကြီးသည်။ အိုင်တီခေတ်တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်တတ်မြောက်ကျွမ်းကျင်မှုမှာ အများနှင့် ရင်ပေါင်တန်း၍ ရှင်သန်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မိမိတို့၏ နေ့စဉ်ဘဝများတွင် လူမှုကွန်ရက်များက အပြန်အလှန် ဆက်သွယ်နိုင်သည့် လမ်းမများဖြစ်လာသည်။ လူမှုကွန်ရက်များမှပင် သတင်းအချက်အလက်များရယူ ဖြန့်ဝေကြသည်။ အလုပ်တူသူ၊ ဝါသနာတူသူများအချင်းချင်း သင်းပင်းအုပ်စုဖွဲ့စည်းကာ အတွေ့အကြုံများ၊ ပညာရပ်များ အပြန်အလှန်လှည့်လည်ကြသည်။ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေသူများတွင်လည်း ဘွဲ့လက်မှတ်တစ်ခုအပြင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အထောက်အထားနှင့် လက်တွေ့ကျွမ်းကျင်မှုတို့လည်း မရှိမဖြစ်လိုအပ်လာသည်။ ဈေးဝယ်ရာ ဈေးရောင်းရာတွင်လည်းကောင်း၊ လေယာဉ်လက်မှတ်၊ ကားလက်မှတ်ဝယ်ယူရာတွင်လည်းကောင်း၊ အလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရာတွင်လည်းကောင်း၊ အလုပ်သမား ရှာဖွေရာတွင်လည်းကောင်း၊ ပညာရပ်အမျိုးမျိုး သင်ကြားသင်ယူရာတွင်လည်းကောင်း၊ အနုပညာဖန်တီးမှုများ ပြုလုပ်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ နိုင်ငံရေးအစရှိသမျှသော လူ့အရေးအရာဟူသမျှ အားလုံးတို့တွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာ မပါမဖြစ်၊ မသိမတတ်၍ မရသောခေတ်ကို မိမိတို့ ရောက်ရှိနေကြပြီ ဖြစ်သည်။

ဤတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်တတ်မြောက်မှု ကွာဟချက်က ပြဿနာတစ်ခုဖြစ်သည်။ လူငယ်လူရွယ်များအတွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်နားလည်တတ်ကျွမ်းမှုက ခေတ်နှင့်တစ်သားတည်းဖြစ်ပြီး မြင့်လည်းမြင့်မားကြသည်။ ကောင်းစွာတတ်မြောက်ကြသလို ထိထိရောက်ရောက်လည်း အသုံးပြုနိုင်စွမ်းရှိကြသည်။ ကောင်းစွာတတ်မြောက်၍ အသုံးမချနိုင်ကြသူများမှာ လူကြီးများ၊ သက်ကြီးရွယ်အိုများဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့၏ ငယ်စဉ်ဘဝ ပညာသင်ကြားခဲ့ရသည့်အချိန်တွင် အိုင်တီနည်းပညာများသည် ယခုခေတ်ကဲ့သို့ မမြင့်မားသေးသလို လူတိုင်း၏ နေ့စဉ်ဘဝများဆီသို့ ရောက်မလာသေးသည့် အချိန်ကာလဖြစ်သည်။ ငယ်စဉ်က မရင်းနှီးခဲ့သော နည်းပညာများက အသက်ကြီးရင့်သည့် အချိန်မှ မိမိတို့၏ပတ်ဝန်းကျင်သို့ ရောက်လာသောအခါ အလွမ်းဝေးသည့်ပညာရပ်များဖြစ်သွားပြီး အသုံးမချတတ်ခြင်း၊ စိတ်လည်းမဝင်စားတော့ခြင်းဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုတို့ နောက်ကျကျန်နေခဲ့ရသည်။

မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အသက် ၆၀ နှင့်အထက် လူဦးရေမှာ လေးသန်းခွဲကျော်ရှိကြောင်း ၂၀၁၄ ခုနှစ် လူဦးရေနှင့် အိမ်အကြောင်းအရာ သန်းခေါင်စာရင်းအရ သိရှိရသည်။ ယင်းလူဦးရေက နှစ်စဉ်ပျမ်းမျှ ၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးတက်လျက်ရှိသည်ဟုလည်း ခန့်မှန်းတွက်ချက်ထားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သက်ကြီးရွယ်အိုအများစုမှာ ကျေးလက်များမှာထက် မြို့ပြများတွင် ရှိနေသည်ဟုလည်း ဆိုသည်။ အသက်အရွယ်အရ ဝင်ငွေရှာဖွေသည့် လုပ်ငန်းခွင်များ၏ ပြင်ပသို့ ရောက်နေခြင်း၊ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုလျော့ပါးလာခြင်း၊ လူမှုရေးအရ အထီးကျန်ဆန်သည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေခြင်း၊ ဆင်းရဲမွဲတေခြင်းစသည့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးတို့ကြောင့် သက်ကြီးဘိုးဘွားတို့မှာ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာများနှင့် အလွမ်းဝေးနေကြရသည်။

ယခုနှစ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သက်ကြီးရွယ်အိုများနေ့ ဆောင်ပုဒ်မှာ “သာတူညီမျှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာ သက်ရွယ်မရွေးပါဝင်ကြ” (Digital Equity For All Ages) ဟူ၍ဖြစ်ရာ ခေတ်ကာလအခြေအနေကို ထင်ဟပ်ပြီး သက်ကြီးဘိုးဘွားတို့၏ လိုအပ်ချက်ကို ဖော်ပြနေခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် လူလောကကို ဖြတ်သန်းခဲ့သည့် အတွေ့အကြုံများရှိသောသူ၊ လောကအတွက် တစ်နည်းနည်း အကျိုးပြုခဲ့သူများဖြစ်သော်လည်း လျင်မြန်စွာတိုးတက်နေသည့် ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာတွင်မူ နောက်ကျနေရသူများဖြစ်ရာ အဘိုးအဘွားများ မျက်မှောက်ခေတ်နှင့် အဝင်ခွင့်ကျရှင်သန်နေထိုင်နိုင်ရေး၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကမ္ဘာတွင် လူငယ်များနည်းတူ ပါဝင်နိုင်ရေးအတွက် လက်တွဲကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း။ ။

### မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

#### ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး အတည်ပြုခန့်ထားခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ ခန့်ထားခြင်း

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ သူနာပြုတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ တင်တင်ကျော် ကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁)နှစ် ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်။

၂။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ပုဂ္ဂိုလ်များကို ယင်းတို့နှင့် ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူး ရာထူးနေရာများတွင် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့် နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်-

- အမည်၊ ရာထူး၊ ဌာန
- ခန့်ထားသည့် ရာထူး၊ ဌာန
- (က) ဦးသိန်းလွင်
- ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်

- ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
- ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန
- ဦးစီးဌာန
- သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေး ဝန်ကြီးဌာန
- (ခ) ဦးဝင်းလှိုင်
- ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
- ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်
- ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန
- ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန
- ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
- ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန
- ဝန်ကြီးဌာန

### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းများ နေ့စဉ်စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးပစ္စည်းများအား ရေကြောင်း၊ လေကြောင်း၊ ဆိပ်ကမ်း၊ နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးမှ နေ့စဉ် လွယ်ကူချောမွေ့စွာ စစ်ဆေးထုတ်ပေးလျက်ရှိသည်။

ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ် ထိုသို့ထုတ်ပေးရာတွင် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်၌ ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်တွင် ကုမ္ပဏီခြောက်ခုမှ Vitamin C Tablets ၅၂၆၉ ခု၊ Rapivast Tablet ၁၉၉၁ ခု၊ Cholecalciferol Chewable Tablet ၁၁၈ ခု၊ Urixokind Tablet ၃၄ ခု၊ Cardivas Tablet ၅၀၄၀၊ Mono-trate OD Tablet ၁၉၉၅ ခု၊ Delsia Tablets ၄၀၄၆ ခု၊ Dronis Tablet ၂၉၁၂ ခု၊ Zefopenam Powder For InJ: ၅၀၄၀။

ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းများ Oxygen Mask ၂၇၀၀၊ Oxygen Cylinder ၁၉၉၂ ခု၊ Nasal Cannula ၆၅၀၀၊ Oxygen Plant သုံးခု၊ Oxygen Regulator ၂၃၇၀၊ Oxygen Concentrator ၂၈၀ နှင့် ဆေးဝါးမျိုးစုံ ၁၁၁ မျိုး ၂၃၉၂၅၄.၁၆၇ Kg ။ နယ်စပ် (မူဆယ်၊ မြဝတီ၊ ချင်းရွှေဟော်၊ ကန်ပိုက်တီး၊ ကျိုင်းတုံ) တွင် ကုမ္ပဏီ ၁၀ ခုတို့မှ Oxygen Concentrator ၁၂၁ ခု၊ Mask ၃၄၅၁.၅ Kg၊ Liquid Oxygen ၁၄၅၄၀.၂၃ m<sup>3</sup>၊ Oxygen Plant လေးခု၊ Isolation Gown ၁၀၇၅ Kg၊ Face Shield ၅၅၉၉ Kg၊ Goggles ၆၂၀၀ တို့ကို ထုတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



### ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါအား ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရာတွင် အသုံးများသည့် ဆေးဝါးများ၏ ပေါက်ဈေးများ

(၂၉-၉-၂၀၂၁)ညနေ ၆ နာရီအချိန်အထိ ဈေးနှုန်း

No	Product Name	Pack Size	Price in Kyats (Retail)	Company Name
<b>Supportive</b>				
1	Injection Omeprazole	1g/Vial	1050	Aorta
<b>Antibiotics</b>				
2	PO - Azithromycin 500 mg	5x3's	4000	Rammawaddy
3	P.O - Cefalexin 500 mg	Box of 10x10's	6100	Aorta
4	P.O - Levofloxacin 500 mg	Box of 10x10's	7000	Shwe Htay Min
5	P.O.Cefixime	Box of 3x10's	3600	Aorta
6	P.O Amoxicillin+ Clavulanic Acid	Box of 1x6's	1800	Aorta
7	Injection - Levofloxacin 500 mg	1x1	3000	Yadanar
8	Injection - Ceftriazone 1G	1's	700	KCL
9	Injection - Cefoperazone and Sulbactam 1G	Vial	4900	Ready Medicine
10	Injection - Cefoperazone and Sulbactam 2G	Vial	9300	Ready Medicine

အခြားဆေးဝါးများ၏ ဈေးနှုန်းများကို Website (www.mcc-pmd.org)နှင့် Facebook Page [https://www.facebook.com/32330252139\\_2189/posts/1720802588308835/?d=n](https://www.facebook.com/32330252139_2189/posts/1720802588308835/?d=n) တို့တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

### နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။ ရွာရန် ရာနှုန်းပြည့်ဖြစ်သည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ မုတ်သုံလေအားနည်းနေသည်။ မိုး/ဇလ

# ထုတ်ကုန်များ အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်

နိုင်ငံပိုင်စက်ရုံများ ရပ်ဆိုင်းထားရသည့်အတွက် တိုင်းပြည်အတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှုများစွာရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် ရပ်ဆိုင်းထားသည့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စက်ရုံများအား ပြန်လည်လည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် ကုန်ကြမ်းများရရှိမှု၊ သွင်းအားစုများရရှိမှုနှင့် ဈေးကွက်ရရှိရေးအပေါ် သုံးသပ်တွက်ချက်၍ ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဖြစ်ပြီး ထုတ်ကုန်များကိုလည်း အရည်အသွေးပြည့်မီအောင် ထုတ်လုပ်သွားရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နှင့် အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့် နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများစွာရှိကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ တာဝန်ရှိသူများအဆင့်ဆင့်က နိုင်ငံပိုင်ပစ္စည်းများ လူ၏ပေါ့လျော့မှုကြောင့် လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုများ မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ဝန်ထမ်းအားလုံး အသိတရားရှိရှိဖြင့် စေ့စေ့စပ်စပ်သုံးစွဲနိုင်ရေး အသိပေးဆောင်ရွက်သွားကြရန်လိုကြောင်း။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ၇-၉-၂၀၂၁ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အိမ်စောင့်အစိုးရအဖွဲ့ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၂/၂၀၂၁) ၌ ပြောကြားသည့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်)

## နိုင်ငံခြားသုံးငွေ လဲလှယ်နှုန်း မြင့်တက်လျက်ရှိပြီး ဈေးနှုန်းအမျိုးမျိုးဖြစ်ပေါ်နေမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ထိရောက်စွာကူညီဖြည့်တင်း ဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးမည့်နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မှန်ကန်မြန်ဆန်ရေးဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီရုံး အစည်းအဝေးခန်းမတွင် ပြုလုပ်သည်။

အစည်းအဝေးသို့ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေး ဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာပွင့်ဆန်း၊ အထူးဖိတ်ကြားထားသူများဖြစ်ကြသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးအောင်နိုင်ဦး၊ ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ် ဒေါက်တာ ကံဇော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းညိုတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆိုင်ရာအခြေအနေများ၊ ဈေးကွက်အတွင်း နိုင်ငံခြားသုံးငွေ အဆင်ပြေစွာ စီးဆင်းလည်ပတ်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်မှ ဘဏ်များသို့ နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ရောင်းချပေးမှုအခြေအနေများ၊ ပြည်ပပို့ကုန်ရငွေများ အချိန်မီပြန်လည်ဝင်ရောက်ရန် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှု ကိစ္စများ၊ ပြည်ပပို့ကုန်ရငွေများ လက်ဝယ်ကိုင်ဆောင်နိုင်မှု အချိန်ကာလသတ်မှတ်ချက်များ၊ ပြည်ပပို့ကုန်မြှင့်တင်ရေး နည်းလမ်းများနှင့် နိုင်ငံခြားသုံးငွေ ငွေလဲလှယ်နှုန်း လက်ရှိအချိန်တွင် မြင့်တက်လျက်ရှိပြီး ဈေးနှုန်းအမျိုးမျိုး ဖြစ်ပေါ်နေမှုကို ဖြေရှင်းနိုင်ရန်နှင့် ငွေကြေးတည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထိရောက်စွာ ကူညီဖြည့်တင်းဖြေရှင်းဆောင်ရွက်ပေးမည့် နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ပြည်ပကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း သတင်းစဉ်



ကုန်သွယ်မှုနှင့် ကုန်စည်စီးဆင်းမှုများ မှန်ကန်မြန်ဆန်စေရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု မှန်ကန်မြန်ဆန်ရေးဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

### ရှေ့ဖုံးမှ

“ကျောက်တော်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်း တစ်ဝိုက်က ရေချိုပုစွန်ဟာ အရောင်လှသလို အကောင်လည်းလှတယ်။ အရသာ

လည်းရှိတယ်။ ဒီမျိုးစိတ်ကို ဆက်ပြီး ထိန်းသိမ်းသွားဖို့ လိုတယ်။ စမ်းသပ်ဖောက်တဲ့အခါမှာ အောင်မြင်ပြီး ပြည်ပပို့ကုန်တန်းဝင်တာကြောင့် မြန်မာပြည်



ရခိုင်ပြည်နယ်မှထွက်ရှိသော ပြည်ပဈေးကွက်ဝင် ရေချိုပုစွန်များအား အရည်အသွေးစစ်ဆေးနေစဉ်။

အောက်ပိုင်းက ပုစွန်နဲ့မတူတဲ့ မျိုးစိတ်ကို ပုစွန်သားဖောက်စခန်းတစ်ခု ဖွင့်လှစ်ဖို့ ကြိုးပမ်းနေတယ်။ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ရေချိုပုစွန်သားဖောက်လုပ်ငန်း စမ်းသပ်သုတေသနပြုဖို့ တင်ပြတဲ့အခါမှာ ခွင့်ပြုတဲ့အတွက် ဇွန်လကနေ ဩဂုတ်လအထိ ပုဏ္ဏားကျွန်းက ရေချိုပုစွန်တုတ်မျိုးကို ယူပြီး ဖောက်တာ အောင်မြင်ခဲ့တယ်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးက ရေချိုပုစွန်သားပေါက် အမြဲတမ်းရနိုင်ဖို့ ကျောက်တော်မှာ သားဖောက်စခန်းအသစ် တစ်ခုအတွက် ဆာဗေးလုပ်ဖို့ ညွှန်ကြားခဲ့တာကြောင့် ပြည်တွင်းဈေးကွက်သာမက ပြည်ပပို့ကုန်အဖြစ် နိုင်ငံခြားဝင်ငွေရရှိစေမယ့် ရေချိုပုစွန် သားဖောက်စခန်းတစ်ခု ဖွင့်လှစ်နိုင်ဖို့ ကြိုးပမ်းနေပါတယ်”ဟု ရခိုင်ပြည်နယ် ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာနမှူး ဦးသက်ဦးက ပြောသည်။

စစ်တွေ၊ ပေါက်တောနှင့် ကျောက်ဖြူတို့ရှိပြီး နှစ်ကြာသည်နှင့်အမျှ ထုတ်လုပ်မှု ကျဆင်းလာရာ ကျောက်ဖြူ ရေငန်ပုစွန် ထုတ်လုပ်ရေးကို ပြည်ထောင်စုဘတ်ဂျက်ဖြင့် ပြန်လည်မြှင့်တင်ခဲ့သည်။ စစ်တွေမြို့ရှိ ရေငန်ပုစွန်ထုတ်လုပ်ရေးတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ကုမ္ပဏီတစ်ခုနှင့် MoU လက်မှတ်ထိုး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် လုပ်ငန်းများ ယာယီရပ်ဆိုင်းခဲ့၍ လုပ်ငန်းသက်တမ်းတိုးအတွက် MoU လက်မှတ်ထိုးခဲ့သည်။ ပေါက်တောမြို့ရှိ ရေငန်ပုစွန် ထုတ်လုပ်ရေးစခန်းသည် ပင်လယ်၏ လှိုင်းရိုက်ခတ်မှုများသော နေရာတွင် တည်ရှိပြီး သဘာဝဒဏ်ခံရသည့်အတွက် နှစ်စဉ်ထုတ်လုပ်မှု စရိတ်မြင့်မားကာ ထွက်ရှိမှုနည်းပါးသောကြောင့် လာမည့် ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် စစ်တွေမြို့ အောင်တိုင်ကျေးရွာသို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ရန် စီမံထားကြောင်း သိရသည်။

ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ပြောင်းလဲမှုများဖြစ်ကာ ပင်လယ်ပြင် ရေထွက်ကုန်ရရှိမှု လျော့နည်းလာသလို စိုက်ပျိုးရေးတွင် အသုံးပြုသော ဓာတုပစ္စည်းများနှင့် စွန့်ပစ်ပစ္စည်းများပင်လယ်ပြင်နှင့် မြစ်ချောင်းအတွင်းရောက်ရှိပြီး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ရေသယံဇာတ ထိခိုက်မှုကြောင့် ရေနေသတ္တဝါများ ရှင်သန်ပေါက်ပွားနှုန်းကို ထိခိုက်စေလျက် ရှိသည်။ ရေခဲမြေခဲကောင်းသော မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းဌာနမှ ပညာရှင်များကိုယ်တိုင် ရေငန်ဒေသ၌ ရေချိုပုစွန် သားဖောက်ထုတ်လုပ် မွေးမြူနိုင်ခြင်းသည် လုံခြုံစိတ်ချရသော တန်ဖိုးမြင့် ရေထွက်ကုန် ထုတ်လုပ်နိုင်မှုကို နိုင်ငံအတွက် ပိုင်ဆိုင်နိုင်ခြင်းဖြစ်၍ တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရန်အတွက် ပုစွန်သားဖောက် စခန်းများစွာ ပေါ်ထွန်းလာရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရေငန်ပုစွန် သားဖောက် ထုတ်လုပ်ရေးစခန်းအဖြစ် နှစ်စဉ်ပြောင်းလဲလာသော ကမ္ဘာ့ ညီမ်းသူ(သတင်းစဉ်)၊ ဓာတ်ပုံ - ကနူး

# ဒေသတွင်း လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန် အမြဲအသင့်ရှိနေ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

အာဆီယံ၏ နိုင်ငံရေးနှင့် လုံခြုံရေးအသိုက်အဝန်း (APSC) မဏ္ဍိုင်မှ (၁၅) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ဝန်ကြီးအဆင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာတိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး(15<sup>th</sup> AMMTC)နှင့် ဆက်စပ် အစည်းအဝေးများကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ဘရူနိုင်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် အိမ်ရှင် နိုင်ငံအဖြစ် ဦးဆောင်ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Dato Paduka Haji Awang Halbi bin Haji Mohd Yussof က သဘာပတိအဖြစ် ဆောင်ရွက်၍ အဖွဲ့အမှားစကား ပြောကြားသည်။

### အမြင်ချင်းဖလှယ်

ထို့နောက် အာဆီယံအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E. Dato Lim Jock Hoi က အာဆီယံဒေသတွင်း လတ်တလောဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှုများနှင့် အာဆီယံ မူဘောင်များနှင့် ကိုက်ညီ၍ AMMTC လုပ်ငန်းစဉ် ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးသည်။ ဆက်လက်၍ အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံမှ ဝန်ကြီး များက နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာ တိုက်ဖျက်ရေး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါကာလအတွင်း ဖြစ်ပေါ်လာသော ဒေသတွင်းမူဆင်းပြဿနာများနှင့် တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။

### အကြံပြုဆွေးနွေး

မြန်မာနိုင်ငံ AMMTC ခေါင်းဆောင် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ် ကြီး စိုးထွဋ်က နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာ နယ်ပယ်



တွင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးကဏ္ဍ၌ အကြမ်းဖက်မှု ကျူးလွန်နိုင်သည့် အခွင့်အရေးမရှိစေရေး၊ အကြမ်းဖက်ဝါဒ အမြစ်ပြတ်အောင် ရှင်းလင်း ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အကြမ်းဖက်မှု လက်နက်မှောင်ခိုမှုများ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး သယ်ဆောင် ရောင်းဝယ်မှုများနှင့် လူကုန်ကူးမှုဆိုင်ရာများသည် ချိတ်ဆက်မှုများရှိနေသဖြင့် တားဆီးနှိမ်နင်းရေးတွင် ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ ဒေသတွင်း နယ်စပ်စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် သတင်းအချက် အလက်ဖလှယ်မှုများ ထိရောက်မှုရှိအောင် တိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး၊ ဆိုက်ဘာမူဆင်း တိုက်ဖျက်ရေး တွင် နည်းပညာတိုးတက်လာမှုကြောင့် သတင်းမှား များသည် သတင်းမှန်များထက် သိသိသာသာ လျင်မြန်စွာကျယ်ပြန့်နေသဖြင့် အစွန်းရောက်အတွေး အခေါ်များ တိုးတက်ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ ဆိုက်ဘာ နယ်ပယ် Digital Platform တွင် အကြမ်းဖက်မှုကို လှုံ့ဆော်ရန် ပိုမိုလွယ်ကူလာသဖြင့် အာဆီယံဒေသ

တွင်း ဆိုက်ဘာနယ်ပယ်လုံခြုံရေးနှင့် နည်းပညာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ် ချမှတ် အကောင်အထည်ဖော်ရေးတို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ လည်းကောင်း၊ ဒေသတွင်း နိုင်ငံများအချင်းချင်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေး၊ နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာ တိုက်ဖျက်ရေး နယ်ပယ်တွင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ များ၏ Share Responsibility ကို အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်ရေး၊ မူဆင်းဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက် ဖလှယ်မှု ပိုမိုမြှင့်တင်နိုင်ရေးတို့နှင့် ပတ်သက်၍ အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အာဆီယံ အသိုက်အဝန်းထူထောင်မှုလုပ်ငန်းစဉ် အောင်မြင် ရေးတွင် ထမ်းဆောင်ရမည့်တာဝန်၊ ကျေပွန်ရမည့် ဝတ္တရားများကို အထူးအလေးထား မျှဝေထမ်းဆောင် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒေသတွင်း လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ သာယာဝပြောရေးတို့အတွက် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံအားလုံးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရန်

အမြဲအသင့်ရှိနေပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ပူးတွဲကြေညာချက်တို့ကို အတည်ပြု 15<sup>th</sup> AMMTC စုံညီအစည်းအဝေးတွင် နယ်စပ် ဒေသစီမံခန့်ခွဲရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ သဘောတရားစာတမ်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာတိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံ ကြေညာချက်နှင့် (၁၅)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံဝန်ကြီး အဆင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော် မူဆင်းတိုက်ဖျက်ရေး ဆိုင်ရာ ပူးတွဲကြေညာချက်တို့ကို အတည်ပြုကြပြီး စက်တင်ဘာ ၃၀ ရက်တွင် AMMTC ၏ ဆက်စပ် အစည်းအဝေးများဖြစ်သည့် ဆွေးနွေးဖက် တရုတ်၊ ဂျပန်၊ ကိုရီးယား သုံးနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အစည်းအဝေး၊ တစ်နိုင်ငံချင်းစီနှင့် သီးခြားပြုလုပ်မည့် အစည်းအဝေးများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အတည်ပြုကြေညာ အတည်ပြုအစည်းအဝေး ပထမနေ့ကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ် (၁၅) ကြိမ် မြောက် အာဆီယံ ဝန်ကြီးအဆင့် နိုင်ငံဖြတ်ကျော်မှုဆိုင်ရာ တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး (15<sup>th</sup> AMMTC)သို့ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ် ဖြင့် တက်ရောက်စဉ်။

## ပြည်ပတင်ပို့မည့် အေးခဲငါးထွက်ကုန်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်ရောဂါ ပါဝင်မှုမရှိစေရေးအတွက် RT-PCR စက်ဖြင့် စစ်ဆေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ထုတ်ကုန်များ အနေဖြင့် အာဟာရပြည့်ဝရေးနှင့် အစားအစာ ဘေးကင်းလုံခြုံရေးကို အလေးထား ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြောင်း၊ ပြည်ပပို့ကုန်များ အတွက် ဈေးကွက်က သတ်မှတ် ထားသော စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီရေး၊ FAO, WHO နှင့် GACC တို့၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ကန့်သတ်ချက်များ၊ ပို့ကုန်ပစ္စည်း များ ထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းစဉ် တစ်လျှောက်၏ လုပ်ငန်းခွင် အတွင်း လိုက်နာကျင့်သုံးရမည့် လမ်းညွှန်ချက်များနှင့် အညီ တိကျစွာ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မိမိတို့ ထုတ်လုပ်လိုက်သည့် ကုန်ပစ္စည်း၏ အရည်အသွေး ကို အာမခံချက်ကောင်းပေးနိုင်ရေး ကြိုးပမ်းကြစေလိုကြောင်း ယနေ့ ညနေပိုင်းက ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ် ဖြင့် ကျင်းပသည့် ရေထွက်ပစ္စည်း များ တင်ပို့သည့် လုပ်ငန်းရှင်များ နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲ အခမ်း အနားတွင် စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူ



ရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကြီးက ဆွေးနွေးပြောကြား သည်။ (အပေါ်ပုံ) ဆွေးနွေးပွဲသို့ ငါးလုပ်ငန်း ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရေထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်သူနှင့် ပို့ကုန်လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းနှင့် ညီနောင်အသင်းများမှ တာဝန်ရှိ သူများ လုပ်ငန်းရှင်များ တက်

ရောက် ဆွေးနွေးကြသည်။ ပြည်ပတင်ပို့မည့် အေးခဲငါး ထွက်ကုန်များတွင် ကူးစက်ရောဂါ ပါဝင်မှုမရှိစေရေးအတွက် ငါးတင် ငါးချ ဆိပ်ကမ်းများ၊ စက်ရုံများရှိ အလုပ်သမားများနှင့် ပစ္စည်း ထုပ်ပိုးသည့် ဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးအဖြစ် Rapid Test kit ဖြင့် စစ်ဆေး၍ မှတ်တမ်းများ ထားရှိ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယခုအခါ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတ နိုင်ငံ၊ အကောက်ခွန် အထွေထွေ

## ဘူးသီးတောင်မြို့၌ (၅၇)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်

ဘူးသီးတောင် စက်တင်ဘာ ၂၉

အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၅၇)နှစ်မြောက် မြန်မာ နိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ဘူးသီးတောင် မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ယနေ့နံနက် ၇ နာရီက လမ်းမဘုန်းတော် ကြီးကျောင်းဝင်း ပတ်ဝန်းကျင် သန့်ရှင်းသာယာလှပရေးအတွက် စုပေါင်း သန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်ကြသည်။ (အောက်ပုံ) ထိုသို့ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူး ဝေဖြိုးဦး ဦးဆောင်၍ မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူး ဇော်မြင့်သူနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ စုစုပေါင်းအင်အား ၅၂ ဦးက လမ်းမဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းဝင်းအတွင်းရှိ မြက်ပင်၊ ပေါင်းပင်၊ ချွန်ပင်များ ခုတ်ထွင်ခြင်း၊ အမှိုက်သရိုက်များ ရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ် ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ လှကျော် (ပြန် / ဆက်)



# စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး တုံ့ပြန်မှုအားကောင်းသော အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည်ဆောက်ရေး၌ မြန်မာနိုင်ငံက ဆက်လက်ပါဝင်ကူညီသွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

၂၀၂၁ ခုနှစ် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ ဘရူနိုင်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံက ကြီးမှူးကျင်းပသည့် အာဆီယံ လူမှုရေး - ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာဝန်ကြီး များ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီတွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပသည်။

### ပါဝင်တက်ရောက်

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ ဝန်ကြီး ဖြစ်သူ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို ဦးဆောင်၍ ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးထွန်းအံ့၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်ဦး၊ သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက် ဦးစီး ဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့် မြင့်အရာရှိကြီး ဦးအောင်မြင့်နှင့် မြန်မာကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့တို့သည် နေပြည်တော်ရှိ သာသနာရေး နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ ပါဝင်တက်ရောက် ကြသည်။

### ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Dato Haji Aminuddin က သဘာပတိ အဖြစ် ဆောင်ရွက်ပြီး ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူစဉ် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ချမှတ်ထားသော Theme ဖြစ်သည့် We Care, We Prepare, We Prosper ဟူသည့် ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ အာဆီယံပြည်သူများအကြား ဒေသတွင်း ရင်ဆိုင်နေ သည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကွာဟချက်များကို အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှုအသိုက်အဝန်းရှိ အစုအဖွဲ့ များက အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင် နိုင်ခဲ့ကြသကဲ့သို့ ဆက်လက်၍လည်း တားဆီး ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ယဉ်ကျေးမှု (Culture of Pre-vention-CoP)နှင့် အာဆီယံဆိုင်ရာ အတွေးအမြင် များ၊ ကြံ့ကြခိုင်မှုရှိခြင်းနှင့် အပြန်အလှန်နားလည် မှုများကို မြှင့်တင်စေရေး အာဆီယံမဟာဗျူဟာ မူဝါဒဆိုင်ရာမူဘောင်တို့ကို စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှု အားကောင်းစေရေးနှင့် အောင်မြင်မှုရရှိနိုင်ရေး တက်ညီလက်ညီဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် လိုအပ်ပါကြောင်း အဖွင့်အမှာ စကားပြောကြားသည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေး၌ ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် H.E. Mrs. Hajah Nor Ashikin



သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို အာဆီယံ လူမှုရေး - ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးသို့ ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ပါဝင်တက်ရောက်စဉ်။

Binti Haji Johari က (၃၁)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့် မြင့် အရာရှိကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေးဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာကို တင်ပြခဲ့သည်။

### ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်

အစည်းအဝေး၌ အာဆီယံ လူမှုရေး - ယဉ်ကျေး မှု အသိုက်အဝန်း၏ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ရှိရင်းစွဲလုပ်ငန်းများကို ဆန်းသစ်နိုင်ရေး၊ အာဆီယံ မဏ္ဍိုင် ၃ ရပ် အချင်းချင်းကဏ္ဍအလိုက် ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းမှု အားကောင်းစေရေး ရည်မှန်း၍ အာဆီယံ ၏ အနာဂတ်ပြင်ဆင်ထားရှိနိုင်ရေး၊ အာဆီယံ ဒေသအတွင်း ရေရှည်ကြွယ်ဝပြည့်စုံမှု တိုးတက် မြှင့်တင်ရေးနှင့် အာဆီယံပြည်သူများအားလုံး၏ ကောင်းကျိုးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများမှ တစ်ဆင့် အခွင့်အလမ်းများ ဖန်တီးနိုင်ရေးစသည့် မျှော်မှန်းချက်များနှင့်အညီ အာဆီယံ၏ အရေးပေါ် အခြေအနေများနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်များ တုံ့ပြန်မှုများကို ချိတ်ဆက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ဘန်ဒါဆီရီတီဂါဝန် ကြေညာချက် (Bandar Seri Begawan Declaration)၊ ၂၀၂၅ အလွန် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း အခြေပြမြေပုံ အတွက် အာဆီယံအသိုက်အဝန်း ရည်မှန်းချက်အရ အာဆီယံလူမှုရေး - ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းရှိ လုပ်ငန်းအစုအဖွဲ့များ၏ ဆွေးနွေးဖက်နိုင်မှုများနှင့် ပူးပေါင်း၍လုပ်ငန်းစဉ်များ တိုးတက်ရေးအားကောင်း စေရန်အတွက် ရည်မှန်းသည့် ဟနိုင်းကြေညာချက် (Ha Noi Declaration) အပေါ် ဆက်လက်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေတို့ကို

ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

### အာဆီယံ-မဟာဗျူဟာမူဘောင်

ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန် ယူစဉ် ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း ဦးစားပေးနယ်ပယ် များဖြစ်သည့် ကိုဗစ်-၁၉ ကပ်ရောဂါအလွန် စီးပွား ရေး ပြန်လည်ထူထောင်နိုင်ရေးနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ အရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး စသည်တို့အပြင် သမားရိုးကျမဟုတ်သော စိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်း ရေး၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာများနှင့် သတင်းအချက် အလက်ဆက်သွယ်ရေးအသုံးချမှု ပိုမိုမြင့်မားနိုင်ရေး စသည့်လုပ်ငန်းစဉ်များ ပါဝင်သော Care Economy ဆိုင်ရာမူဘောင်၊ အာဆီယံပြည်သူများအကြား ဒေသ ဆိုင်ရာ အတွေးအမြင်များ၊ ကြံ့ကြခိုင်မှုရှိခြင်း နှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုများကို မြှင့်တင်စေရေး အာဆီယံ-မဟာဗျူဟာမူဘောင်တို့ကို ဆွေးနွေးကြ သည်။

### ပူးတွဲကြေညာချက်အတည်ပြု

ဆက်လက်၍ လူငယ်များကဏ္ဍ၊ ပညာရေး ကဏ္ဍ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ၊ သတင်းအချက်အလက် နှင့် သတင်းမီဒီယာများမှတစ်ဆင့် ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဖန်တီးတည်ဆောက်ခြင်းကဏ္ဍတို့ ကို မြှင့်တင်ပေးရေး၊ ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံတွင် အာဆီယံဒေသတွင်း ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုစင်တာ (ASEAN Climate Change Centre)တည်ထောင်ခြင်း အတွက် လုပ်ဆောင်နေသည့် ဒေသတွင်းစီမံချက်များ အသီးသီးတွင် အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်း၏ အစုအဖွဲ့များက ဆောင်ရွက်ချက် များ အောင်မြင်မှုရရှိရေး၊ ဆင်းရဲမွဲတေမှု ပပျောက်

ရေး၊ ကျား/မတန်းတူဖော်ဆောင်ရေး၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း၊ အားကစား၊ လူငယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် သတင်း အချက်အလက် အသိပညာပေးရေး စသည့် လုပ်ငန်း စဉ်များ ပါဝင်သည့် ပူးတွဲကြေညာချက် (Joint Statement)ကို အတည်ပြုခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် (၃၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံထိပ်သီး အစည်းအဝေးသို့ တင်သွင်းရန် အတည်ပြုမည့် မှတ်တမ်းမှတ်ရာ ခုနှစ်ချမှတ်တမ်းတင်မည့်မှတ်တမ်း မှတ်ရာ ၁၉ ခု နှင့် ၂၄ ကြိမ်မြောက် အာဆီယံအပေါင်း သုံးထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရန် အတည်ပြု မည့် မှတ်တမ်းမှတ်ရာ တစ်ခုနှင့် (၁၆)ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တင်ပြရန် အတည်ပြုမည့် မှတ်တမ်းမှတ်ရာ တစ်ခု စသည့် လုပ်ငန်းစဉ်တို့ကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကိုကို က ၂၀၂၁ ခုနှစ်၌ အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရသည့် ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ် နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းမှုများနှင့် အောင်မြင်မှုများအတွက် ဂုဏ်ယူပါကြောင်း၊ စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး တုံ့ပြန်မှု အားကောင်းသော အာဆီယံအသိုက်အဝန်း တည် ဆောက်ရေး၌ မြန်မာနိုင်ငံက ဆက်လက်ပါဝင်ကူညီ သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုအခါ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးမှုအနေဖြင့် အသက် ၁၈ နှစ် အထက်အတွက် ထိုးနှံရမည့်အကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း ၆၈ သန်း ဖြစ်ရာ ၇ ဒသမ ၅ သန်း ထိုးနှံခဲ့ပြီးဖြစ်ပါ၍ လူဦးရေ၏ ၇ ရာခိုင်နှုန်းအား အကြိမ်ပြည့် ကာကွယ် ဆေးထိုးနှံပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ်ကုန်ပိုင်း တွင် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း လွှမ်းခြုံမှု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းရရှိစေရေး မျှော်မှန်း၍ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ လူသားချင်း စာနာထောက်ထား မှုဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့မှုများကို အာဆီယံအပါအဝင် ဆွေးနွေးဖက်နိုင်အသီးသီးမှ ပေးပို့လှူဒါန်းမှုများ ကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း၊ ထို့အပြင် မြန်မာ နိုင်ငံအတွက် အာဆီယံယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ ဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်စစ်ဆေးရေး မူဘောင်နှင့် ရလဒ် များတိုင်းတာမှုတို့ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး နည်းပညာ အကူအညီများနှင့် သင်တန်းများပို့ချမှုတို့အတွက် ပံ့ပိုးပေးသည့် အာဆီယံအတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံးအား အထူးပင် ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်းနှင့် ၂၀၂၂ ခုနှစ် တွင် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံအား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုပါကြောင်း ဆွေးနွေး ပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

# စပါးမျိုးကွဲများ စနစ်တကျ နုတ်ပယ်ခြင်းဖြင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ပိုမိုရရှိလာမည်

ကျောင်းကုန်း စက်တင်ဘာ ၂၉

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးတင်မောင်ဝင်းနှင့်အဖွဲ့သည် ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ကျောင်းကုန်းမြို့နယ် ကညင်သုံးဆင့် ကျေးရွာ ကွင်းအမှတ် ၃၈၅ ရှိ တောင်သူ ကိုးဦး စိုက်ပျိုးထားသော ဆင်းသုခစပါးမျိုးစေ့ထုတ်စိုက်ခင်း တစ်ကွင်းတစ်စပ်တည်း ဧက ၅၀ ၌ စပါးမျိုးကွဲနုတ်ပယ်ခြင်း ကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို သွားရောက်ကြည့်ရှုသည်။

အဆိုပါစပါးမျိုးကွဲများ၊ စပါး နုတ်ပယ်ခြင်း တိုးတက်လာမည်ဖြစ် ပန်းပွင့်ချိန်တွင် စနစ်တကျ ကြောင်း စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက သိရသည်။ မျိုးသန့်များ ပိုမိုရရှိလာမည်ဖြစ် စပါးမျိုးကွဲ နုတ်ပယ်ခြင်း ကြောင်း၊ မျိုးသန့်ထုတ်လုပ်ရေး ကွင်းသရုပ်ပြပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး လုပ်ငန်းများလည်း ပိုမိုတိုးတက် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်စွာ ပိုမိုသုံးစွဲလာနိုင်ပြီး စပါးအထွက် လိုင်း၊ တိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး (တိုင်း ဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး) ရဲမှူးကြီး တင်ဇော်ထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် မျိုးသန့်စိုက်ပျိုးသော တောင်သူ များ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

ဝင်းကြိုင်(ပြန်/ဆက်)



# လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးဖို့ ပန်းခင်းလမ်းအတိုင်း လျှောက်လှမ်းစို့

မိုးကေနိုင်

အများသူငါ လျှောက်မယ့်လမ်းမှာ ကြွထားတဲ့ပန်းခင်းအလှူ ပန်းရနံ့တွေနဲ့ အေးမြခြင်းက ကြည့်နူးစရာဖြစ်နေပါလိမ့်မယ်။ ပြည်သူတွေရဲ့ လူမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးဖို့အတွက်၊ လှပတဲ့အနာဂတ်ပန်းတိုင်ရောက်ဖို့အတွက် လျှောက်ရတဲ့လမ်းမှာခင်းထားတဲ့ ပန်းခင်းကြီးက ဝေဝေဆာဆာနဲ့ သက်ဝင်လှုပ်ရှားနေလေရဲ့။ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနက ပြည်သူတွေရဲ့ အခြေခံလိုအပ်ချက်ကို ဖြည့်ဆည်းပေးဖို့ တာဝန်ယူခင်းပေးထားတဲ့ပန်းခင်းလမ်းကို အမျိုးမျိုးတင်စားနိုင်ပါတယ်။ ကိုယ်သွားမယ့် ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ရောက်ဖို့၊ ကိုယ်လျှောက်နေတဲ့လမ်းလေးတစ်ခု အဆင်ပြေချောမွေ့စေဖို့ တန်ဆာဆင်ဖန်တီးထားတဲ့ အလှူတရားတစ်ခုအနေနဲ့ ပန်းခင်းစီမံချက်ရဲ့ သဘောသဘာဝလေး တစ်ခုကို ခံစားကြည့်ကြပါစို့...

## အခွင့်အလမ်းကောင်းတွေ ပိုင်ဆိုင်တော့မည့် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေးတစ်ခု

“နိုင်ငံသားတိုင်းရဲ့အရေးကြီးလှတဲ့ နိုင်ငံသား အခွင့်အရေးတစ်ခုအတွက်၊ ပြည်သူ့အားလုံးရဲ့ လူမှုဘဝလှပတင့်တယ်ဖို့အတွက် လူဝင်မှုကြီးကြပ် ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ ပန်းခင်း စီမံချက်ဟာ ယခုနှစ်မေလကစပြီး အကောင်အထည် ပေါ်လာနေပါပြီ။ ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ အခန်း ၈ ပုဒ်မ ၃၄၆ အရလည်း နိုင်ငံသား ဖြစ်ခြင်း၊ နိုင်ငံသားပြုခြင်း၊ နိုင်ငံသားအဖြစ်မှ ရပ်စဲ ခြင်းတို့သည် ဥပဒေဖြင့် ပြဌာန်းထားသည့်အတိုင်း ဖြစ်စေရမည်”လို့ အတိအလင်းဆိုထားတာ တွေ့ရပါ လိမ့်မယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် မှာ မှီတင်းနေထိုင်ကြတဲ့ မွေးရာပါတိုင်းရင်းသား အားလုံးအနေနဲ့ ကိုယ်ပိုင်နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် တစ်ခု ကိုင်ဆောင်ခွင့်ဆိုတာ နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ လက်လွတ်မခံသင့်တဲ့ အခွင့် အလမ်းတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်ဆိုတာ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှာ နေထိုင်တယ် ဆိုတဲ့ခိုင်မာတဲ့ သက်သေခံအထောက်အထားတစ်ခု ပါ။ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ရှိတဲ့ အရည်အချင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်းဆိုတာ ဒီလိုနိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ရှိမှသာ အသိအမှတ်ပြုခံရတဲ့ သဘောပါပဲ။ ဒါကြောင့် ဥပဒေနဲ့အညီ နိုင်ငံသား အရည်အချင်း ပြည့်မီတဲ့ တိုင်းရင်းသားတိုင်း၊ နိုင်ငံ သားတိုင်းဟာ နိုင်ငံသား ဖြစ်မှု/ ဧည့်နိုင်ငံသားဖြစ်မှု/ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရမှုစသည်ဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ သက်သေခံကတ်တစ်ခုခုတော့ ကိုင်ဆောင်ထားသင့် ပါတယ်။ နိုင်ငံသားဖြစ်တည်မှုဆိုပြီး အမျိုးမျိုး ရှိနေ ရတာက မွေးရာပါတိုင်းရင်းသားမဟုတ်ပေမယ့် တည်ဆဲဥပဒေတွေအရ နိုင်ငံသားအရည်အချင်း ပြည့်မီတဲ့ နိုင်ငံသားများလည်း နိုင်ငံအတွင်းမှာ နေထိုင်နေကြလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုသူတို့အတွက် လည်း အသိအမှတ်ပြုကတ်တစ်ခုခုကို ပိုင်ဆိုင်ထား ကြတော့မယ့် အခွင့်အရေးတစ်ခု ငါတို့ထံ ဆိုက်ဆိုက်မြိုက်မြိုက် ရောက်ရှိလာနေပြီဖြစ်တယ် ဆိုတာကို နားလည်သိရှိစေလိုပါတယ်။

## အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်ခွင့်ရပါပြီ

ထို့အတူပါပဲ မိမိဟာ မိသားစုဝင်တစ်ဦးဦး ဖြစ်နေတယ်ဆိုရင် ထိုအိမ်ထောင်စုဝင်စာရင်းထဲမှာ ပါကိုပါရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေ စာရင်းလည်း ရှိရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာလည်း နိုင်ငံသားတစ်ဦးရဲ့ အခွင့်အရေးတစ်ခုပါပဲ။ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမှာပါတယ်ဆိုတဲ့ အထောက် အထားဟာ ထိုမိသားစုဝင်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြု ခြင်းဆိုတဲ့ သက်သေခံတစ်ခုပါပဲ။ ကိုယ်က အိမ်ထောင်စုဝင်ဖြစ်တယ်ဆိုရင် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေး ကတ်လို့ပဲ တစ်သက်လုံးကိုင်ဆောင်ထားရမယ့် အရေးကြီးတဲ့အထောက်အထားများ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့်လည်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ရော၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း အထောက်အထား ရော နှစ်ခုစလုံးဟာ မိမိဘဝအတွက် တကယ်ကို အရေးပါကြောင်း ဆိုပါရစေ။ ပန်းခင်းစီမံချက် ကြောင့် ကိုယ့်မွေးဖွားရာဇာတိနယ်မှာနေတဲ့သူ အတွက်ရော၊ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူအတွက်ပါ အိမ်ထောင်စုစာရင်းနဲ့အတူ စိစစ်ရေးကတ်ဖြစ်ဖြစ်၊ ကိုင်ဆောင်သက်သေခံလက်မှတ်တစ်ခုခုဖြစ်ဖြစ် ပိုင်ဆိုင်ကြတော့မှာမို့ အားလုံးအတွက် အဆင်ပြေ

□ မရှိမဖြစ်အရေးပါတဲ့ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်တစ်ခုလုပ်ဖို့ လုပ်မယ့်သူကိုယ်တိုင် ဖြည့်ဆည်းပေးရမယ့်အချက်တွေလည်း ရှိလာပြန်ပါတယ်။ လုပ်မယ့်သူရဲ့ လိုင်စင်ဓာတ်ပုံ၊ အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်း မူရင်းနဲ့မိတ္တူ၊ မိဘနှစ်ပါးရဲ့ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ အသက်အထောက်အထားအတွက်တော့ မွေးစာရင်း ဒါမှမဟုတ် ကျောင်းထောက်ခံချက် လိုအပ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက်တွင်း နေထိုင်ကြောင်း ထောက်ခံချက်နဲ့အတူ သွေးအမျိုးအစားလည်း လိုအပ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်

သွားကြတော့မှာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်တစ်ခု ပိုင်ဆိုင်ပြီး နိုင်ငံသားတစ်ဦးအဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခံရခြင်းဟာ ဒီနိုင်ငံရဲ့ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင် အစိတ်အပိုင်း တစ်ခုအဖြစ်နဲ့ ပါဝင်ခွင့်ရလိုက်တဲ့သဘောဆိုတာ သိစေလိုပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို စည်းကမ်းနှင့်အညီ ချီတက်နိုင်ရေးရည်ရွယ် မွေးရာပါတိုင်းရင်းသားတစ်ယောက်ရဲ့ အခွင့် အရေးနဲ့ နိုင်ငံသားတစ်ယောက်ရဲ့ နိုင်ငံသား အခွင့် အရေးများအတွက် အထောက်အကူပြုနေတဲ့ အာမခံချက်တစ်ခုအနေနဲ့ ပန်းခင်းစီမံချက်ဟာ ပေါ်ထွက်လို့လာနေပါပြီ။ တစ်နှစ်ခွဲခန့်ကြာမယ့် ဒီစီမံချက်ကြီးဟာ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဝန်ကြီးဌာနရဲ့ လုပ်ငန်းကြီးတစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံတစ်ဝန်း နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်၊ အသိအမှတ်ပြုမှုတစ်ခုခုနဲ့ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမရှိ သေးတဲ့ပြည်သူများအတွက် အရေးတကြီးအကောင် အထည်ဖော်နေတဲ့ စီမံချက်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ရွေးကောက်ပွဲမှာ မှတ်ပုံတင်မရှိတဲ့ မဲပေးခဲ့ကြတဲ့ မဲဆန္ဒရှင်အရေ အတွက်ဟာ ၄ ဒသမ ၈၇ သန်း ရှိခဲ့တဲ့အတွက် ကြောင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ရဲ့လမ်းညွှန်ချက်အရ ပေါ်ပေါက်လာတဲ့ စီမံချက် တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုကာလဟာ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက အရေးပေါ်ကာလ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနဲ့အညီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် ၅ ရပ်ကို ချမှတ်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေတဲ့ ကာလတစ်ခုဖြစ်သလို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈)နဲ့အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတတဲ့ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ ပေးဖို့ အခိုင်အမာ ကတိစကားဆိုထားပြီးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဓိကက ပြည်သူများ ဒီမိုကရေစီ လမ်းကြောင်းကို စည်းကမ်းနဲ့အညီ သွားနိုင်ရေး အတွက် ရည်ရွယ်တဲ့ စီမံချက်တစ်ခုပါ။ ဒီတော့ နောင်လာမယ့် ရွေးကောက်ပွဲမှာ မဲပေးခွင့်ရှိသူတိုင်း မိမိဆန္ဒအတိုင်း မဲပေးခွင့်ရှိရမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ရှိရမယ့်သူတိုင်း နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပိုင်ဆိုင်နိုင်ဖို့ အရေးဟာ ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရမယ့် စီမံချက်တစ်ခု ဖြစ်နေတာမို့ အရေးကြီးလုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် သဘောထားပြီး သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနအနေနဲ့ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာ များအရောက် ကြိုးစားအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေတာကို တွေ့မြင်နေရတာ ဖြစ်ပါ

တယ်။ “မိုးပွင့်”၊ “သစ္စာ”မှသည် “ပန်းခင်း”ဆီသို့ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမရှိသေးသူတွေ၊ နိုင်ငံ အတွင်းနေထိုင်ကြောင်း သက်သေခံအထောက် အထား ကတ်တစ်ခုခု မကိုင်ဆောင်နိုင်သူတွေ အတွက် သက်သေခံကတ်ထုတ်ပေးတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ် ဟာ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနရဲ့ စဉ်ဆက်မပြတ် ပြုလုပ်ပေးနေတဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါ တယ်။ ဆယ်စုနှစ်တစ်ခုအတွင်းမှာ စီမံချက်နှစ်ခု ပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့အနေအထားပါ။ ၂၀၁၁ ခုနှစ် နှစ်လယ်ပိုင်းကစပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ် နှစ်ကုန်အထိ မိုးပွင့်စီမံချက်များချမှတ်ပြီး နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် ပေါင်း ၈ ဒသမ ၄ သန်း ထုတ်ပေးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ဖူးပါတယ်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဧပြီမှ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်အတွင်း မှာတော့ နိုင်ငံသားများ မဲပေးခွင့်မဆုံးရှုံးရေးအတွက် ဦးတည်ပြီး သစ္စာစီမံချက်ကို ချမှတ်အကောင်အထည် ဖော်ခဲ့ပါတယ်။ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပေါင်း ၆ ဒသမ ၂ သန်းကျော်အထိ ထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့တယ်လို့ သိရပါတယ်။ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ရှေးရှုပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်မှုကို နှိုင်းယှဉ်ကြည့်တဲ့အခါ ယခုပန်းခင်းစီမံချက်က ၂၀၂၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၃ ရက်အထိ ၁၈ လ ကာလသာ ကြာ မြင့်မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကာလအတိုဆုံးစီမံချက်တစ်ခု ဖြစ်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနရဲ့ အစီရင်ခံချက်အရလည်း နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး လွှမ်းမိုးဆောင်ရွက်ပေးသွားမယ့် စီမံချက်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါတယ်။ ဖြည့်ဆည်းယူဆောင်လာရမည့်လိုအပ်ချက်များ ထုံးစံအတိုင်း မရှိမဖြစ်အရေးပါတဲ့ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်တစ်ခုလုပ်ဖို့ လုပ်မယ့်သူကိုယ်တိုင် ဖြည့်ဆည်းပေးရမယ့်အချက်တွေလည်း ရှိလာ ပြန်ပါတယ်။ လုပ်မယ့်သူရဲ့ လိုင်စင်ဓာတ်ပုံ၊ အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်း မူရင်းနဲ့မိတ္တူ၊ မိဘ နှစ်ပါးရဲ့ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူ၊ အသက်အထောက် အထားအတွက်တော့ မွေးစာရင်း ဒါမှမဟုတ် ကျောင်းထောက်ခံချက် လိုအပ်ပါတယ်။ ရပ်ကွက် တွင်းနေထိုင်ကြောင်း ထောက်ခံချက်နဲ့အတူ သွေးအမျိုးအစားလည်း လိုအပ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝေးလံတဲ့ အချို့တိုင်းရင်းသားဒေသတွေမှာတော့ သန်းခေါင်စာရင်းမရှိတဲ့ အခက်အခဲစတဲ့ အချို့သော လိုအပ်ချက်တွေ ရှိကောင်းရှိနိုင်ပါတယ်။ ဒီလိုအပ် ချက်ကိုတော့ စိစစ်ထောက်ခံပေးမယ့် ငါးဦးပါ ပူးပေါင်းကော်မတီများ ဖွဲ့စည်းပြီး ကွင်းဆင်းဖြေလျှော့ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမယ်လို့ သိရှိရပါတယ်။ ထိုငါးဦး ကော်မတီမှာဆိုရင် လဝကမြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ မြို့နယ်

စီမံကိန်းဦးစီးဌာန၊ မြို့နယ်ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ရဲတပ်ဖွဲ့နဲ့ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးတို့ ပါဝင်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယဉ်ကျေးတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းရဲ့ စံနှုန်းတစ်ခု အနေဖြင့်လည်း တင်စားနိုင် ဘဝ ၂ ခုနှစ် နိုင်ငံသားဥပဒေအရ အချုပ်အခြာ အာဏာပိုင် နိုင်ငံတစ်ခုမှာ နေထိုင်ကြတဲ့ နိုင်ငံသား တိုင်းဟာ နိုင်ငံသားဖြစ်ခွင့်ဆုံးရှုံးမှုနဲ့ ဘယ်လိုမှ မထိုက်တန်ပါဘူး။ ဒီအချက်ဟာ ယဉ်ကျေးတဲ့ လူ့အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုရဲ့ စံနှုန်းတစ်ခုအဖြစ်နဲ့လည်း တင်စားလို့ရတယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံသားတွေ နိုင်ငံသား ဖြစ်ခွင့်မဆုံးရှုံးအောင် ပန်းခင်းစီမံချက်က အကောင် အထည်ဖော်ပေးနေတာပါလားလို့ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများကိုယ်တိုင် ခံယူထားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပန်းခင်းလမ်းဟာ ငါတို့လူမျိုးတွေအတွက်၊ ငါတို့ နိုင်ငံရဲ့အမျိုးသားအကျိုးစီးပွားအတွက် လျှောက်လှမ်း ရမယ့်လမ်းဆိုတာ နှလုံးသားဝယ် စွဲထင်နေရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စီမံချက်ကို ပြည်သူတွေရဲ့ လူမှုဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ဖို့အတွက် ရည်ရွယ်ထားပြီး အလုပ် ခွင်မပျက်ပြည်သူ့အကျိုးကို ရှေးရှုထားတာတွေ့ရတဲ့ အတွက် ပြည်သူ့အရေးကို အလေးအနက်ထားခြင်း လည်းမည်ပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာရုံးတွေကို သွားဖို့ ခက်ခဲအဆင်မပြေသူတွေအတွက်ဆို အလွန်ကို လွယ်ကူမြန်ဆန်သွားပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝေးလံခေါင် ဖျားက တိုင်းရင်းသားတွေအတွက်လည်း ငြိမ်းချမ်း ရေးအနှစ်သာရတစ်ခုကို ပန်းခင်းစီမံချက်က ပေးစွမ်းနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ခံယူချက်ကောင်း တစ်ခုကို ခံယူထားကြသူများဖြစ်တဲ့အတွက် ကောင်းသောရလဒ်တစ်ခုကို ဖော်ဆောင်နိုင်မယ်လို့ အလေးအနက် ယုံကြည်မိပါတယ်။

စိန်ခေါ်မှုနှင့်အခွင့်အလမ်း

ပန်းခင်းစီမံချက်ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်း သားအားလုံးအတွက် အမျိုးသားရေးဂုဏ်သိက္ခာ တစ်ခုကို မြင့်မားလာစေမယ်လို့ ယုံကြည်ထားပါ တယ်။ ယခုစီမံချက်ဟာ လုပ်ငန်းပမာဏကြီးမား ကျယ်ပြန့်များပြားသော်လည်း နိုင်ငံရေးမုန်တိုင်း တွေနဲ့ ကြမ်းတမ်းအကျွတ်အကောက်များကြားမှာ လုပ်ရတာပါ။ ဗုံးခွဲမှု၊ မီးရှို့မှု၊ အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ် ဆူပူမှုများအောက်မှာ ပြည်သူတွေအနေနဲ့ မဝံ့မရဲ ရှိနေကြမှာသေချာပါတယ်။ လုံခြုံရေးကန့်သတ်ချက် များအောက်မှာ အချို့တိုင်းရင်းသားတွေအနေနဲ့ သွားရလာရခက်ခဲမှုဟာ စိန်ခေါ်မှုတစ်ခု ဖြစ်နိုင်ပါ တယ်။ ဒီအကျိုးဆက်ဟာ ပန်းခင်းစီမံချက်အတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုဖြစ်နိုင်သလို ဒီစီမံချက်ကပဲ အနာဂတ် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခု အဖြစ်လည်း ဖော်ဆောင်ပေးမယ့်ဆိုတာကို တွက်ဆလို့ ရနိုင်ပါတယ်။ ဘယ်လိုပဲဖြစ်ဖြစ်ပါ ဆက်စပ်သက်ဆိုင်ပါဝင်သူတွေရဲ့ စုစည်းညီညွတ်မှု၊ ထိရောက်တဲ့စီမံခန့်ခွဲမှု၊ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းဆောင်ရွက် နိုင်မှုစေတနာနဲ့ ဆက်သွယ်ဆက်ဆံမှုစွမ်းပကား တွေက စိန်ခေါ်မှုနဲ့ အခက်အခဲအားလုံးကို အောင်အောင်မြင်မြင် ကျော်ဖြတ်နိုင်ပါလိမ့်မယ် ဆိုတာ ယုံကြည်ထားပါတယ်။

ယခုဆောင်ရွက်နေတဲ့ လဝကရဲ့ ပန်းခင်းစီမံ ချက်ဟာ ကြိုးစားမှု၊ နားလည်မှု၊ စိတ်ရှည်မှု၊ စုစည်း ညီညွတ်မှု၊ အမြော်အမြင်ရှိမှုတွေနဲ့ ခင်းထားတဲ့ ပန်းခင်းလမ်းဖြစ်ပါတယ်။ လေးနက်တဲ့ အမျိုးသား ရေးခံယူချက်နဲ့ ခိုင်မာတဲ့အမျိုးသားရေး ယုံကြည် ချက်တို့ကြောင့် ပြည်သူ့အားလုံးအတွက် ဦးတည်တဲ့ ပြည်သူ့အားလုံးလျှောက်တဲ့ ပန်းခင်းလမ်းဟာ အဆင်ပြေပြေလှပပနဲ့ ချောမွေ့အောင်မြင်မယ် ဆိုတာ အလေးအနက်ယုံကြည်မိပါတယ်။

“ပန်းခင်းလမ်းမှာ အတူပါဝင်လျှောက်လှမ်းရင်း အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခုကို မလွတ်တမ်း ဆုပ်ကိုင်ကြပါစို့”။ ။

# ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းစည်းဝေး

ပဲခူး စက်တင်ဘာ ၂၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကဏ္ဍပေါင်းစုံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေး တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး တော်ဝင်ဟံသာအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် Online Zoom Meeting System ဖြင့် ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



ရေးနှစ် စတင်တော့ဖြစ်မည်၍ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းများနှင့် ပစ္စည်းတင်ဒါများကို တင်ဒါ

တင်စီမံကိန်းနှင့် ကျေးလက်ရေးပေးဝေရေးစီမံကိန်းများကို Pilot Project အနေဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန်၊ ပန်းခင်းစီမံချက်အရ ဆောင်ရွက်ရမည့် မှတ်ပုံတင်၊ သန်းခေါင်စာရင်းနှင့် အိမ်ထောင်စုစာရင်းများ အချိန်မီပြီးစီးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသည့် တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများက ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုနှင့် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြရာ တိုင်းဝန်ကြီးများက ဖြည့်စွက်ရှင်းလင်းကြပြီး တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က လိုအပ်သည်များမှာ ကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

ရှေးဦးစွာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်းက တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားရန်၊ မိုးစပါးများ ရိတ်သိမ်းခြွေလှေ့တော့မည်ဖြစ်၍ ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေး မြို့နယ်အလိုက် အဓိကထား ဆောင်ရွက်ကြရန်၊ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာ

# မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းကော်မတီစည်းဝေး

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမားပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ (၁/၂၀၂၁)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



ကရင်ပြည်နယ် စသည့်ဒေသများကို ဦးစားပေးစီမံကိန်းနယ်မြေ

အခမ်းအနားသို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက်ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ လုပ်ငန်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးရဲတင့်က အဖွင့် အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ကလေးအလုပ်သမားကို အဓိပ္ပာယ် ဖွင့်ဆိုရာတွင် ကလေးများ၏ ရုပ်ပိုင်း၊ စိတ်ပိုင်းနှင့် လူမှုရေး ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အပြုသဘောဆောင်သည့် သက် ရောက်မှုရှိစေနိုင်သော အလုပ်၊ ပညာရေးကို အနှောင့်အယှက်

ဖြစ်စေသော အလုပ်၊ ကျောင်း တက်ရမည့် အခွင့်အရေးကို ပိတ်ပင်စေသည့် အလုပ်၊ အချိန်မတိုင်မီ မဖြစ်မနေ ကျောင်းထွက် စေသည့် အလုပ်၊ ကျောင်းတက် ခြင်းနှင့်အတူ ပြင်းထန်သော အလုပ်ကို အချိန်ကြာမြင့်စွာလုပ်ရ သော အလုပ်များကို လုပ်ကိုင်နေ ရသော ကလေးများကို ဆိုလိုပါ ကြောင်း။

ကရင်ပြည်နယ် စသည့်ဒေသများကို ဦးစားပေးစီမံကိန်းနယ်မြေ သတ်မှတ်ထားပြီး ထိုနေရာ ငါးခု တွင် Complaint Center နှင့် Hot Line များ ဖွင့်လှစ်၍ ကလေး သူငယ်အလုပ်သမား ပပျောက် ရေး၊ အကူအညီပေးရေး၊ အသိ ပညာပေးရေး လုပ်ငန်းများကို ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက် ရန်၊ လုပ်ငန်းခွင်ကို မရောက်ဘဲ

ပညာသင်ကြားနိုင်စေရေး အသိ ပညာပေးမှုများကို ဝိုင်းဝန်း ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် အသိပညာပေးရေး နှင့် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ အတွင်းရေး အဖွဲ့ဝင်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မှူး၊ အလုပ်ရုံနှင့် အလုပ်သမား ဥပဒေစစ်ဆေးရေး ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးညွန့်ဝင်း

နှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ကလေးအလုပ်သမား ပပျောက် ရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးရေးနှင့် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေး အတွက် ဆောင်ရွက်သွားကြမည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြ ကြရာ လုပ်ငန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးက နိဂုံးချုပ်အမှာ စကား ပြောကြားခဲ့သည်။

သတင်းစဉ်

# (၃၁) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အဆင့်အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

(၃၁) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက် အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးများအဆင့် အစည်းအဝေးကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်း တွင် ဗီဒီယိုကွန်ဖရင့်စနစ်ဖြင့် ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံ အာဆီယံ လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက် အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးဖြစ်သူ သမိုင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသားစာကြည့်တိုက်ဦးစီး ဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မြင့် ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့က နေပြည်တော်ရှိ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန နေပြည် တော်မှ ပါဝင်တက်ရောက်ခဲ့



ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ) အစည်းအဝေးကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် အာဆီယံအလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် တာဝန်ယူရသော ဘရူနိုင်း ဒါရူဆလမ်နိုင်ငံမှ အာဆီယံ

လူမှုရေး-ယဉ်ကျေးမှု အသိုက် အဝန်းဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်အရာရှိ ကြီးက သဘာပတိအဖြစ် ကြီးမှူး ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံ

အတွင်းရေးမှူးချုပ်ရုံး၏ ဆောင် ရွက်ချက်များအပေါ် စစ်ဆေး အကဲဖြတ်ခြင်း အားဖြည့်မြှင့်တင် ခြင်းအပါအဝင် အာဆီယံလူမှုရေး- ယဉ်ကျေးမှု အသိုက်အဝန်း

အခြေပြမြေပုံ ၂၀၂၅ နှစ်လည် အကဲဖြတ်မှု အစီရင်ခံစာမှ ထွက်ပေါ်လာသော အကြံပြုချက် များအပေါ် ဆက်လက်ဆောင် ရွက်နေသည့် အခြေအနေများ၊ ကဏ္ဍစုံ၊ မဏ္ဍိုင်စုံ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုများ၊ အာဆီယံအလှည့်ကျ ဥက္ကဋ္ဌများက အာဆီယံအတွင်း ရေးမှူးချုပ်ရုံး၌ အစည်းအဝေးများ ဆောင်ရွက်ရန် သတ်မှတ်ချက် များ၊ လူငယ်များ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းရရှိမှုနှင့် ဒစ်ဂျစ် တယ် နည်းပညာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် 1st Innovation Platform Dialogue မှ ထွက်ပေါ် လာသော အကြံပြုချက်များ၊ ဘရူနိုင်းဒါရူဆလမ်နိုင်ငံက ၂၀၂၁ ခုနှစ်အတွင်း အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ ဆောင်ရွက်နေစဉ် အထူးဦးစား ပေး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင် ရွက်နေသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ အာဆီယံဒေသတွင်း အရေးပေါ် အခြေအနေများနှင့် သဘာဝ

ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်မှု များကို ချိတ်ဆက်အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ဘန်ဒါဆရီဘီဂါဝန်ကြေညာချက် (Bandar Seri Begawan Declaration)၊ ၂၀၂၅ အလွန် အာဆီယံအသိုက်အဝန်းဆိုင်ရာ ဧကန်မှန်ချက် (Hanoi Declaration) အား ဆက်လက်ဆောင် ရွက်သည့် အခြေအနေများနှင့် အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၏ လုပ်ငန်းတာဝန် သတ်မှတ်ချက် များ၊ (၃၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၊ (၂၄) ကြိမ် မြောက် အာဆီယံအပေါင်းသုံး ထိပ်သီးအစည်းအဝေးနှင့် (၁၆) ကြိမ်မြောက် အရှေ့အာရှ ထိပ်သီး အစည်းအဝေးတို့တွင် နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ကြီးများက အတည် ပြု မှတ်တမ်းတင်ကြမည့် မှတ်တမ်းမှတ်ရာများကို ဆွေးနွေး ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

### ငွေကြေးလိမ်လည်ခံရမှုကြောင့် နေရပ်သို့ပြန်ရန် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့်

## မလေးရှားနိုင်ငံရောက် မြန်မာနိုင်ငံသား သုံးဦး နိုင်ငံတော်အစိုးရကကူညီခေါ်ဆောင်၊ ကျန်ရှိနေသူများကို ထပ်မံခေါ်ဆောင်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
ပြည်ပနိုင်ငံအသီးသီးသို့ ရောက်ရှိ  
နေပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်  
ထွက်ခွာလာနိုင်ရန် အခက်အခဲ  
ဖြစ်ပေါ်နေသည့် နိုင်ငံသားများ  
ကို ၎င်းတို့နေရပ်သို့ အမြန်ဆုံး  
ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ရေးအတွက်  
လိုအပ်သည့် ကူညီမှုများကို  
ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း  
ဖြင့် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး  
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်  
ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး  
မင်းအောင်လှိုင်က အစည်းအဝေး  
များတွင် လမ်းညွှန်မှာကြား  
ခဲ့သည်။

ထိုသို့ လမ်းညွှန်မှာကြားချက်  
နှင့်အညီ ပြည်ပရောက် မြန်မာ  
နိုင်ငံသားများကို နေရပ်သို့  
ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ရေး ဆောင်  
ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ မလေးရှား  
နိုင်ငံသို့ ရောက်ရှိနေပြီး ငွေကြေး  
လိမ်လည်ခံခဲ့ရသည့် မြန်မာနိုင်ငံ  
သား ၁၇ ဦးကို မလေးရှားနိုင်ငံ

ဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးနှင့် မြန်မာ  
စစ်သံ (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)ရုံးတို့မှ  
တာဝန်ရှိသူများ၏ ကူညီဆောင်  
ရွက်ပေးမှုများကြောင့် စက်တင်  
ဘာ ၆ ရက်နှင့် ၂၀ ရက်တို့တွင်  
အသုတ်လိုက် မြန်မာနိုင်ငံသို့  
ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ခဲ့သည်။  
အလားတူ မလေးရှားနိုင်ငံ  
ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသား ခြောက်  
ဦးသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံသို့  
ပြန်လည်ရောက်ရှိနိုင်ရေးအတွက်  
တရားမဝင် လမ်းကြောင်းဖြင့်  
ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ခဲ့စဉ်  
ငွေကြေးလိမ်လည်ခြင်း ခံခဲ့ရ  
သဖြင့် အခက်အခဲဖြစ်ပေါ်လျက်  
ရှိကြောင်း လူမှုကူညီရေးအသင်း  
အဖွဲ့များမှတစ်ဆင့် မလေးရှား  
နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာစစ်သံ (ကြည်း၊  
ရေ၊ လေ) ရုံးသို့ စက်တင်ဘာ ၁၃  
ရက်တွင် ဆက်သွယ်လာခဲ့သည်။  
ထိုသို့ ဆက်သွယ်လာမှု  
ကြောင့် မလေးရှားနိုင်ငံဆိုင်ရာ  
မြန်မာနိုင်ငံသံရုံးနှင့် မြန်မာ

စစ်သံရုံးတို့မှ တာဝန်ရှိသူများက  
အဆိုပါ မြန်မာနိုင်ငံသား  
ခြောက်ဦးထံမှ ငွေကြေးလိမ်လည်  
သွားခဲ့သူကို ဖမ်းဆီးရမိရေး  
နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး  
၎င်းတို့ လိမ်လည်ခြင်းခံခဲ့ရသည့်  
ငွေကြေးများကို ပြန်လည်ပေးအပ်  
ခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်  
ထွက်ခွာနိုင်ရေး မလေးရှား  
နိုင်ငံ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာနနှင့်  
ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ကိုဗစ်-  
၁၉ ရောဂါပိုးကူးစက်ခံရမှု ရှိ/မရှိ  
စစ်ဆေးခြင်းနှင့် မလေးရှားနိုင်ငံမှ  
ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် လိုအပ်သည့်  
ညှိနှိုင်းစစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်၍  
မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်  
နိုင်ရေးစီမံဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။  
ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့  
သည့် မြန်မာနိုင်ငံသား ခြောက်ဦး  
အနက် သုံးဦးကို ယနေ့ ဖွန်းလွှဲပိုင်း  
တွင် မလေးရှားနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံ  
သို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာမြန်မာ



မလေးရှားနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသား သုံးဦး ရန်ကုန်လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိစဉ်။

လေကြောင်းလိုင်း (MAI) ၏  
ကယ်ဆယ်ရေးလေယာဉ် (Relief  
Flight)ဖြင့် ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်  
ပေးခဲ့ရာ ညနေ ၅ နာရီခန့်  
တွင် ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ  
လေဆိပ်သို့ ရောက်ရှိခဲ့ကြောင်းနှင့်  
ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် ကျန်ရှိသူ  
သုံးဦးကို အမြန်ဆုံးပြန်လည်  
ခေါ်ဆောင်နိုင်ရေး လိုအပ်သည့်

ညှိနှိုင်းမှု၊ စစ်ဆေးမှုများ  
ဆက်လက် ဆောင်ရွက်လျက်  
ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။  
နိုင်ငံတော် အစိုးရအနေဖြင့်  
အကြောင်း အမျိုးမျိုးကြောင့်  
ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ရောက်ရှိနေပြီး  
မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်  
ရန် အခက်အခဲရှိနေသူများကို  
လိုအပ်သည့် ကူညီမှုများ ဆောင်

ရွက်ပေးလျက် ရှိသည့်အတွက်  
ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် အခက်  
အခဲ ဖြစ်ပေါ်နေသူများအနေဖြင့်  
သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအလိုက်ရှိ  
မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ သံရုံး၊ စစ်သံရုံး၊  
ကောင်စီဝန်ရုံးများသို့ ဆက်  
သွယ် ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း  
သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

**ကမ္ဘာ့ဆရာများနေ့**  
၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၅ ရက်



အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင်ကျရောက်မည့် (၅၇)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆို  
သောအားဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ နယ်မြေခံလုံခြုံရေး ရဲကွပ်ကဲမှုအဖွဲ့မှူးရုံးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးတို့မှ  
တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့် မိသားစုဝင်များက စစ်တွေမြို့ ခုတင် ၅၀၀ ဆံ့ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးရှိ သွေးလျှ  
ဘဏ်၌ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်က စုပေါင်းသွေးလျှဒါန်းစဉ်။  
ဝင်းမင်းစိုး(ပြန်/ဆက်)

### ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးတွင် ဆက်လက်လက်ခံလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
ပြည်ပနိုင်ငံများမှ ဝင်ရောက်လာသည့် မြန်မာနိုင်ငံ  
သားများကို နယ်စပ်ဂိတ်အသီးသီးတွင် လက်ခံ  
ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင်  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ချင်းရွှေဟော်မြို့သို့  
ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသား ၅၁ ဦး၊

အမျိုးသမီး ၆၃ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၁၄ ဦး၊ လောက်ကိုင်  
မြို့သို့ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူ အမျိုးသမီး တစ်ဦး  
တို့ကိုလည်းကောင်း အသီးသီး လက်ခံခဲ့သည်။  
ထိုသို့လက်ခံရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ပြည်သူ့  
ဆေးရုံများမှ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊  
တပ်မတော်ဆေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ Quarantine ဝင်ရောက်ရမည့်  
အထောက်အထားစာရွက်စာတမ်းများ ပြုလုပ်ပေး  
ခြင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ညွှန်ကြားချက်  
များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခြင်းတို့ကို စနစ်တကျ  
ဆောင်ရွက်ပေးပြီး တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်အသီးသီးမှ  
တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက  
လိုအပ်သည်များ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြသည်။  
ထို့နောက် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့များက  
စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ခရီးသည်တင်မော်တော်  
ယာဉ်များဖြင့် ၎င်းတို့နေရပ်အသီးသီးသို့ လိုက်လံ  
ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူများ  
ကို သက်ဆိုင်ရာနေရာများတွင် သီးသန့်ထားရှိ၍  
လိုအပ်သည့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာများနှင့် အုပ်ချုပ်မှု  
ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အဆင်ပြေချောမွေ့အောင်  
ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။  
သတင်းစဉ်



ဘိုကလေးမြို့နယ်၌ ဓာတ်မြေဩဇာများထောက်ပံ့

ဘိုကလေး စက်တင်ဘာ ၂၉  
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၏ အစီအစဉ်ဖြင့်  
ဘိုကလေးမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနက မြို့နယ်  
တွင်းရှိ မျိုးစေ့ထုတ်တောင်သူများအား ကွန်ပေါင်း  
ဓာတ်မြေဩဇာများကို မြို့လယ်ကျက်သရေဆောင်  
ချိုကြည် သာသနာ့ဗိမာန်တော်၌ ယနေ့ထောက်ပံ့  
ပေးအပ်သည်။  
ထောက်ပံ့ပေးအပ်ရာတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်  
ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်ဦးက သီးနှံအထွက်နှုန်း  
တိုးပွားလာစေရေးနှင့် တောင်သူများ၏ လူနေမှုဘဝ  
မြင့်မားလာစေရေး ရည်ရွယ်ပြီး ဓာတ်မြေဩဇာဓိက  
များ ထောက်ပံ့ပေးရခြင်းဖြစ်ကြောင်း အမှာစကား  
ပြောကြား၍ မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးမှူးက မျိုးစေ့  
ထုတ်လုပ်ငန်းအကြောင်း ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပြီး  
နောက် မျိုးစေ့ထုတ်တောင်သူ ၈၅ ဦးအား ကွန်ပေါင်း  
ဓာတ်မြေဩဇာများ ဧကအလိုက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်  
သည်။  
မိုးစက်(ဘိုကလေး)



# ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးလက်နက်အဖြစ် အသုံးမချပါနဲ့

## ပြည်ထောင်စုသားတစ်ဦး

တစ်နေ့က တာမွေဈေးပေါက်ဝတွင် လူလတ်ပိုင်းအရွယ် အမျိုးသမီးတစ်ဦး တစ်ကိုယ်တည်း ဟောပြောနေသည်ကို တွေ့ခဲ့ရသည်။ ရုပ်အသွင်က တိုင်းရင်းသူ သွင်ပြင်လက္ခဏာ။ လူသဘာဝအရ နားစွင့်ကြည့်မိတော့ သူဟောပြောနေ သည့် အကြောင်းအရာ က ခရစ်ယာန် ဘာသာရေး တရားတော်များ။

စိတ်အလျဉ်က ရန်ကုန်ဘူတာကြီး စကြိုခုံးကျော်တံတားပေါ်တွင် အမြဲ မြင်တွေ့နေကျ ခရစ်ယာန်ဘာသာရေး အဖွဲ့ကို သတိရသွားမိသည်။ ထိုအဖွဲ့တွင် နိုင်ငံခြားသားသုံး၊ လေးဦးခန့်နှင့် မြန်မာ တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ဝင်အချို့ ပါဝင်ကြ သည်။ နိုင်ငံခြားသားများက မြန်မာ ဝတ်စုံများနှင့်၊ အမျိုးသားတို့မြန်မာပုဆိုး လုံချည်၊ အမျိုးသမီးတို့က မြန်မာထဘီတို့ ဝတ်ဆင်ထားကြသည်။ အများစုမှာ အသက်အရွယ်အားဖြင့် ငယ်ရွယ်နုပျို ကြပါသည်။

### မှတ်မှတ်ထင်ထင်ဖြစ်လာ

သူတို့သည် လမ်းသွားလမ်းလာများ ကို အပြုံးချိုချိုဖြင့် နှုတ်ဆက်ရင်း ခရစ်ယာန်ဘာသာရေး ဓမ္မစာစောင်များ ကို လေ့လာဖတ်ရှုကြဖို့ ဖိတ်ခေါ်သည်။ ပြီးတော့ ဝေငှသည်။ သူတို့ဘာသာပြု အဖွဲ့ကို မြင်ပါများတော့ ကျွန်တော့် စိတ်တွင် မှတ်မှတ်ထင်ထင်ဖြစ်လာခဲ့ ရသည်။ ယခု မြို့ပတ်ရထားအစား YBS ဘတ်စ်ကားကိုသာ အစီးများလာ၍ သူတို့ သာသနာပြုအဖွဲ့နှင့် မဆုံဖြစ် တော့။

### ကိုးကွယ်ရာဘာသာများ

ကမ္ဘာပေါ်တွင် လူအများစုကိုးကွယ် ယုံကြည်ရာ ဟိန္ဒူဘာသာ၊ ဗုဒ္ဓဘာသာ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာ ကြီးလေးခုအပြင် ဂျူးဘာသာ၊ ဂျိန်း ဘာသာ၊ ကွန်ဖြူးရှပ်ဘာသာ၊ ရှင်တို ဘာသာ၊ တာအိုဘာသာ၊ ဆစ်ခ်ဘာသာ နှင့် ဇိုရိုအက်စတာဘာသာတို့ရှိကြသည်။ ကွန်ဖြူးရှပ်ဘာသာနှင့် တာအို ဘာသာတို့မှာ တရုတ်ပြည်ရှိဘာသာများ ဖြစ်၍ ရှင်တိုဘာသာမှာ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ ဘာသာဖြစ်သည်။ ဂျိန်းဘာသာမှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် ပေါ်ထွန်းခဲ့ပြီး ဇိုရိုအက် စတာဘာသာသည် ပါးရှားပြည်၌ ခရစ် မပေါ်မီ နှစ်ပေါင်း ၈၀၀ ခန့်တွင် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ဂျူးဘာသာကား ခရစ်ယာန်ဘာသာနှင့် အစ္စလာမ်ဘာသာ တို့ မပေါ်ပေါက်မီအချိန်ကပင် ရှိနေပြီး သော ဘာသာတရားဖြစ်သည်။

### အာရှတွင်စတင်ပေါ်ပေါက်

မှတ်သားဖွယ်ရာ ကောင်းသော အချက်ကား ဤထင်ရှားသော ဘာသာ ကြီးအားလုံးတို့သည် အာရှတိုက်တွင် စတင်ပေါ်ပေါက်လာခဲ့ကြသော ဘာသာ များဖြစ်ကြသည်။ အချို့ဘာသာတို့မှာ မိမိတို့ပေါ်ထွန်းရာ အရပ်ဒေသ၌ ဆိတ်သည်းသွားခဲ့ပြီးနောက် အခြားအရပ် ဒေသများတွင် စည်ပင်ကြီးပွားလျက် ရှိကြသည်။

ဘာသာတရားတိုင်းတွင် သဘာဝ ထက်လွန်ကဲသော အံ့ဖွယ်ရာများနှင့် ပြည့်ဝနေသည်။ သိပ္ပံနည်းဖြင့် သက်သေ ပြု၍မရနိုင်။ သို့တော့ ဘာသာတရား အားလုံး၏ အနှစ်သာရမှာ လူ့ဘောင် လူ့လောကကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာပြော စေရန်၊ လူသားအချင်းချင်း မေတ္တာတရား များ မျှဝေနိုင်ရန်၊ ဘာသာတရား၏ အဆုံးအမကို ကိုယ်စီကိုယ်စီ လိုက်နာ ကျင့်ကြံ ကြိုးကုတ်အားထုတ်ပြီး ပစ္စုပ္ပန်၊ တမလွန်ဘဝ အကျိုးစီးပွားဖြစ်ထွန်းစေ ရန်၊ ဆင်းရဲဒုက္ခအပေါင်းမှ လွတ်မြောက် စေရန်တို့အတွက်သာ ဖြစ်လေသည်။

လူအများစု ကိုးကွယ်ယုံကြည်ရာ ဘာသာကြီးလေးခုအနက် ဟိန္ဒူဘာသာ သည် ရှေးအကျဆုံးဖြစ်လေသည်။ အချိန်

ဗုဒ္ဓဘာသာ အကျိုးကို ယုံကြည်ကြသည်။ (၃၁)တုံ ရှိသည်အနက် ကောင်းမှုပြုသူသည် လူပြည်၊ နတ်ပြည်၊ ဗြဟ္မာပြည်နှင့် မကောင်းမှုပြုသူသည် ငရဲ၊ တိရစ္ဆာန်၊ ပြိတ္တာ၊ အသူရကာယံတို့တွင် ကံအား လျော်စွာ ကျင့်လည်ကြရသည်ဟု ယုံကြည်သက်ဝင်ကြသည်။

ထို့ကြောင့် သုဂတိဘုံ၌ ကျင့်လည် နိုင်ရန် ပေးကမ်းစွန့်ကြဲခြင်းတည်း ဟူသော ဒါန၊ သူတစ်ပါး၏ အသက်ကို သတ်ခြင်းမှရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ သူတစ်ပါး၏ ပစ္စည်းကို မတရားရယူခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ် ခြင်း၊ သူတစ်ပါး၏ ဇနီးသားမယား အိမ်ရာကို ကျူးလွန်ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်

ခရစ်သည် ထိုဘုံမှနေ၍ လူသားများထံသို့ ဆင်းသက်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အစဉ် ထာဝရတည်မြဲလျက်ရှိသော ယင်းဘုရား သခင် နိုင်ငံတော်သို့ တက်ရောက်ခွင့် ရရှိရေးသည် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်တို့၏ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည်။

ခရစ်တော်သည် လူသားများ ကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်ရှိနိုင်ရေး အတွက် လူ့လောကသို့ လာရောက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ လူ့လောကတွင် အပြစ်လုံးဝ မရှိသောသူတို့ ကွယ်လွန်သောအခါ ကောင်းကင်ဘုံသို့ သွားရောက်ကြရ သည်။ ကောင်းကင်ဘုံ၌ ဘဝ၏မျှော်လင့် ချက်များလည်း ကုန်ဆုံးသွားကြပြီ ဖြစ်သည်။ အစဉ်ဆက်လက်ရှိနေသေး သည့်ကား မေတ္တာတရားသာဖြစ်သည်။

❖ နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေးကို မလိုလားသူ ပြည်ဖျက်အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် ပြည်ပနိုင်ငံအချို့သည် ရှေးအတိအတောက်တည်းက ဘာသာတရား အသီးသီး၏ မွန်မြတ်သည့်အဆုံးအမအောက်တွင် ညီရင်းအစ်ကိုမောင်ရင်း နှမစိတ်ဓာတ်အစဉ်အလာကောင်းတို့နှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်ခဲ့ကြသော ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဘာသာဝင်များ အချင်းချင်းအကြား အထင်မှားအမြင်မှားဖြင့် စိတ်ဝမ်းကွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ် လာစေရန် ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးလက်နက်အဖြစ် အသုံးချ၍ သွေးထိုး လှုံ့ဆော်လျက်ရှိကြသည်

ကာလ အတိအကျကိုပင်ပြောရန် မလွယ် ကူပေ။ ဟိန္ဒူဘာသာရေးကျမ်းများကို ရာစုနှစ်ပေါင်းများစွာအတွင်းက ရေးသား ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပေသည်။

ဟိန္ဒူဘာသာကို လေ့လာဆည်းပူး ရန် ကျမ်းဂန်များစွာရှိလေသည်။ ၎င်းတို့ မှာ ဝေဒကျမ်းများ၊ ပူရာဇ်ကျမ်းများ၊ ဥပါနိသျှဒ်ကျမ်းများ၊ သျှတ္တရကျမ်း၊ ဘာဂဝတ်ဂီတကျမ်း၊ ပိဋကကျမ်းများ၊ သိက္ခာရယ်လ်ကျမ်း၊ ဂုဏ်ရန်ဆဟိကျမ်း တို့ဖြစ်ကြသည်။

ဝေဒကျမ်းများသည် သံသရာမှ လွတ်မြောက်နိုင်သည့်နည်းလမ်းကောင်း များကို ညွှန်ပြပေးသည်။ ဝေဒကျမ်းများ ကို လေ့လာလိုသူသည် ပရမတ္ထသဘော အရ မြဲသောအရာနှင့် မမြဲသောအရာ များကို ခွဲခြားသိမြင်တတ်ရပေမည်။ လောကီလောကုတ္တရာ သာယာမှုကို ခံစားလိုခြင်းမှ ရှောင်ရှားနိုင်ရန်လည်း လိုသည်။ စိတ်ကိုတည်ငြိမ်အောင် စွမ်းဆောင်နိုင်မှု၊ ကိုယ့်ကိုချုပ်တည်း ထားနိုင်မှု၊ အရာရာကိုစွန့်ပစ်နိုင်မှု၊ သည်းခံနိုင်မှု၊ သမာဓိခိုင်မြဲမှုများရှိရမည့် အပြင် ကျမ်းဂန်များကို မမှတ်မသုန် ယုံကြည်မှုလည်း ရှိရမည်ဖြစ်သည်။

မကောင်းမှုကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြသူများသည် မိမိတို့ပြုလုပ်ခဲ့သော ဒုစရိုက်အကျိုးကို ခံစားရမည့်အပြင် ငရဲပြည်ခုနစ်ထပ်ရှိ ကြောင်းကိုလည်း ပူရာဇ်ကျမ်းများတွင် ဖော်ပြထားရှိသည်။

ခြင်း၊ မမှန်သောစကားကို ပြောဆိုခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း၊ သေရည်သေရက်တို့ကို သောက်စားခြင်းတို့မှ ရှောင်ကြဉ်ခြင်း ငါးပါးသီလ၊ ထိုမှတစ်ဆင့်တက်၍ ရှစ်ပါး သီလ၊ ကိုးပါးသီလတို့ကို ဆောက်တည် ကျင့်သုံးကြ၏။ မေတ္တာဘာဝနာစွာန သမာဓိတရားများကို အားထုတ်ကြ၏။ ဘုရား၊ တရား၊ သံဃာ ရတနာမြတ်သုံးပါး ကို ဆည်းကပ်ပူဇော်ကြ၏။ သံသရာ ဝဋ်ဆင်းရဲမှ လွတ်မြောက်ရေးအလို့ငှာ မြတ်စွာဘုရားရှင် ဟောဖော်ညွှန်ပြခဲ့ သည့် သစ္စာလေးပါးတရားတော်နှင့်အညီ သီ၊ ပယ်၊ ဆိုက်၊ ပွား ကိစ္စရပ်များအရ ဒုက္ခ၏ ချုပ်ရာငြိမ်းရာ နိဗ္ဗာန်သို့ မျက်မှောက်ပြု ဆိုက်ရောက်နိုင်ရန် မဂ္ဂင်ရှစ်ရပ် အကျင့်မြတ်ကို ပွားများ အားထုတ်ကြလေသည်။

### ခရစ်ယာန်ဘာသာ

ခရစ်ယာန် ဘာသာဝင်တို့ကမူ ကောင်းကင်ဘုံသို့ ရောက်ရှိခြင်း မည်သည်ကား မသေသော၊ ထာဝရ တည်မြဲသောအသက်ကို ရခြင်းမည်၏။ ကောင်းကင်ဘုံသည် လူသားတို့အား ဘုရားသခင်ကပေးသော ဆုများအနက် အကြီးဆုံး အမြင့်မြတ်ဆုံးဖြစ်၏။ လူသား တို့၏ အန္တိမပန်းတိုင်လည်း ဖြစ်၏။ ထာဝရပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့မှုကို ရနိုင်သော နေရာဖြစ်၏။ ကောင်းကင်ဘုံတွင် ဖခမည်းတော် ထာဝရဘုရားသခင် စံပယ်လျက်ရှိသည်။ သားတော် ယေရှု

ထာဝရပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့မှုသည်မည်သည့် အခါမျှ ပျောက်ပျက်ခြင်းမရှိတော့ဟု ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင်တို့သည် ယုံကြည် ကြလေသည်။

### အစ္စလာမ်ဘာသာ

အစ္စလာမ်ဟူသောစကားမှာ အာရဗီ ဘာသာစကားဖြစ်ပြီး “နာခံခြင်း”ဟု အဓိပ္ပာယ်ရ၏။ အလ္လာဟ်အရှင်၏ အမိန့် တော်များကို နာခံခြင်းဟု အဓိပ္ပာယ် ပြန်ဆိုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ အလ္လာဟ်အရှင် ၏ အမိန့်တော်များကိုနာခံသောလူသား တို့ကို မွတ်စလင်ဟုခေါ်သည်။

အစ္စလာမ်ဘာသာတွင် အခြေခံ ယုံကြည်ချက် ငါးချက်ရှိသည့်အနက် တစ်ချက်မှာ အချိန်မှန်မှန် ဝတ်ပြု ကိုးကွယ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ဝတ်ပြုခြင်း သည်လည်း ငါးမျိုးရှိပြန်သည်။ အလ္လာဟ် အရှင်မှတစ်ပါး အခြားကိုးကွယ်ထိုက် သောဘုရားမရှိဟု ရွတ်ဆိုကာ နှုတ်အား ဖြင့် ဝတ်ပြုခြင်း၊ ဆင်းရဲသားများအား ပေးကမ်းထောက်ပံ့၍ ပစ္စည်းအားဖြင့် ဝတ်ပြုခြင်း၊ ရာမဇန်လတွင် အစာ ရှောင်ကာ သန့်စင်သောဝတ်ပြုခြင်း၊ ကိုယ်အားဖြင့် ဝတ်ပြုခြင်းနှင့် ပစ္စည်း အားဖြင့် ဝတ်ပြုခြင်းနှစ်မျိုးကို ပေါင်းစပ် ထားသော မတ္တာမြို့သို့ ဟာဂျံသွား၍ ပြုခြင်းဟူ၍ ငါးမျိုးရှိလေသည်။

အစ္စလာမ်ဘာသာတွင် အစာရှောင် ကြဉ်ရသောအကျင့်၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ လူသားတို့သည် မကောင်းမှုများကို

ကြံကြံခံနိုင်ရန်ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် အစာ ရှောင်ခြင်းသည် အစားအစာ စားသောက် ခြင်းမှ ရှောင်ကြဉ်ရခြင်းသက်သက် သာမကဘဲ မကောင်းမှုဟူသမျှကို ရှောင်ကြဉ်နိုင်ရန်အတွက် ဖြစ်သည်ဟု ဆိုသည်။

### ဘာသာပေါင်းစုံ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံ သည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံ၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာပေါင်းစုံနှင့် ဖွဲ့စည်း ထားသော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံဖြစ်သည်။ လူဦးရေအများဆုံး ကိုးကွယ်ရာ ဗုဒ္ဓ ဘာသာနှင့်အတူ ဟိန္ဒူ၊ ခရစ်ယာန်၊ မွတ်စလင်နှင့် အခြားဘာသာဝင်များ သည် ရှေးနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက အချင်းချင်း ချစ်ခင်စည်းလုံးစွာနေထိုင် ခဲ့ကြသည်။

မှတ်မိပါသေးသည်။ ကျွန်တော်တို့ ငယ်စဉ် မြန်မာ့ဆိုရှယ်လစ်လမ်းစဉ်ပါတီ ခေတ်က ရုပ်ကွက်အတွင်းရှိ ကရင် တိုင်းရင်းသားခရစ်ယာန်မိသားစုဝင်များ သည် တစ်ညတွင် ရုပ်ကွက်အတွင်း ပိတ်ကားထောင်၍ ရုပ်ရှင်ပြသခဲ့လေ သည်။ တစ်ရပ်ကွက်လုံး ဖျာတွေ၊ အခင်း တွေခင်း၍ ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ မူလတန်းအရွယ်ရှိ ကျွန်တော်တို့ကလေး များကား ရှေ့ဆုံးက။ သို့ရာတွင် ရုပ်ရှင် ဟူ၍သာ ရှေ့ဆုံးကကြည့်ရှုအားပေးရ ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ဘာဇာတ်ကား၊ ဘာဇာတ်လမ်းဟူ၍ တိတိကျကျမသိ။ အချိန်တန်လို့ ဇာတ်ကားပြတော့ နိုင်ငံခြားဇာတ်ကား ဖြစ်နေသည်။ ဇာတ်လမ်းကား ယေရှုခရစ်တော် ဇာတ်လမ်း။ ကျွန်တော်တို့မှာ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဝင်များဖြစ်သော်ငြား ခရစ်တော်က တန်ခိုးတွေပြသည်ကို သဘောတွေ ကျခဲ့ပါသည်။

အချိန်တန် လူလားမြောက်၍ လူငယ်ဘဝ ရောက်လာတော့လည်း အချစ်ဆုံး သူငယ်ချင်းတွေထဲတွင် အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် သူငယ်ချင်းတစ်ဦး နှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် သူငယ်ချင်း တစ်ဦးပါသည်။ နှစ်ဦးစလုံး အလွန် ရိုးသားကြသည်။ ခရစ္စမတ်နေ့နှင့် အစ်နေ့ရောက်တိုင်း သူတို့အိမ်သွားပြီး ကျွန်တော် မှန်တွေစားလေ့ရှိသည်။

လူလတ်ပိုင်းကျော်အရွယ်ရောက်မှ အစ္စလာမ်ဘာသာဝင် သူငယ်ချင်းနှင့် ကန်တော်ကလေးဘက်တွင် ပြန်တွေ့ သည်။ ငယ်သူငယ်ချင်းနှစ်ယောက် လက်ဖက်ရည်သွားသောက်ရင်း စကား တွေ ပြောမကုန်နိုင် ဖြစ်ရသည်။ ကျွန်တော်တို့ ငယ်သူငယ်ချင်းများသည် ငယ်စဉ်ကတည်းက ကိုယ်ယုံကြည်ရာ ဘာသာတရားနှင့်ပတ်သက်၍ တစ်ခါမျှ ငြင်းခုံပြောဆိုခဲ့ခြင်းမရှိကြ။ ပြောရမည့် အရာလည်းမဟုတ်။ ကျွန်တော်တို့ နှလုံး သားထဲတွင် ရှေ့တန်းက နေရာယူနေ သည်က သံယောဇဉ်နှင့် ချစ်ခြင်းတရား သာ ဖြစ်ပေသည်။

စာမျက်နှာ ၁၁ သို့

# သာတူညီမျှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ သက်ရွယ်မရွေးပါဝင်ကြ

ကိုကွေး (ဘူမိဗေဒ)

၂၀၂၁ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် ကျရောက်မည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ သက်ကြီးရွယ်အိုများနေ့ အထိမ်းအမှတ်အတွက် ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးက ဆောင်ပုဒ် အဖြစ် “Digital Equality for All Ages - သာတူညီမျှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ သက်ရွယ်မရွေး ပါဝင်ကြ” ဆိုသည့် ဆောင်ပုဒ်ကို ဖော်ထုတ်သတ်မှတ်ပေးထားပါသည်။ အဆိုပါဆောင်ပုဒ်သည် လက်ရှိနည်းပညာခေတ်တွင် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုများ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို သိရှိအကျွမ်းဝင်ပြီး အလွယ်တကူ ရယူသုံးစွဲနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရ၊ ပုဂ္ဂလိကနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးတို့က ကူညီဆောင်ရွက် လက်တွဲပေးရန် ရည်ရွယ်၍ ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းပင် ဖြစ်ပါသည်။

### နည်းပညာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှု

ယနေ့ခေတ်ကာလ စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေး၏ အဓိကလက္ခဏာတစ်ခုအဖြစ် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအလျင်အမြန် တိုးတက်လာမှုကို တွေ့မြင်ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းသို့ နည်းပညာလျင်မြန်စွာ တိုးတက်လာမှုကြောင့် မိမိတို့၏ နေ့စဉ်နေမှုထိုင်မှု၊ လုပ်ငန်းရပ်များ၊ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး၊ တစ်ဖွဲ့နှင့်တစ်ဖွဲ့၊ တစ်နိုင်ငံနှင့်တစ်နိုင်ငံ ဆက်သွယ်ခြင်းများ အပါအဝင် လူ့အသိုင်းအဝိုင်း အခန်းကဏ္ဍအားလုံးတွင် ကြီးမားစွာ ပြောင်းလဲလာသည်ကို တွေ့မြင်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ နည်းပညာဆိုင်ရာ တိုးတက်မှုကြောင့် စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်များ Sustainable Development Goals (SDGs) သို့ ချီတက်ရာတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားနိုင်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။

သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ သို့သော် ကမ္ဘာလူဦးရေ၏ တစ်ဝက်ခန့်သည် လက်ရှိအချိန်အထိ အင်တာနက်အသုံးပြုခွင့် မရရှိကြသေးကြောင်း၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမြင့်မားသော နိုင်ငံများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု နိမ့်ကျသော နိုင်ငံများအကြား အင်တာနက်အသုံးပြုနိုင်မှုမှာ ၈၇ ရာခိုင်နှုန်းမှ ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းအကြား အသီးသီး ကွာဟလျက်ရှိကြောင်း International Telecommunication Union (ITU) ၏ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အစီရင်ခံစာပါ အချက်အလက်များအရ သိရှိရပါသည်။ အဆိုပါအဖွဲ့၏ အခြားတွေ့ရှိချက်အရ အမျိုးသမီးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်းရှိ အခြားအုပ်စုများထက် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ ရယူသုံးစွဲမှုတွင် နောက်ကျကျန်ရှိကာ မညီမျှမှုများ ရှိနေကြောင်း သိရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် တိုးတက်လာသော နည်းပညာများကို လက်လှမ်းမီရယူသုံးစွဲနိုင်မှု မရှိသည့်အတွက် နည်းပညာ၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို အပြည့်အဝမခံစားရကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

ထို့အပြင် အဆိုပါ ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာ တိုးတက်မှုကိုအကြောင်းပြု၍ အန္တရာယ်အသစ်များ တွေ့လာရကြောင်း၊ ဥပမာအားဖြင့် Cyber Crime ဆိုက်ဘာပြစ်မှုကျူးလွန်မှုများ တွေ့လာရကြောင်း၊ သတင်းအမှားများဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးအရ ခြိမ်းခြောက်ခံရခြင်း၊ ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆိုင်ရာထိပါး နှောင့်ယှက်ခံရခြင်းနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ဘဝလုံခြုံရေးကို ပါ ထိပါးခံနေရခြင်းများရှိကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါသည်။ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ လျင်မြန်စွာ တိုးတက်လာမှုနှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းများ အပါအဝင် နိုင်ငံအစိုးရများ၊ ဒေသအဆင့်အစိုးရများအနေဖြင့် မူဝါဒများ၊ စီမံကိန်းများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ရာတွင် အထက်ပါ ထိခိုက်လွယ်အုပ်စုများအတွက် အကာအကွယ်ပေးနိုင်သည့် ဥပဒေ၊ မူဝါဒများ အပြည့်အဝ ဖြည့်ချမှတ်နိုင်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း တွေ့မြင်ရပါသည်။ အဆိုပါ စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားနိုင်ရန်အတွက် တိကျသေချာသော ဆန်းစစ်လေ့လာမှုများ၊ အစီအမံများချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးမှသာလျှင် နည်းပညာတိုးတက်မှုကြောင့် ဘေးထွက်အနေဖြင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သော မညီမျှမှုများနှင့် အန္တရာယ်များကို ဖယ်ရှားနိုင်မည်

**\* နောင်တွင် ထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်းများကို အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများထံ Online Payment ကိုသာ အဓိကထားဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သဖြင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ အထူးသဖြင့် သက်ကြီးလူမှုရေးပင်စင်ရရှိမည့် အဘိုးအဘွားများအနေဖြင့် အခြေခံအကျဆုံးသော ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြစ်သည့် Mobile Phone မှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ Online မှတစ်ဆင့် သတင်းရယူခြင်း၊ လေ့လာခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အပါအဝင် လိုအပ်သည့် လူမှုရေးအကူအညီများကို တောင်းခံနိုင်မည်ဆိုပါက သက်ကြီးရွယ်အို စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုထိရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။**

ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ထားသည်ကို တွေ့ရပါသည်။ ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင်လည်း လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စသည့်နယ်ပယ်အားလုံးတွင်လည်း ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအပါအဝင် နည်းပညာများ တိုးတက်မြင့်မားလာပြီး Online အသုံးပြုသည့် Digital Economy ကို ဦးတည်နေကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့သော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် Online အခြေခံသည့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်မှုကို အဓိကထားဆောင်ရွက်လာ နေရသည်ကိုတွေ့ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ မပြီးဆုံးနိုင်သေးသည့် ကိုဗစ်ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားနေသည့်ကာလတွင် လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်ရာ၌ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေး ကန့်သတ်ချက်များနှင့်အတူ New Normal အဖြစ် လူချင်းတိုက်ရိုက်ထိတွေ့မှု (In person) ကိုလျှော့ချပြီး Online အခြေခံသည့် တွေ့ဆုံမှုများ၊ ဖြေရှင်းမှုများ၊ ငွေပေးငွေယူလုပ်ငန်းများကို မဖြစ်မနေ ဆောင်ရွက်သွားကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

### နည်းလမ်းရှာ ကူညီသွားကြရန်

ထိုကဲ့သို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် မည်သူမျှ နောက်ချန်မထားရေးအတွက် အခြေခံဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာများကို အသက်အရွယ်မျိုးစုံရှိ လူ့အဖွဲ့အစည်းအားလုံး လက်လှမ်းမီ သိရှိရန် အရေးကြီးလှပေသည်။ အထက်ပါ နိုင်ငံတကာတွေ့ရှိချက်များအရ အမျိုးသမီးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများသည် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာတွင် နောက်ကျကျန်နေကြောင်းနှင့် အလွယ်တကူ ရယူသုံးစွဲနိုင်ရန် အခွင့်အရေး နည်းပါးနေကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ပါ၍ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွင်း တစ်ပြေးညီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်နိုင်စေရန်အတွက် သက်ကြီးရွယ်အိုများအား ဆက်သွယ်ရေးနည်းပညာတွင် အခြေခံကျလှသည့် Mobile Telephone အသုံးပြု၍ Online စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး နယ်ပယ်များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် လေ့ကျင့်

သင်ကြား ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိက ကုမ္ပဏီများ၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ နည်းလမ်းရှာ ကူညီသွားကြရန် လေးစားစွာ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

### အခက်အခဲများ

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် လူမှုစီးပွားရေးဘဝတွင် မည်သူမျှ နောက်ကျန်ရစ်မနေစေရေးအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်က ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး မဟာဗျူဟာပါ လုပ်ငန်းစဉ် ၈ ရပ်အနက် သက်ကြီးလူမှုရေးပင်စင်နှင့် ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များနှင့် ၎င်းတို့မှမွေးဖွားလာသော အသက်နှစ်နှစ်အောက် ကလေးသူငယ်များအား ငွေကြေးထောက်ပံ့ရေး အစီအစဉ်များကို ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါသည်။ သက်ကြီးလူမှုရေးပင်စင်အား ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်မှ စတင်၍ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အထိ လေးနှစ်အတွင်း သက်ကြီးဘိုးဘွား ၇၅၁၂၆၀ ကို တစ်ဦးလျှင် တစ်လ ငွေကျပ် ၁၀၀၀၀ နှုန်းဖြင့် ကျပ်ငွေ ၇၆ ဒသမ ၁၆၈ ဘီလီယံခန့် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထောက်ပံ့ပေးရာတွင် အဆင့်ဆင့်သော အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများမှတစ်ဆင့် အိမ်တိုင်ရာရောက် ထောက်ပံ့ပေးပေးနေရပါသည်။ ထိုသို့ ထောက်ပံ့ခြင်းကြောင့် အချိန်ကြာမြင့်ခြင်း၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှုခက်ခဲခြင်း၊ လုံခြုံရေး စိတ်မချရသော နယ်မြေများတွင် ထောက်ပံ့မှုများ နောက်ကျခြင်းစသည့် အခက်အခဲများ တွေ့ကြုံရလျက်ရှိပါသည်။ ထိုအခြေအနေများတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများအနေဖြင့် မိမိ (သို့မဟုတ်) မိမိ မိသားစုဝင်များ၏ Mobile Phone များမှတစ်ဆင့် Online Payment တစ်ခုခုဖြင့် လက်ခံနိုင်သည်ဆိုပါက မှားယွင်းမှု၊ ကြန့်ကြာမှု၊ ပျောက်ဆုံးမှုများမရှိဘဲ အချိန်နှင့် တစ်ပြေးညီ ရရှိခံစားနိုင်ကြမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် တာဝန်ရှိအစိုးရအဖွဲ့အစည်းများနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပုဂ္ဂလိကဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဆိုင်ရာ

ကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် ထိုကွက်လပ်ကလေးကို နည်းလမ်းရှာ၍ User Training သင်တန်းများ ဆောင်ရွက်ဖြည့်ဆည်းပေးမည်ဆိုပါက အဘိုးအဘွားများအနေဖြင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအခြေခံများ တတ်သိကာ အဘိုးအဘွားနှင့် ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များအား နည်းပညာလက်လှမ်းမီစေရန် ကူညီပေးခြင်းဖြင့် Digital Economy တိုးတက်မှုကို ကူညီနိုင်မည်အပြင် Online အသုံးပြုနေစဉ်လူမှုဘဝလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားနိုင်မည့် အကျိုးကျေးဇူးတရားများ ရရှိနိုင်ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။

### အန္တရာယ်အသစ်များ

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကြောင့် ယနေ့ကမ္ဘာကြီးတွင် လူမှုနယ်ပယ်အားလုံး၌ New Normal ကို ဦးတည်နေကြပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုထဲတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအခြေခံ စီးပွားရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေး၊ ကျန်းမာရေးနယ်ပယ်အားလုံးနှင့် ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများတွင် Online အသုံးပြုဆောင်ရွက်လာကြကြောင်း တွေ့ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထိုအခြေအနေတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ ရယူသုံးစွဲခွင့် နည်းပါးသည့် သက်ကြီးရွယ်အိုများအရေးကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပေးသင့်ကြောင်း သတိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ အထက်ဖော်ပြခဲ့သလို နည်းပညာ နောက်ကျမှုကြောင့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများရှိ အမျိုးသမီးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ တွေ့ကြုံခံစားရသည့် Online အခြေခံအန္တရာယ်အသစ်များ ကြုံတွေ့ရမှုကိုလည်း ကာကွယ်ရန်အတွက် ထိုအုပ်စုများကို ချန်လှပ်မထားဘဲ မိမိတို့လုပ်ငန်း အစီအစဉ်များတွင် အမြဲထည့်သွင်း စဉ်းစားပေးရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ အထူးသဖြင့် သက်ကြီးအမျိုးသမီးများကို နောက်ချန် မထားခဲ့ဖို့ အရေးကြီးပါသည်။

### ပိုမိုထိရောက်နိုင်မည်

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ၎င်းတို့အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေသည့် လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေးမဟာဗျူဟာပါ လုပ်ငန်းစဉ်များ ပိုမိုထိရောက်ကောင်းမွန်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် လူမှုရေးသတင်းအချက်အလက် စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် Social Management Information System (SMIS) ကို ဖွံ့ဖြိုးရေး မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ နောင်တွင် ထောက်ပံ့မှုလုပ်ငန်းများကို အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူများထံ Online Payment ကိုသာ အဓိကထားဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သဖြင့် အကျိုးခံစားခွင့်ရှိသူ အထူးသဖြင့် သက်ကြီးလူမှုရေးပင်စင်ရရှိမည့် အဘိုးအဘွားများအနေဖြင့် အခြေခံအကျဆုံးသော ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဖြစ်သည့် Mobile Phone မှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ Online မှ တစ်ဆင့် သတင်းရယူခြင်း၊ လေ့လာခြင်း၊ ကျန်းမာရေး အပါအဝင် လိုအပ်သည့် လူမှုရေး အကူအညီများကို တောင်းခံနိုင်မည်ဆိုပါက သက်ကြီးရွယ်အို စောင့်ရှောက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ပိုမိုထိရောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် နိုင်ငံအတွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာဆိုင်ရာ မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ရာတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများအရေးပါစဉ်းစားပေးကြရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။

ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံတွင်လည်း အခြားကမ္ဘာ့နိုင်ငံများနည်းတူ သက်ကြီးရွယ်အိုအချိုးအစား များပြားလာသည့်အတွက် **စာမျက်နှာ ၁၁ သို့**

# မြောက်ဦးခရိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ အောက်ဆီဂျင်စက်ရုံ တည်ဆောက်ရန်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ပိုးတွေ့လူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများကို ကုသရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အောက်ဆီဂျင် လိုအပ်ချက်များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အထောက်အကူ ပြုစေရန်အတွက် တပ်မတော်နှင့် စေတနာရှင် အလှူရှင်များက အောက်ဆီဂျင်အိုးများ၊ ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အာဟာရဖြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများကို လှူဒါန်းပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ပေးအပ်လှူဒါန်းလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်ထင်လတ်ဦးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မြောက်ဦးခရိုင် ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးသို့ သွားရောက်၍ မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများကို တွေ့ဆုံ အားပေးစကားပြောကြားပြီး ချီးမြှင့်ငွေကျပ် သိန်း ၂၀၊ ဆေးရုံကြီး၌ အောက်ဆီဂျင်စက်ရုံတည်ဆောက် ရန်အတွက် အလှူငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ နှင့် ကျန်းမာ ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို ပေးအပ်ခဲ့ရာ တာဝန်ရှိသူများက လက်ခံရယူကြသည်။ (ယာပုံ) ထို့ပြင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီး၌

အောက်ဆီဂျင် လိုအပ်ချက်များ မရှိစေရေးအတွက် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ Oxygen Plant များကို တိုးမြှင့်တပ်ဆင် လည်ပတ်လျက်ရှိပြီး တပ်မတော် အနေဖြင့်လည်း တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီး တွင် Oxygen Plant များကို တပ်ဆင်ထုတ်လုပ် ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကလေးမြို့ရှိ နယ်မြေခံတပ်မတော်ဆေးရုံ၌ ကလေးဝမြို့နယ် မဟာမြိုင်တောရသဲဖြူဆရာတော် ဘုရားကြီး ဘဒ္ဒန္တပညာဇောတနှင့် အလှူရှင်များက စုပေါင်းလှူဒါန်းထားသည့် အောက်ဆီဂျင်စက်ရုံ စတင်ထုတ်လုပ်လည်ပတ်နေမှုများနှင့် ကလေးမြို့ ပင်လုံရပ်ကွက်ရှိ ပင်လုံတပ်ဦးပရိယတ္တိစာသင်တိုက်



တွင် ကလေးမြို့ မြို့မမြို့ဖများနှင့် ပြည်သူ့လူထုများ က စုပေါင်းလှူဒါန်းထားသည့် အောက်ဆီဂျင်စက် ရောက်ရှိမှုနှင့် တပ်ဆင်လည်ပတ်ထုတ်လုပ်နေမှုများ ကို အနောက်မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန် ရှိသူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## ကျောက်ကြီးမြို့နယ်တွင် အောက်ဆီဂျင်ထုတ်စက် စမ်းသပ်လည်ပတ်

ကျောက်ကြီး စက်တင်ဘာ ၂၉  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ကြီးမြို့နယ်၌ ဒေသခံ ပြည်သူများ၏ လှူဒါန်းငွေဖြင့် ဝယ်ယူခဲ့သည့် Oxygen Plant စက်သစ်ကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်၍ စမ်းသပ်လည်ပတ်လျက်ရှိသည်။ အဆိုပါ အောက်ဆီဂျင်စက်သစ်ကို စက်ထားရှိ မည့် အဆောက်အအုံမပြီးမီ ကုန်းကျောင်းပရိ

ယတ္တိ စာသင်တိုက်ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းဝင်း အတွင်း၌ ယာယီထားရှိမည်ဖြစ်ပြီး အောက်ဆီဂျင် စက် လည်ပတ်ထုတ်လုပ် ဖြန့်ဖြူးနိုင်ပါက အောက်ဆီဂျင် လိုအပ်နေသည့် ဒေသခံပြည်သူများ အသုံးပြုနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။  
မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)

### မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်း အသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်း တစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် လေးပေမှ ခုနစ်ပေ ခန့် ရှိနိုင်သည်။  
မိုး/ဇလ

**စာမျက်နှာ ၉ မှ**  
ခေတ်အဆက်ဆက် နိုင်ငံတော် အစိုးရတိုင်းသည်လည်း လွတ်လပ်စွာ ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုအရ ဘာသာတိုင်း အပေါ် အလေးထား အားပေးချီးမြှောက် ခဲ့သည်။ တပ်မတော်အစိုးရလက်ထက် တွင် ဝါတွင်းသုံးလကာလ၌ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများ၏ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ဆေး၊ ပဲနှင့် အလှူတော်ငွေ ပေးအပ်ပွဲများကို အပတ် စဉ် ကျင်းပပြီး ဗုဒ္ဓဘာသာဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများသာမက ဟိန္ဒူဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များ၊ ခရစ်ယာန်မျက်မမြင်

ကျောင်းများ၊ ဘိုးဘွားရိပ်သာများ၊ မွတ်စလင် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ ကိုပါ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ပေသည်။ သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အစိုးရခေတ် ကာလတွင်လည်း ဘာသာပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် အပြန်အလှန် ယုံကြည်လေးစားမှု၊ နားလည်စာနာမှုများ ပိုမိုဖြစ်ထွန်းလာစေရေးအတွက် ဘာသာ ပေါင်းစုံချစ်ကြည် ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ကို ဖွဲ့စည်းပေးခဲ့သည်။ လက်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ၊ အိမ်စောင့်အစိုးရလက်ထက် တွင်လည်း ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ

ဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်ကအသိအမှတ် ပြုထားသော လူ့အများစု ကိုးကွယ်ရာ ဗုဒ္ဓဘာသာအပြင် ဟိန္ဒူဘာသာ၊ ခရစ် ယာန်ဘာသာ၊ အစ္စလာမ်ဘာသာနှင့် နတ်ကိုးကွယ်မှုတို့ကို နိုင်ငံတော်တွင် ရှိနေသော ကိုးကွယ်ရာ ဘာသာများ အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုပြီး ကူညီထောက်ပံ့ စောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိသည်။ သို့ရာတွင် နိုင်ငံတော်အေးချမ်း သာယာရေးကို မလိုလားသူ ပြည်ဖျက် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံအချို့ သည် ရှေးအတိအတောက်တည်းက ဘာသာတရားအသီးသီး၏ မွန်မြတ်သည့်

အဆုံးအမအောက်တွင် ညီရင်းအစ်ကို မောင်ရင်းနှမ စိတ်ဓာတ်အစဉ်အလာ ကောင်းတို့နှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ခဲ့ကြသော ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ဘာသာဝင်များ အချင်းချင်းအကြား အထင်မှား၊ အမြင် မှားဖြင့် စိတ်ဝမ်းကွဲမှုများ ဖြစ်ပေါ်လာ စေရန် ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးလက်နက် အဖြစ် အသုံးပြု၍ သွေးထိုးလှုံ့ဆော် လျက်ရှိကြသည်။ သို့ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဗုဒ္ဓ ဘာသာဝင်များ၏ ဘုရား၊ ကျောင်းကန်၊ စေတီပုထိုးများ၊ ခရစ်ယာန်ဘာသာဝင် များ၏ ဘုရားရှိခိုးကျောင်းများ၊ အစ္စလာမ် ဘာသာဝင်များ၏ ဗလီများနှင့် ဟိန္ဒူ ဘာသာဝင်များ၏ ဘုရားကျောင်းများ အတူယှဉ်တွဲတည်ရှိနေမှုနှင့် နိုင်ငံသား များအကြား သမိုင်းနှင့်ချီသော လူမှုရေး သဟဇာတဖြစ်ထွန်းမှုများကို ဘာသာဝင် အားလုံးက အသိသတိဖြင့် အလေးထား ထိန်းသိမ်းကာကွယ် စောင့်ရှောက်ကြရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အပ်ပါ၏။  
===== ကျမ်းကိုး - ညီသောင်း၏ ဘာသာကြီး လေးခုအနှစ်သာရများ။

**စာမျက်နှာ ၁၀ မှ**  
ကာကွယ်စောင့်ရှောက်နိုင်ရန် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန က သက်ကြီးရွယ်အိုများဆိုင်ရာဥပဒေ (၂၀၁၆ ခုနှစ်)ကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးလည်း ဖြစ်ပါသည်။ ထိုဥပဒေ တွင်လည်း သက်ကြီးရွယ်အိုအရေးအား လုပ်ငန်း တိုင်း၊ အဆင့်တိုင်းတွင် ထည့်သွင်းစဉ်းစားကာ အခြေခံအခွင့်အရေးများ မဆုံးရှုံးစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးများ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းခဲ့ပြီးဖြစ်ပါ သည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ ဂုဏ်သိက္ခာ၊ ကျန်းမာရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် အမှီအခိုကင်းစွာရပ်တည် နိုင်စေရေးအတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြ ရမည် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ပုံမှန်အားဖြင့် အငြိမ်းစားယူသည့် အသက်အရွယ်သည် အသက် ၆၀ နှစ် ဖြစ်သောကြောင့် အများစုသည် ထိုအသက် အရွယ်တွင် လုပ်အားနှုန်းရှိကြသေးသည်ဖြစ်ရာ အလုပ် တစ်ခုမဟုတ်တစ်ခု လုပ်လိုကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ သက်ကြီးလုပ်သားများအတွက် ထို့ကြောင့် သက်ကြီးလုပ်သားများအတွက် လည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားပေးကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။

ထိုလုပ်အားများသည် သက်ဆိုင်ရာ သက်ကြီးရွယ် အိုများ၏ ဝင်ငွေဖြစ်သလို နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားကို လည်း ဖြစ်ထွန်းစေနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထိုတန်ဖိုး များကို မဆုံးရှုံးစေရန်အတွက် အစိုးရကဏ္ဍကဏ္ဍ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကပါ အခွင့်အရေးပေးခြင်း၊ ပါဝင်ခွင့်ပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်စေသင့်ပါသည်။ အချိန်ပြည့် မဟုတ်သော အချိန်ပိုင်းလုပ်ငန်းများ ဖန်တီးပေးနိုင်ပါသည်။ ထိုအခါသက်ကြီးရွယ်အိုများ အနေဖြင့် အခြေခံ ဒစ်ဂျစ်တယ်ပညာရပ်များ အထိုက်အလျောက် သုံးစွဲတတ်နေမည်ဆိုပါက ၎င်းတို့တွင် ရှိပြီးဖြစ်သည့် ကြွယ်ဝသော ဗဟုသုတ အတွေ့အကြုံများနှင့် ပေါင်းစပ်ပါဝင်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံ လူမှုစီးပွားဘဝတိုးတက်ရေးကို အထောက်အကူ ပြုနိုင်မည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် သက်ကြီးရွယ်အို များအား ဒစ်ဂျစ်တယ်ပညာရပ်ဘာသာရပ်များ လေ့လာနိုင်စေရန် တတ်မြောက်အသုံးပြုနိုင်စေ ရန် အဖွဲ့အစည်းအားလုံးက ကူညီပေးကြရမည် ဖြစ် ပါသည်။ သို့မှသာ ၎င်းတို့အတွက် အမှီအခိုကင်းသော ဘဝရပ်တည်မှုနှင့် လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း ဝင်ဆံ့ မှုကို ဖြစ်စေနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။

လက်ရှိ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ စာရင်းဇယားများကို လေ့လာကြည့်ပါက လူဦးရေ အသက်အရွယ်ပြောင်းလဲမှုသည် မကြာသေးမီကပင် ဆယ်စုနှစ်များအလိုက် ပြောင်းလဲမှုရှိပြီး နောက်လာ မည့် ဆယ်စုနှစ်များတွင် သိသာစွာပြောင်းလဲလာနိုင် မှုရှိပါသည်။ ၁၉၇၀ ပြည့်နှစ်မှစ၍ မွေးဖွားနှုန်းများ ကျဆင်းလာခြင်းနှင့် လူ့မျှော်မှန်းသက်တမ်းတိုး တက်လာခြင်းများကြောင့် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် သန်းခေါင်စာရင်းအရ အသက် ၆၀ နှစ်နှင့် အထက် လူဦးရေအချိုးမှာ ၈ ဒသမ ၉ ရာခိုင်နှုန်း သက်ကြီး ၄ ဒသမ ၅ သန်းခန့်ရှိကြောင်းနှင့် ၂၀၅၀ ပြည့်နှစ် တွင် ၂၀ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းအထိ နှစ်ဆခန့် မြင့်တက် လာနိုင်ဖွယ်ရှိနေပါသည်။ ထို့ကြောင့် ကဏ္ဍကယ်ပယ်အားလုံးတွင် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၏ အရေးကို ထည့်သွင်း လုပ် ဆောင်ကြရန် အရေးကြီးလာကြောင်း တွေ့ရပါ သည်။ သက်ကြီးရွယ်အိုနှုန်း တိုးပွားမှုကို နိုင်ငံ အကျိုးအတွက် မည်ကဲ့သို့ ရယူဆောင်ရွက်မည်ဆို သည့် မူဝါဒများ၊ လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ဆောင်ရွက် ကြရမည် ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီး

ဌာနသည် သက်ကြီးရွယ်အိုဆိုင်ရာမူဝါဒ ရေးဆွဲခြင်း၊ သက်ကြီးရွယ်အိုဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းခြင်းနှင့် သက်ကြီး လူမှုရေးပင်စင်ကို လူမှုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး စနစ်မှနေ၍ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါသည်။ ထို အစီအစဉ် ရေရှည်တည်တံ့ရေးအတွက် အစိုးရဌာန များနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍများကပါ ပိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုး စောင့်ရှောက်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။ နိဂုံးချုပ်တင်ပြရလျှင် နိုင်ငံ၏ ကဏ္ဍအားလုံးက သက်ကြီးရွယ်အိုများ နောက်ကျကျန်မှုမရှိစေရန် တိုးတက်လာသော နည်းပညာများနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာများကို သက်ကြီးရွယ်အိုများပါ ရယူသုံး စွဲခွင့်ရရှိစေပြီး ၎င်းတို့၏ လူ့အသိုင်းအဝိုင်းအတွင်း ဂုဏ်သိက္ခာရှိစွာ ပါဝင်မှုကို သေချာစေရန်၊ အမှီအခို ကင်းစွာ ရပ်တည်နိုင်စေရန်အတွက် ယခုနှစ် သက် ကြီးရွယ်အိုများနေ့ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “သာတူညီမျှ ဒစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ သက်ရွယ်မရွေး ပါဝင်ကြ - Digital Equality for All Ages” အတိုင်း ပိုင်းဝန်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရင်း မြန်မာ့လူ့ဘောင်၏ ယဉ်ကျေးမှုကို ပြသကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းနှိုးဆော် အပ်ပါသည်။

● **ရှေ့ဖို့မှ**  
တည်ဆောက်ခြင်း ၄၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန (ရေအရင်းအမြစ်)မှ ဆောင်ရွက်နေသော လှိုင်မြစ်ဘေး ကန်ကလေး လှုပ်စစ်မြစ်ရေတင် ရေယူအဆောက်အအုံမှ မြေသားမြောင်း အရှည် ၅ ဒသမ ၅ မိုင် တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း ၆၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ပင်မ ရေငြိမ်ကန်ပြုပြင်ခြင်း၊ မြောင်းခွဲအဆောက်အအုံ ခြောက်ခု၊ ကားလမ်းကူးတံတား ကိုးစင်း၊ တိုက်ရိုက် ရေထုတ်ပေါက် ငါးခု၊ ရေဆိုးထုတ်အဆောက်အအုံ ရှစ်ခု၊ ရေထိန်းအဆောက်အအုံ ငါးခု၊ ရေပိုလွှဲ လေးခု၊ မြောင်းဆုံးအဆောက်အအုံ တစ်ခု၊ မြေသားမြောင်း များ ကွန်ကရစ်လိုင်နှင့်စီခြင်း ပေ ၁၀၀၀၊ အကြို တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ အထောက်အကူပြု လုပ်ငန်းများ၊ တူးမြောင်းမြေယာ ၁၄၅ ဧက ကရုဏာ ကြေးပေးချေခြင်း၊ စက်ယန္တရားများသယ်ပို့ခြင်း ၆၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ ၃၀ လက်မ MS မြစ်ရေတင် ပိုက်လိုင်း နှစ်လိုင်းသွယ်တန်းခြင်းလုပ်ငန်း ၃၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ လှိုင်မြစ်ရေတင်နေရာတွင် 3.3/0.4V Power & LT Line Installation ၂၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ ရန်ကုန်လှုပ်စစ်

ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ ဆောင်ရွက် နေသော ဓာတ်အားခွဲရုံ အဆောက်အအုံနှင့် မြို့ပြ ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း ၆၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ လှိုင်မြစ်ရေတင် နေရာမှ ရေတွန်းစက်ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် ကန်ကလေး လှုပ်စစ်ရေတင်လုပ်ငန်း ဓာတ်အားခွဲရုံများသို့ 33KV ဓာတ်အားလိုင်း နှစ်လိုင်း တည်ဆောက်ခြင်း ၇၈ ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆက်စပ်မြေအောက် ဓာတ်ကြိုးများချ ဖြန့်ခြင်းလုပ်ငန်း ၁၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ 33/6.6KV, 4MVA ရေတွန်းစက် ဓာတ်အားခွဲရုံနှင့် 33/3.3KV, 2.5MVA ကန်ကလေးလှုပ်စစ်မြစ်ရေတင် ဓာတ်အားခွဲရုံ တည် ဆောက်ခြင်း လုပ်ငန်း ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးပြီဖြစ် ကြောင်းနှင့် ယခုစီမံကိန်းပြီးစီးပါက လာမည့်နှစ်ရာသီ တွင် လှိုင်ကား ရေလှောင်ကန်မှတစ်ဆင့် ရန်ကုန်မြို့ ကို သောက်သုံးရေမူလုံစွာ ဖြန့်ဖြူးပေးနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ကော်မတီဝင် ဒေါက်တာဇော်ဝင်းသည် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီက မှော်ဘီမြို့နယ် ဆန်စပါးသုတေသနဌာန မြေနေရာ ဝင်းအတွင်း လှိုင်မြစ် - လှိုင်ကား ရေအားဖြည့်စီမံ



လှိုင်ကား ရေလှောင်ကန်မှ ရေပေးဝေနေမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ရှင်းလင်း တင်ပြစဉ်။

ကိန်းလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုများကို သွားရောက် ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားသည်။ ဆက်သွယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လိုက်လံကြည့်ရှု ထို့နောက် ကော်မတီဝင်နှင့်အဖွဲ့သည် စီမံကိန်း စစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှာကြားဖြည့်ဆည်း လုပ်ငန်းခွင်အတွင်း ရေတွန်းစက်ရုံတည်ဆောက်ခြင်း ဆောင်ရွက်ပေးကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



ချင်းရွှေဟော် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများတင်သွင်းစဉ်။

**ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာပစ္စည်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများကို လေကြောင်း၊ ရေကြောင်းနှင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး စခန်းများမှ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ တင်သွင်း နိုင်ရေးအတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေး ညီ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ရာ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ရန်ကုန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၊ ဆိပ်ကမ်းများနှင့် မူဆယ်၊ ချင်းရွှေဟော်၊ ကန်ပိုက် တီး၊ ကျိုင်းတုံနှင့် မြဝတီကုန်သွယ် ရေးစခန်းငါးခုတို့မှ တင်သွင်းရာ၌ ကုမ္ပဏီခြောက်ခုမှ ယာဉ်စီးရေ ရှစ်စီးဖြင့် အောက်ဆီဂျင်(အရည်) ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ

Bowserယာဉ် သုံးစီးဖြင့် ၄၃ တန်၊ အောက်ဆီဂျင် (အိုးခွဲ) ၁၈၉၂ ခု၊ Oxygen Plant ခုနစ်ခု၊ အိမ်သုံး အောက်ဆီဂျင်စက် (Oxygen Concentrator) ၄၀ ခုနှင့် နှာခေါင်းစည်း(Mask) ၀ ဒသမ ၄၅ တန် တင်သွင်းခဲ့သည်။ အောက်ဆီဂျင် (အရည်) Bowser ယာဉ်သုံးစီးမှာ ရန်ကုန်မြို့၊ မန္တလေးမြို့နှင့် မော်လမြိုင်မြို့ တို့သို့ တစ်စီးစီဖြစ်ပြီး Oxygen Plant ခုနစ်ခုမှာ ရန်ကုန်မြို့သို့ ငါးခု၊ ကွတ်ခိုင်မြို့သို့ တစ်ခုနှင့် ကျိုင်းတုံမြို့သို့ တစ်ခုစီဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ဦးစားပေးတင်သွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ

ပစ္စည်းများကို ပြည်ပမှတင်သွင်း ရာတွင် နေ့စဉ်နေ့ကြန့်ကြာမှု မရှိ စေရေးအတွက် စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး ဝန်ကြီး ဌာန အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာဌာန များနှင့် ညှိနှိုင်းထားသည့် SOP များနှင့်အညီ ဦးစားပေးတင်သွင်း ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် ဆေးဝါးနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သည့် အသိပေး ကြေညာချက်များကို လည်း အများပြည်သူသိရှိစေရန် ဝန်ကြီးဌာန Website ဖြစ်သည့် commerce.gov.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးထားကြောင်း သိရ သည်။

သတင်းစဉ်

**သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့်**  
**စားအုန်းဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှု ဆက်လက်ဆောင်ရွက်**

**စားအုန်းဆီ ပိဿာ ၃၅၆၃၄၅၀ ၊**  
**တန်ချိန် ၅၈၂၃ တန် ရောင်းချခဲ့ပြီးဖြစ်**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်းရှင် များအသင်းတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်မှုဖြင့် စားအုန်းဆီဖြန့်ဖြူးရောင်းချမှုများ သက်သာသောဈေးနှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ဗဟိုဘဏ်မှ ရည်ညွှန်းငွေလဲနှုန်းဖြင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းချပေးသည့် နိုင်ငံခြားငွေဖြင့် မှာယူ တင်သွင်းခဲ့သည့် စားအုန်းဆီများကို စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်မှ စတင်ရောင်းချလျက်ရှိရာ ယနေ့ထိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေး တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့အတွက် စားအုန်းဆီပိဿာ ၃၅၆၃၄၅၀ ၊ တန်ချိန် ၅၈၂၃ တန် ရောင်းချခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်မြို့အတွင်းရှိ စားအုန်းဆီများအတွက် အသင်း၏အစီအစဉ်ဖြင့် ရပ်ကွက်များသို့ ဈေးကား များဖြင့် လှည့်လည်ရောင်းချပေးလျက်ရှိပြီး ကျန်တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များသို့လည်း ဆက်လက် ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ကာ စားအုန်းဆီများကို လက်ကားဝယ်ယူ ရောင်းချသူများအနေဖြင့် လက်လီ အရောင်းဆိုင်များတွင် အသားတင်အကျိုးအမြတ် (၂ ရာခိုင်နှုန်း)ထက် မပိုသည့်ဈေးနှုန်းဖြင့် စားအုန်းဆီ ပြည်သူများသို့ ပြန်လည်ဖြန့်ဖြူးရောင်းချမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် စားအုန်းဆီပြည်သူများသို့ လက်လီ/ လက်ကား ဖြန့်ဖြူးရောင်းချပေးမည့်လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆီကုန်သည်နှင့် ဆီလုပ်ငန်း ရှင်များအသင်း၊ အမှတ်(၁၀၄/၁၀၈) ကမ်းနားလမ်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပ်ကွက် (ဆင်မင်းအိမ်ရာဓမ္မာရုံရှေ့) အလုံမြို့နယ် ဖုန်းအမှတ် ၀၉-၄၄၄၄၇၂၉၅၊ ၀၉-၄၀၁၅၂၇၀၄၉ နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး စားအုန်းဆီ ရေးရာဦးစီးဌာန ၀၁-၂၅၂၇၀၊ ၀၉-၄၃၆၆၆၆၆၆၆ တို့သို့ ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

**အနောက်တောင် မုတ်သုံလေ ဆုတ်ခွာ**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
လွန်ခဲ့သော ၂၄ နာရီအတွင်းက အနောက်တောင်မုတ်သုံလေသည် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းဒေသ များမှ ဆုတ်ခွာခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

မိုး/ဇလ

**ဗန်းမော်ခရိုင် ကိုဗစ်စင်တာများတွင် ကုသနေသောလူနာများအတွက် အာဟာရဖြည့်အစားအစာနှင့် ကိုဗစ်အသုံးအဆောင်များ လှူဒါန်း**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ကချင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေး ရုံးကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ဗန်းမော်ခရိုင်အတွင်း ကိုဗစ်စင်တာများတွင် တက်ရောက်ဆေးကုသနေသော ကိုဗစ်လူနာများအတွက် အာဟာရ ဖြည့်အစားအစာများအပြင် ဆေးဝါးအသုံးအဆောင်များဖြစ်သော

Mask၊ Hand Gel များကို ဗန်းမော်ခရိုင်ဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံး ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်လင်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက ဗန်းမော် ပြည်သူ့ ဆေးရုံကြီး၏ကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက် တန်းကျောင်းတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော ကုသမှုစင်တာသို့ ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



### ကိုရီးယားကို LDP ဥက္ကဋ္ဌသစ်အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်

တိုကျို စက်တင်ဘာ ၂၉

ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အဓိကအာဏာရပါတီဖြစ်သည့် လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (LDP) ၏ ခေါင်းဆောင်သစ် ရွေးချယ်ပွဲတွင် ယခင် လစ်ဘရယ် ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ မူဝါဒရေးရာသုတေသနကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကိုရီးယား ဖူမိယိုကို ခေါင်းဆောင်အဖြစ် ရွေးချယ်လိုက်သည်။ အဆိုပါ ပါတီဥက္ကဋ္ဌရာထူးကိုလက်ခံရရှိသူသည် လက်ရှိ ဝန်ကြီးချုပ်တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ဆူဂါယိုရှိဟီဒဲပြီးနောက် ဆက်ခံမည့် ဝန်ကြီးချုပ်သစ် ဖြစ်လာ မည့်သူဖြစ်သည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဝန်ကြီး ကိုနိုတာရီနှင့် ကိုရီးယားတို့ကြား အပြိုင်အဆိုင် အားပြိုင်မှုကြောင့် ထွက်ပေါ် လာသော ရလဒ်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ဝါရင့်နိုင်ငံရေးသမားကြီးနှစ်ဦးတို့သည် ပထမအကျော့ မဲပေးရွေးချယ် မှုတွင် ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်မရရှိနိုင်ကြဘဲ တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး အကြိတ်အနယ် ဖြစ်လျက်ရှိသည်။

နောက်ဆုံးအဆင့်ရွေးချယ်မှုတွင် ကိုရီးယားကို ၂၅၇ မဲ ၁၇၀ မဲဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ တနင်္လာနေ့ တွင် လွှတ်တော်အဖွဲ့ဝင်များက နိုင်ငံ၏ ဝန်ကြီးချုပ်သစ်ကို ရွေးချယ်ကြမည်ဖြစ်သည်။

ကိုရီးယားသည် ဝန်ကြီးချုပ်သစ်ဖြစ်လုနီးပါး ကြိမ်းသေသလောက် ရှိသည်။ LDP နှင့် ၎င်း၏ မဟာမိတ် ကိုမိတိုသည် လွှတ်တော်နှစ်ရပ်လုံးကို ထိန်းချုပ်ထားသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဂျပန်နိုင်ငံ၏ အဓိကအာဏာရပါတီဖြစ်သည့် လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (LDP) ၏ ခေါင်းဆောင် သစ် ရွေးချယ်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိသွားသော လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီမူဝါဒရေးရာ သုတေသနကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌဟောင်း ကိုရီးယား ဖူမိယို။

### နေတိုးရေတပ်သင်္ဘောစု ဂျော်ဂျီယာ ပင်လယ်နက်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိ

တာဘလစ်ဆီ စက်တင်ဘာ ၂၉  
ဂျော်ဂျီယာအနောက်ပိုင်းမြို့တော် ဘာတူမီပင်လယ်နက်ဆိပ်ကမ်း သို့ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က စစ်သင်္ဘောတစ်စင်း ဆိုက်ရောက် လာခဲ့သည်။



ဂျော်ဂျီယာအနောက်ပိုင်း မြို့တော် ဘာတူမီပင်လယ်နက်ဆိပ်ကမ်းသို့ရောက်ရှိလာသော နေတိုး စစ်သင်္ဘောတစ်စင်းကို တွေ့ရစဉ်။

ဘာတူမီသည် အဆိုပါရက်၌ မြောက်အတ္တလန္တိတ်စာချုပ်အဖွဲ့ (NATO) ၏ တန်ပြန်စစ်ဆင် ရေးတပ်ဖွဲ့မှ သင်္ဘောငါးစင်းကို လက်ခံခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံ၏ နယ်ခြားစောင့်ရဲတပ်ဖွဲ့က ထုတ် ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

အမြဲတမ်း နေတိုးမိုင်း တန်ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး အုပ်စု-၂ (SNMCMG2) ၏ ဘူလ်ဂေးရီးယား၊ အီတလီ၊ ရိုမေးနီးယား၊ တူရကီနှင့် စပိန်နိုင်ငံ ရေတပ်များမှ သင်္ဘော ငါးစင်းကို ဂျော်ဂျီယာအနောက် ပိုင်းမြို့ ဘာတူမီတွင် သက်ဆိုင်ရာ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များက

ကြိုဆိုခဲ့ကြသည်။ ဂျော်ဂျီယာ ကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့နှင့် SNMCMG2 အဖွဲ့တို့ သည် ပူးတွဲစစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု မပြုခင် ဂျော်ဂျီယာ၏ ပင်လယ် နက်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာခဲ့

ခြင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ စစ်ရေးလေ့ကျင့်မှု တွင် ဂျော်ဂျီယာကမ်းခြေစောင့် တပ်ဖွဲ့အပေါ် နေတိုး၏ ကြီးကြပ် အကဲဖြတ်မှုများ ပါဝင်မည်ဖြစ် သည်။ ထို့အပြင် ဂျော်ဂျီယာနှင့်

နေတိုး ရေကြောင်းတပ်ဖွဲ့များ ကြား စစ်ဆင်ရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်မှုများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာစေရန် ရည်ရွယ်ထားကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တွင်ဖော်ပြ ထားသည်။ ဆင်ဟွာ

### အသံထက်မြန်သော ဒုံးကျည်စမ်းသပ်ခဲ့ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယားမီဒီယာအတည်ပြု

ပြီယမ်း စက်တင်ဘာ ၂၉  
မြောက်ကိုရီးယား သတင်းစာတစ်စောင်က မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံသည် ၎င်း၏ ပထမ

ဆုံး အသံထက်မြန်သော ဒုံးကျည်ကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် နံနက်ပိုင်းက စမ်းသပ် ခဲ့ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဟွာဆောင်-၈ ဒုံးကျည်ကို နိုင်ငံ မြောက်ပိုင်း ဂျာဂန်ပြည်နယ်တွင် စမ်းသပ် ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း အာဏာရအလုပ်သမား ပါတီ သတင်းစာ ရီဒွန်ဆင်မွန်က စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က ဖော်ပြခဲ့သည်။ လိမ္မော်ရောင်မီးခိုး များ မှုတ်ထုတ်တွန်းကန်ပြီး အထက်သို့တက် သွားသော အဆိုပါဒုံးကျည်၏ ပုံရိပ်ကို ၎င်းသတင်းစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ပါတီ၏ အဆင့်မြင့်အရာရှိတစ်ဦးဖြစ်သူ ပက်ဂျန်ချွန်သည် အဆိုပါ ဒုံးကျည်ပစ်လွှတ် စမ်းသပ်မှုကို ကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ပက်သည် မြောက်ကိုရီးယားခေါင်းဆောင်ကင်ဂျီအန်းနှင့် နီးစပ်သူတစ်ဦး ဖြစ်သည်။

ကာကွယ်ရေး သိပ္ပံပညာရှင်များသည် ဒုံးကျည်၏လမ်းကြောင်းနှင့် အခြေအနေ တည်ငြိမ်မှုတို့ကို အတည်ပြုခဲ့ကြောင်း သတင်းတွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဒုံးကျည်သည် လိုအပ်ချက်အားလုံးကို ပြည့်မီပြီး နိုင်ငံ၏ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ စွမ်းဆောင်မှုကို ပိုမို ခိုင်မာတောင့်တင်းစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဖော်ပြ ထားသည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



မြောက်ကိုရီးယားတွင် အသံထက်မြန်သော ဒုံးကျည် စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်နေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

#### အမေရိကန်ထိပ်တန်းဗိုလ်ချုပ်ကြီးက အာဖဂန်စစ်ပွဲသည် မဟာဗျူဟာအမှားဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံပြောကြား

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၂၉  
အမေရိကန် ပူးတွဲကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မာ့ခ်မီးလီက စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် လွှတ်တော်ကြားနာမှုအတွင်း တာလီဘန်တို့အာဏာပြန်ရခြင်းနှင့်အတူ အမေရိကန်တို့ အာဖဂန် မြေမှဆုတ်ခွာခြင်းသည် မဟာဗျူဟာအမှားဖြစ်ကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လျှိုက်အော်စတင်၊ အမေရိကန်ဗဟိုစစ်ဌာန ချုပ် အကြီးအကဲ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကန်းနက်မက်ကန်စီတို့နှင့်အတူ မီးလီသည် လွှတ်တော်မစတင်မီ ပထမဆုံးအကြိမ် ယင်းကိစ္စကို သက်သေခံပြောကြားခဲ့သည်။

“ဒါကရှင်းပါတယ်။ အာဖဂန်နစ္စတန် စစ်ပွဲဟာ ကျွန်တော်တို့ လိုချင်တဲ့ပုံစံနဲ့ ပြီးဆုံး ခဲ့တာမဟုတ်ပါဘူး။ အခုဆိုရင် ကဘူးလ်မှာ တာလီဘန်တွေ အာဏာပြန်ရသွားပြီ” ဟု မီးလီက လွှတ်တော် စစ်ကော်မတီသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။

“မဟာဗျူဟာအရတော့ စစ်ပွဲကိုရှုံးနိမ့်ခဲ့ပါတယ်။ ရန်သူတွေဟာ ကဘူးလ်မှာပဲရှိသေးတယ်။ စစ်ဆင်ရေးနဲ့ နည်းစနစ်ပိုင်းမှာ အောင်မြင်မှုရခဲ့သော်လည်း မဟာဗျူဟာအရတော့ ကျဆုံးခဲ့ ပါတယ်” ဟု ဩဂုတ်လလယ်ကတည်းက လုပ်ဆောင်ခဲ့သော ကယ်ဆယ်ရွှေ့ပြောင်းမှု အများအပြားကို ရည်ရွယ်ပြီး မီးလီက ပြောကြားခဲ့သည်။ ဆင်ဟွာ

---

#### ဂျပန်နိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ဝေဒနာပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူ အယောက် ၁၀၀၀ အောက်ကျဆင်း

တိုကျို စက်တင်ဘာ ၂၉  
ဂျပန်ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် နိုင်ငံ အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ဝေဒနာ ပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူပေါင်း ၉၉၈ ဦးရှိကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ဝေဒနာ ပြင်းထန်စွာ ခံစားနေရသူအရေအတွက်သည် ယခင်ရက်ကထက် ၆၄ ဦးပိုပြီးလျော့နည်းလာကြောင်း နှင့် ဩဂုတ် ၅ ရက်မှစကာ ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ၁၀၀၀ အောက် လျော့နည်း လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ဝေဒနာပြင်းထန်စွာခံစားနေရသူများမှာ အသက်ရှူ အထောက်အကူပြုကိရိယာလိုအပ်သူ၊ ECMO နှလုံး-အဆုတ် အထောက်အကူပြုစက်ပစ္စည်းလိုအပ်သူ သို့မဟုတ် အထူးကြပ်မတ် ကုသဆောင်တွင် ကုသမှုခံယူနေသူ အများစုဖြစ်သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ

# အမေရိကန်၏ အာဖဂန်ကယ်တင်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဖရိဖရစ်မှု ဗိုလ်ချုပ်ကြီးများအား မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်လာ

## ကေကေစိုး

အာဖဂန်နစ္စတန်တွင် အမေရိကန်တပ်များအားလုံး မဆုတ်ခွာမီ တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၅၀၀ ကို ဆက်လက်ထားရှိရန် အမေရိကန်သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်ထံ အကြံပြုခဲ့ကြသည်ဟု အမေရိကန်ထိပ်တန်း ဗိုလ်ချုပ်များက စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ပြောသည်။

### အကြံပြုခဲ့ကြ

တာလီဘန်များက အယ်ကိုင်းဒါများနှင့် အဆက်အစပ်ရှိမည်ကိုလည်း စိုးရိမ်မိသည်ဟု ၎င်းတို့က ပြောကြားခဲ့ကြသည်။ ပူးတွဲစစ်ဦးစီးချုပ်များ ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်မာခ်မေလီနှင့် အမေရိကန် ဗဟိုကွပ်ကဲရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကန်နက်မက်ကန်ဇီတို့က အာဖဂန်မြေပြင်တွင် တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အား ၂၅၀၀ ကို ဆက်လက်ထားရှိရန်အတွက် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးရာအရ အကြံပြုခဲ့သည်ဟု ပြောသည်။

### လွှတ်တော်တွင် မေးမြန်းခံရ

အမေရိကန်သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် ဧပြီလအတွင်းက အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်များကို ဩဂုတ် ၃၁ ရက်တွင် အပြီးရုပ်သိမ်းရန်အတွက် အမိန့်ပေးခဲ့သည်။ အမေရိကန်သမ္မတဟောင်းဒေါ်နယ်ထရမ်နှင့် တာလီဘန်တို့ သဘောတူညီမှုရရှိပြီးနောက် ယင်းသို့ပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မေလီ၊ မက်ကန်ဇီနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှိုက်အော်စတင်တို့သည် အမေရိကန်တပ်များ အာဖဂန်နစ္စတန်မှ ရုပ်သိမ်းရေးနှင့် ကဘူးလ်လေဆိပ်မှ ဖရိဖရစ် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အထက်လွှတ်တော် ကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များရှေ့မှောက်တွင် ၆ နာရီကြာ မေးမြန်းခံခဲ့ရသည်။

### အံ့အားသင့်ခဲ့ရ

တာလီဘန်များသည် ဩဂုတ်လအတွင်း အာဏာပြန်လည်ရရှိသွားသည်။ တိုင်းပြည်ကို လျင်လျင်မြန်မြန် သိမ်းယူပြီးနောက် ထိန်းချုပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ အာဖဂန်အစိုးရအဖွဲ့ လျင်လျင်မြန်မြန်ပြုလုပ်သွားသောကြောင့် အမေရိကန်အနေဖြင့် အံ့အားသင့်ခဲ့ရကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်မေလီက ပြောသည်။ အမေရိကန် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနှစ်ဦးမှာ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှိုက်အော်စတင်နှင့်အတူ လွှတ်တော်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က မေးမြန်းခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ကဘူးလ်မြို့လေဆိပ်မှ ဆုတ်ခွာရာတွင် ဖရိဖရစ်မှုများ၊ ထောင်နှင့်ချီသည့် အာဖဂန်များက ၎င်းတို့ကို ကယ်ဆယ်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုများနှင့် အင်အားကြီးနိုင်ငံများက ၎င်းတို့နိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ခေါ်ယူရေး လုပ်ဆောင်မှုများ ပြီးနောက် သီတင်းပတ် အနည်းငယ်အကြာတွင် ယခုလို ကြားနာမှုပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

### သဘောထားကွဲလွဲသည့်အကြံပြုချက်များ ရရှိခဲ့သည်ဟုဆို

အာဖဂန်မြေမှ ထွက်ခွာရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နေစဉ်အတွင်း အသေခံပုံးကွဲမှုကြောင့် လူပေါင်း ၁၈၂ ဦး အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ဩဂုတ် ၂၆ ရက် လေဆိပ်ပိတ်တွင် တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အာဖဂန် ၁၆၉ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး အမေရိကန် ၁၃ ဦး သေဆုံးခဲ့ရသည်။ အာဖဂန်နစ္စတန်တွင် ပြုမူဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ပတ်သက်ပြီး သမ္မတဂျိုးဘိုင်ဒင်နှင့် သဘောထားကွဲလွဲသည့် အကြံပြု



ကဘူးလ်လေဆိပ်တွင် အာဖဂန်သားစုတစ်စုကို စောင့်ရှောက်ပေးနေသည့် အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကို တွေ့ရစဉ်။

အာဖဂန်အစိုးရအဖွဲ့ လျင်လျင်မြန်မြန်ပြုလုပ်သွားသောကြောင့် အမေရိကန်အနေဖြင့် အံ့အားသင့်ခဲ့ရကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်မေလီက ပြောသည်။ အမေရိကန် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးနှစ်ဦးမှာ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး လွှိုက်အော်စတင်နှင့်အတူ လွှတ်တော်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်က မေးမြန်းခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ကဘူးလ်မြို့လေဆိပ်မှ ဆုတ်ခွာရာတွင် ဖရိဖရစ်မှုများ၊ ထောင်နှင့်ချီသည့် အာဖဂန်များက ၎င်းတို့ကို ကယ်ဆယ်ပေးရန် တောင်းဆိုမှုများနှင့် အင်အားကြီးနိုင်ငံများက ၎င်းတို့နိုင်ငံသားများကို ပြန်လည်ခေါ်ယူရေးလုပ်ဆောင်မှုများပြီးနောက် သီတင်းပတ်အနည်းငယ်အကြာတွင် ယခုလို ကြားနာမှုပြုလုပ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ချက်များရရှိခဲ့သည်ဟု အိမ်ဖြူတော် သတင်းထုတ်ပြန်ရေး ဂျန်ပစာကီက ပြောသည်။ အယ်ကိုင်းဒါများက ၂၀၀၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလတွင် နယူးယောက်နှင့် ဝါရှင်တန်တို့ကို တိုက်ခိုက်ပြီးနောက် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် အာဖဂန်နစ္စတန်ကို ကျူးကျော်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

### ယုံကြည်မှုပုံရိပ်ကို ပျက်စီးစေခဲ့

ရီပတ်ဘလစ်ကန် လွှတ်တော် အမတ်များက မေလီကို ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ရန်အတွက် တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် အစီအစဉ်မကျဘဲ ဖရိဖရစ်မှုများအတွက် မေးခွန်းထုတ်ခံရသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများအတွင်း အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၃ ဦးမှာ ဗုံးခွဲ တိုက်ခိုက်မှုကြောင့် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ အမေရိကန်၏ ယုံကြည်မှုပုံရိပ်ကို ပျက်စီးစေခဲ့သည်။

### အကာအကွယ်ပေးရမည်

တာလီဘန်များသည် အကြမ်းဖက်အုပ်စုများနှင့် အဆက်အသွယ်ရှိပြီး အယ်ကိုင်းဒါများနှင့် ဆက်ဆံရေးကို မချိုးဖျက်သေးဟု မေလီက ပြောသည်။ အယ်ကိုင်းဒါများသည် ၉/၁၁ တိုက်ခိုက်မှုကို စီစဉ်ခဲ့ကြသူများဖြစ်သည်။ တာလီဘန်များအနေဖြင့် အာဏာကို ဆုပ်ကိုင်ထားနိုင်ဘဲ နောက်ထပ် ပြည်တွင်းစစ်တစ်ခုအတွင်းသို့ ကျရောက်မည်လား ဆိုသည်ကို ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ရဦးမည်

ဖြစ်သည်ဟု ၎င်းက ပြောသည်။ အာဖဂန်နစ္စတန်မှ အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်ရေးသမားများ ထွက်ပေါ်လာပြီး အမေရိကန်ပြည်သူများကို တိုက်ခိုက်ခံရမည့် အရေးမှ ကာကွယ်ပေးရမည်ဟုလည်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။

### သဘောပေါက်ခြင်းမရှိခဲ့

အယ်ကိုင်းဒါများ ပြန်လည်ကြီးစိုးလာခြင်းနှင့် အမေရိကန်တိုက်ခိုက်ရန် ဖြစ်နိုင်ခြေများသည် နောင်အနာဂတ်တွင် ဖြစ်မလာနိုင်ဟု မပြောနိုင်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့၏စွမ်းဆောင်ရည်ကို အကဲဖြတ်ရန်စောလွန်းနေသေးကြောင်း ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ အာဖဂန်လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုစွမ်းရည်နည်းပါးခြင်းနှင့် အကျင့်ပျက်ခြစားမှု အတိမ်အနက်ကို အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုက ကောင်းစွာနားလည် သဘောပေါက်ခြင်းမရှိခဲ့ဟု အော်စတင်က ပြောသည်။ အမေရိကန်နှင့် မဟာမိတ်များသည် အာဖဂန်တပ်ဖွဲ့ကို ကောင်းစွာ လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ကြကြောင်း ကိစ္စရပ်များစွာတွင် အံ့အားသင့်စရာများနှင့် ကြုံတွေ့ခဲ့သည်ဟုလည်း ပင်တဂွန်အကြီးအကဲက ပြောသည်။

### ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိ

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသည် အာဖဂန်တပ်ဖွဲ့ကို ထောက်ပံ့ပေးမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လက်နက်ကိရိယာများနှင့် လေယာဉ်များ ကျွမ်းကျင်နိုင်ရန်မူ

ရှိအောင် သင်ကြားပေးခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း အဆုံးသတ်တွင် ၎င်းတို့အနိုင်ရရှိအောင်ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းမရှိဟု အော်စတင်က ပြောသည်။

### ဘီလီယံနှင့်ချီသုံးစွဲခဲ့

အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့များသည် အာဖဂန်နစ္စတန်သို့ ၂၀၀၁ ခုနှစ်နှောင်းပိုင်းတွင် ဝင်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ ၉/၁၁ တိုက်ခိုက်မှုအပြီး ဝင်ရောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုအချိန်မှစတင်၍ ၎င်းတို့ ထွက်ခွာသွားခဲ့ကြသည့်အချိန်အထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉၈၅ ဘီလီယံ အကုန်ကျသုံးစွဲခဲ့ကြသည်။ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ထောင်နှင့်ချီ ချထားခဲ့ကြသည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၀၀၀၀ အထိ ထားရှိခဲ့သည်။

### ခေါ်ထုတ်နိုင်ခဲ့

ကဘူးလ်မြို့ တာလီဘန်များလက်ထဲသို့ ကျရောက်ပြီး သီတင်းပတ်များအတွင်း အမေရိကန်တပ်များ ဩဂုတ် ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ဆုတ်ခွာမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ရာ ကျန်ရှိနေသည့် တပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အား ၄၀၀၀ ကို ခေါ်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ အာဖဂန်နစ္စတန်သည် ၅၀၀၀၀ ကိုလည်း ကဘူးလ်မြို့လေဆိပ်မှ ခေါ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။ တာလီဘန်များ အာဖဂန်နစ္စတန်ကိုသိမ်းယူပြီးနောက် လေဆိပ်တွင် လူများ စုပြုံတိုးလာခဲ့ရာ လူအုပ်ကြားထဲတွင် လူ ၂၀ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ။

ကိုးကား- အေအက်ဖ်ပီ

# ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေး သတင်းအချက်အလက်နှင့် အသိပညာပေး

ကြာသပတေး၊ စက်တင်ဘာ ၃၀၊ ၂၀၂၁

## စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၅၄၂ ဦး တွေ့ရှိ

ထပ်မံသေဆုံးသူ ၅၁ ဦးရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူ စုစုပေါင်း ၁၇၆၅ ဦးရှိ

(၂၉-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်း ကူးစက်ဖြစ်ပွားနေသော ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ကုသ၊ ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့်ဆောင်လျက်ရှိရာ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ အောင်မြင်နိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် -

- တတ်နိုင်သမျှ အိမ်တွင်း၌သာနေထိုင်ခြင်း၊
- နေအိမ်ပြင်ပသို့ သွားရောက်ရန်ရှိပါက ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်း(Mask)ကို မဖြစ်မနေ စနစ်တကျ တပ်ဆင်ခြင်း၊
- လက်ကို မကြာခဏဆေးကြောခြင်း၊
- တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး ခပ်ခွာခွာနေထိုင်ခြင်း၊
- မိမိတို့ နေအိမ်တွင် အသက် (၆၅)နှစ်နှင့်အထက် အသက်အရွယ်ကြီးရင့်သူ၊ ဆီးချို၊ သွေးတိုး၊ နှလုံးစသည့်နာတာရှည်ရောဂါတစ်ခုခုခံစားနေရသူရှိပါက ထိုသူအား ပါးစပ်နှင့်နှာခေါင်းစည်းကို တပ်ဆင်ထားစေခြင်း၊
- ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုခံယူခြင်းတို့ကို အထူးဂရုပြု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ သံသယလူနာများ၊ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာနှင့် အနီးကပ်ထိတွေ့ခဲ့သူများနှင့် အသွား အလာကန့်သတ်ထားရှိသူများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ရှိ၊ မရှိ ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်စစ်ဆေးခြင်းအား ပုံမှန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ (၂၈-၉-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီမှ (၂၉-၉-၂၀၂၁)ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀)နာရီ အတွင်း ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၁၈,၇၀၂)ခုအား စစ်ဆေးပြီးစီးခဲ့ရာ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲ အတည်ပြုလူနာသစ် (၁,၅၄၂)ဦးတွေ့ရှိရပါသည်။ ထို့ကြောင့် ယနေ့အတွက် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိမှု ရာခိုင်နှုန်းမှာ (၈ ဒသမ ၃) ရာခိုင်နှုန်းရှိပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယနေ့အထိ ဓာတ်ခွဲမူနာစုစုပေါင်း (၄,၂၉၉,၅၄၇)ခုအား စစ်ဆေးခဲ့ပြီး ကိုဗစ်-၁၉ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ စုစုပေါင်း (၄၆၂,၆၀၈) ဦး ရှိပြီ ဖြစ်ပါသည်။

ယနေ့တွင် ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရရှိသူ (၁,၅၅၁) ဦးဖြစ်သဖြင့် ယနေ့အထိ စုစုပေါင်း (၄၁၆,၉၂၇)ဦး ဆေးရုံမှ ဆင်းခွင့်ရရှိပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြင့် ထပ်မံသေဆုံးသူ (၅၁)ဦး ရှိသဖြင့် ယနေ့အထိ သေဆုံးသူစုစုပေါင်း (၁၇,၆၆၅) ဦးရှိပါသည်။

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်များတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ဦးတည်အုပ်စုများသတ်မှတ်၍ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ (၂၈-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့ အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၇,၇၉၉,၄၈၉) ဦးအား ထိုးနှံပေးပြီးဖြစ်၍ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၃,၇၉၀,၇၅၂) ဦး နှင့် ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးစီးသူ (၄,၀၀၈,၇၃၇) ဦးရှိပြီဖြစ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ (၂၈-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့အထိ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အကြိမ်ရေ စုစုပေါင်း (၁၁,၅၉၀,၂၄၁) ကြိမ် ထိုးနှံပြီးဖြစ်ပါသည်။

ဓာတ်ခွဲခန်းများနှင့် တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင်ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ (၂၉-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့၊ ည (၈:၀၀) နာရီ

ဓာတ်ခွဲဌာနအမည်	စစ်ဆေးခဲ့သည့် ဓာတ်ခွဲမူနာ စုစုပေါင်း	ပိုးတွေ့ လူနာသစ်
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၁,၇၃၃)ခု	(၂၀၇)ဦး

နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် GeneXpertစက်များဖြင့် ဓာတ်ခွဲစမ်းသပ်မှုအခြေအနေ	(၆၆)ခု	(၉)ဦး
ရန်ကုန်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၅၅၈)ခု	(၃)ဦး
နေပြည်တော်၊ အမှတ် (၂) တပ်မတော်ဆေးရုံကြီး (ခုတင် ၁၀၀၀)	(၁၀၂)ခု	(၄)ဦး
ပြင်ဦးလွင်မြို့၊ အမှတ် (၁) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၇၀၀)	(၁၅)ခု	(၂)ဦး
စစ်တွေမြို့၊ အမှတ် (၁၇) တပ်မတော်ဆေးရုံ (ခုတင် ၁၀၀)	(၂၉)ခု	(၁)ဦး
ပုဂ္ဂလိကဆေးရုံနှင့် ဓာတ်ခွဲခန်းများ	(၃၀၂)ခု	(၆)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၈၄၆)ခု	(၁၃၇)ဦး
နေပြည်တော်ကောင်စီ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များရှိ ဆေးရုံများတွင် COVID-19 Rapid Antigen Diagnostic Test စစ်ဆေးမှုအခြေအနေ	(၁၅,၀၅၁)ခု	(၁,၁၇၃)ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>	<b>(၁၈,၇၀၂)ခု</b>	<b>(၁,၅၄၂)ဦး</b>

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုအခြေအနေ (၂၈-၉-၂၀၂၁) ရက်နေ့

ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှု	အရေအတွက်
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးလူဦးရေ	(၄,၀၀၈,၇၃၇)ဦး
ကာကွယ်ဆေး (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးလူဦးရေ	(၃,၇၉၀,၇၅၂)ဦး
ပထမအကြိမ်ထိုးနှံပြီးလူဦးရေနှင့် (၂)ကြိမ်အပြည့် ထိုးနှံပြီးလူဦးရေစုစုပေါင်း	(၇,၇၉၉,၄၈၉)ဦး
စုစုပေါင်းထိုးနှံပြီးသောကာကွယ်ဆေးအကြိမ်ပေါင်း (Vaccine Doses)	(၁၁,၅၉၀,၂၄၁) ကြိမ်

- ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် “ရိုးလုပ်ငန်းဌာနများတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရန်အတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်” နှင့် “တစ်ဦးကိုတစ်ဦး အသိပေးခြင်း/ သတိပေးခြင်း မိသားစုစီမံချက်” အတိုင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေးနည်းလမ်းများအား အသိပေးခြင်းနှင့် သတိပေးခြင်းတို့ကို လူတိုင်း၊ မိသားစုတိုင်းမှ တက်ကြွစွာ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်။
- ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ တရားဝင် အင်တာနက်စာမျက်နှာ [www.mohs.gov.mm](http://www.mohs.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပါသည်။

ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန

## ၂၉-၉ - ၂၀၂၁ ရက်၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါဖြစ်ပွားမှု အများဆုံး ၁၀ နိုင်ငံ၏ အခြေအနေ

စဉ်	နိုင်ငံ	ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု လူနာ စုစုပေါင်း	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	သေဆုံးသူဦးရေ စုစုပေါင်း
၁။	အမေရိကန်	၄၄၀၅၅၆၉၂	၃၃၅၀၉၅၈	၇၁၁၂၂
၂။	အိန္ဒိယ	၃၃၇၁၆၄၅၁	၃၂၉၈၆၁၈၀	၄၄၇၇၈၁
၃။	ဘရာဇီး	၂၁၃၈၁၇၉၀	၂၀၃၈၃၄၃	၅၉၅၅၀
၄။	ဗြိတိန်	၇၇၃၆၂၃၅	၆၂၅၃၃၅၀	၁၃၆၃၇၅
၅။	ရုရှား	၇၄၈၇၁၃၈	၆၆၅၃၉၄၁	၂၀၆၃၈၈
၆။	တူရကီ	၇၀၉၅၅၈၀	၆၅၅၂၇၇၁	၆၃၆၁၁
၇။	ပြင်သစ်	၇၀၀၂၃၉၃	၆၇၅၀၂၄၁	၁၁၆၆၁၅
၈။	အီရန်	၅၅၇၂၉၆၂	၅၀၀၉၆၇၃	၁၂၀၁၆၀
၉။	အာဂျင်တီးနား	၅၂၅၃၇၆၅	၅၁၁၅၀၈၄	၁၁၅၀၃၈
၁၀။	ကိုလံဘီယာ	၄၉၅၄၃၇၆	၄၇၉၅၉၇၅	၁၂၆၂၁၉

## အာဆီယံနိုင်ငံများမှ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

၂၉-၉ - ၂၀၂၁			
နိုင်ငံ	ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာ	ရောဂါပိုး ကင်းစင်သွားသူ	ပိုးတွေ့သေဆုံး လူနာ
အင်ဒိုနီးရှား	၄၂၁၃၄၁၄	၄၀၃၄၁၇၆	၁၄၁၈၂၆
ဖိလစ်ပိုင်	၂၅၃၅၇၃၂	၂၃၆၅၂၂၉	၃၈၁၆၄
မလေးရှား	၂၂၀၅၂၆	၂၀၂၀၀၉၉	၂၅၉၃၅
ထိုင်း	၁၅၉၁၈၂၉	၁၄၅၉၇၈၆	၁၆၆၂၀
ဗီယက်နမ်	၇၇၉၃၉၈	၅၈၃၅၀၉	၁၉၀၉၈
မြန်မာ	၄၆၂၆၀၈	၄၁၆၉၂၇	၁၇၆၈၂
ကမ္ဘောဒီးယား	၁၁၁၆၇၃	၁၀၂၂၂၂	၂၃၀၂
စင်ကာပူ	၉၁၇၇၅	၇၆၂၂၁	၈၅
လာအို	၂၃၄၈၈	၁၈၇၀၅	၁၇
ဘရူနိုင်း	၆၉၅၀	၄၇၂၂	၄၀

# Booster Dose ကို အသက် ၆၅ နှစ်အထက် အသက်ကြီးသူတွေ၊ ပြင်းထန်စွာရောဂါ ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေရှိတဲ့သူတွေ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေနဲ့ အန္တရာယ်ရှိတဲ့အခြေအနေမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူတွေကို ထိုးနှံပေးဖို့လိုအပ်ပြီး တခြားသူတွေမှာ ထိုးနှံဖို့မလိုအပ်ပါဘူး

ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီး

..... ထက်လျှံ .....

အမေရိကန်နိုင်ငံ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ Booster Dose ထိုးနှံရန် သင့်/မသင့် နှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဗဟို ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာခင်ခင်ကြီးနှင့် မေးမြန်းထားသည်များကို တင်ပြလိုက်ပါသည်။

**မေး။ ။ အမေရိကန်နိုင်ငံ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာနက Booster Dose ကို လူတိုင်းထိုးနှံဖို့ မလိုအပ်ဘူးဆိုပြီး ပြောကြားထားမှုအပေါ် ရှင်းပြပေးပါဦး။**

**ဖြေ။ ။** ကိုဗစ် - ၁၉ ရောဂါအတွက် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးသူတွေအနေနဲ့ Booster Dose လိုအပ်တဲ့ နောက်တစ်ကြိမ်ထိုးနှံဖို့ လိုအပ်ခြင်း ရှိ/မရှိနဲ့ပတ်သက်ပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနက ထုတ်ပြန်ကြေညာတဲ့ အချက်အပေါ်မှာ မူတည်ပြီး ဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။

Booster Dose ကို အသက် ၆၅ နှစ်အထက် အသက်ကြီးသူတွေ၊ ပြင်းထန်စွာရောဂါ ဖြစ်ပွားနိုင်ခြေရှိတဲ့သူတွေ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းတွေနဲ့ အန္တရာယ်ရှိတဲ့အခြေအနေမှာ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူတွေကို ထိုးနှံပေးဖို့ လိုအပ်ပြီး တခြားသူတွေမှာ ထိုးနှံဖို့ မလိုအပ်ပါဘူးလို့ ပြောထားပါတယ်။ အမေရိကန်နိုင်ငံ အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနအနေနဲ့ ယခုလို ပြောကြားရတဲ့ အကြောင်းပြချက် ၅ ချက် ရှိပါတယ်။

နံပါတ် (၁) Booster Dose ထိုးဖို့အတွက် ဆုံးဖြတ်ချက်ပေးဖို့ စောလွန်းပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းက ရောဂါပြင်းထန်စွာ ခံစားရမှုတွေ၊ အသက်သေဆုံးရမှုတွေ၊ ဆေးရုံတက်ရောက်မှုတွေ မဖြစ်အောင် ရည်ရွယ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် လက်ရှိ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးနှံခြင်းက အဆိုပါ ရည်ရွယ်ချက်တွေကို ပြည့်မီနေပြီးသားဖြစ်တဲ့ အတွက် ကာကွယ်ဆေးထပ်မံထိုးဖို့ ဆုံးဖြတ်ရန် စောနေပါသေးတယ်လို့ ပြောထားပါတယ်။

နံပါတ် (၂) Booster Dose (၀၂) Booster Shot ထိုးဖို့အတွက် ၁၆ နှစ်အထက် လူအုပ်စုတိုင်းကို ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဖို့ လိုအပ်မှု ရှိ/မရှိနဲ့ပတ်သက်ပြီး သက်သေအထောက်အထား ပြည့်ပြည့်စုံစုံ မရှိသေးပါဘူး။ လက်ရှိအခြေအနေမှာ Booster Dose ကို အသက်ကြီးတဲ့သူတွေနဲ့ ပြင်းထန်တဲ့ရောဂါ ခံစားနေရသူတွေမှာ ထိုးနှံသင့်ပြီး ၁၆ နှစ်အထက် လူအုပ်စုအားလုံးကို ထိုးနှံပေးနိုင်ဖို့အတွက် အချိန်ယူစဉ်းစားသွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးကို Booster Dose ဆိုတဲ့ ကာကွယ်ဆေး တတိယတစ်ကြိမ်ထိုးနှံဖို့ဆိုတာ ဆုံးဖြတ်ရခက်ခဲပါတယ်။ ပြင်းထန်ဝေဒနာ ခံစားရသူတွေအနေနဲ့ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးနှံသင့်ပြီး မလိုအပ်ဘဲ အသက်ငယ်ရွယ်သူတွေကို ထိုးနှံပေးခြင်းက အချို့ ဆိုးကျိုးတွေဖြစ်စေနိုင်တဲ့အတွက် ယခုအချိန်မှာ အသက် ၁၆ နှစ် အထက်တွေကို တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဖို့ ခွင့်ပြုနိုင်တဲ့ လုံလောက်တဲ့ အကြောင်းပြချက် မရှိသေးပါဘူး။

နံပါတ် (၃) ကာကွယ်ဆေးရဲ့ ကာကွယ်နိုင်မှု အာနိသင်က ကောင်းမွန်စွာရှိပါတယ်။ အနည်းဆုံး ခြောက်လ၊ ရှစ်လကနေ တစ်နှစ်ကျော်အထိ ရှိနိုင်ပါတယ်။ ဘယ်လောက်အထိ ကာကွယ်နိုင်တယ် ဆိုတာကို သုတေသနတွေဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေပါတယ်။ လက်ရှိကာကွယ်ဆေးတွေရဲ့ ကာကွယ်

နိုင်မှု အာနိသင်က ကောင်းပါတယ်။ The Lancet ဂျာနယ်မှာ ထုတ်ပြန်ချက်အရလည်း လူအားလုံးမှာ Booster ထိုးဖို့ စောလွန်းတယ်လို့ ထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးနဲ့ဆိုင်တဲ့ သုတေသနတွေမှာ Antibody ကို အဓိကထားတိုင်းတာသည်ကို တွေ့ရပြီး ကိုယ်ခံအားစနစ်ရဲ့ အခြားအရေးကြီးတဲ့ ရှုထောင့်တွေကို ကြည့်ရှုခြင်းမရှိတာတွေကို တွေ့ရပါတယ်။ ခန္ဓာကိုယ်အတွင်း ခုခံအားဆဲလ်တွေရဲ့ လုပ်ဆောင်ပုံနဲ့ ရောဂါပိုးဝင်လာရင် အဆင်သင့် တိုက်ထုတ်နိုင်ဖို့ ဆောင်ရွက်ထားတဲ့ (Neutralizing Antiser) ကိုလည်း ထည့်သွင်းစဉ်းစားဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ခုခံအားနဲ့ဆိုင်တဲ့ ပညာရှင်တွေက

တွေ့ရှိချက်က ရှိနေပါတယ်။ ဒါကြောင့် Booster Dose ပေးခြင်းက ဘယ်လောက်အထိ အန္တရာယ်ပေးနိုင်တယ်ဆိုတာနဲ့ပတ်သက်ပြီး လုံလောက်တဲ့ အထောက်အထား မရှိသေးပါဘူး။ အထူးသဖြင့် ယောက်ျားလေးတွေမှာ mRNA ကာကွယ်ဆေး Pfizer ထိုးပြီးနောက် နှလုံးရောင်ရမ်းနိုင်တဲ့ အန္တရာယ်ရှိတာကို တွေ့ရပြီး ကုသမှု ရရှိပါက ပြန်သက်သာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် အသက် ၁၆ နှစ်အထက် လူအားလုံးကို တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ လုံလောက်တယ်လို့ မတွေ့ရှိသေးပါဘူး။

နံပါတ် (၅) ကမ္ဘာပေါ်မှာ ပထမအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဖို့ ကျန်ရှိနေတဲ့သူတွေ အများကြီးရှိနေချိန်မှာ ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီး သူအများစုကို ထပ်မံထိုးနှံပေးခြင်းထက် အဆိုပါ ကျန်ရှိနေသူတွေကို ထိုးနှံပေးခြင်းက ပိုမိုကောင်းမွန်ပါတယ်။ အရေးကြီးဆုံးအနေနဲ့ လူတိုင်းလူတိုင်း ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ရရှိဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။ Booster Dose ထိုးခြင်းက ထူးခြားတဲ့ပြောင်းလဲမှု ခြားနား

အနေအထား ရောက်နေပြီဆိုတာ တွေ့ရပါတယ်။

ကာကွယ်ဆေးတွေကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ထိုးနှံနိုင်တဲ့ အခြေအနေရောက်နေပြီ။ WHO ရဲ့ ထုတ်ပြန်ချက်အရ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံတွေက အခြေအနေကောင်းတစ်ခုကို ရရှိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပြည့်သူတွေက ကိုဗစ်စည်းကမ်းတွေကို လိုက်နာတာပါသလို ကာကွယ်ဆေးတွေ အပြည့် အထိုးနှံလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးရင် Booster ထိုးဖို့ မလိုပါဘူး။ အခွင့်အရေးရလို့ မိမိရဲ့ ရုံး၊ အလုပ်ဌာနက ကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးတယ်၊ ထပ်ထိုးလိုက်ဦးမယ် မလုပ်ပါနဲ့ မိမိအတွက် ပိုလာမယ့်ဆေးတွေကို တကယ်လိုအပ်တဲ့သူတွေမှာ ထိုးနှံရမှာဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံရဲ့ အခြေအနေအရ Booster Dose မလိုသေးဘူးဆိုတာ ပြောကြားလိုပါတယ်။

**မေး။ ။ Booster Dose နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အခြား နိုင်ငံတွေမှာရော ဘယ်လိုထုတ်ပြန်ထား ပါသလဲ။**

**ဖြေ။ ။** ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနဲ့ သေဆုံးမှု များပြားခဲ့တဲ့ အိန္ဒိယနိုင်ငံရဲ့ Booster Dose နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက်တွေက စိတ်ဝင်စားစရာ ကောင်းပါတယ်။ လက်ရှိအိန္ဒိယနိုင်ငံက ကာကွယ်ဆေး သန်း ၈၀၀ ထိုးနှံနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးသားလူတွေက Booster ထိုးဖို့ လို/မလိုနဲ့ပတ်သက်ပြီး အိန္ဒိယနိုင်ငံက စက်တင်ဘာ ၁၈ ရက်ကထုတ်ဝေတဲ့ The Economic Times India မှာ Booster ထိုးဖို့ မလိုဘူးဆိုပြီး ဆောင်းပါးတစ်ခုပါရှိပါတယ်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံက သက်ဆိုင်ရာ ဌာနတွေ၊ ကူးစက်ရောဂါပညာရှင်တွေ၊ ကိုယ်ခံအားနဲ့ဆိုင်တဲ့ ပညာရှင်တွေ၊ ဆေးပညာရှင် စသည်ဖြင့် ဘက်ပေါင်းစုံက ပညာရှင်တွေက Debate အနေနဲ့ ကိုဗစ် - ၁၉ သည် လက်ရှိအခြေအနေအရ Booster ထိုးဖို့မလိုဘူးဆိုတာ ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်ထားပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံဖို့ ဦးတည်ရည်မှန်းလူဦးရေရဲ့ ၄ ပုံ ၁ ပုံထက် နည်းနေသေးတဲ့ အချိန်မှာတော့ ကိုဗစ် - ၁၉ ကာကွယ်ဆေး Booster ထိုးဖို့မလိုဘူးဆိုတာပြောထားပါတယ်။ ကူးစက်ခံရဖို့ အခွင့်အလမ်းရှိနေတဲ့လူတွေ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံဖို့ အများကြီးကျန်နေသေးတဲ့အတွက် ကာကွယ်ဆေး ထိုးတဲ့ စီမံချက်အနေနဲ့ဆောင်ရွက်ဖို့ အခုအချိန်မှာ Booster Dose မထိုးသင့်သေးပါဘူးလို့ ပြောထားပါတယ်။

WHO က စက်တင်ဘာလကုန်မှာ ရည်မှန်းလူဦးရေရဲ့ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းကို ကာကွယ်မှုပေးရမယ်လို့ ပြောကြားထားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံမှာ နှစ်ကြိမ် အပြည့် ထိုးနှံပြီးသူတွေကို ရေတွက်မယ်ဆိုရင် ၉ ဒသမ ၄ ရာခိုင်နှုန်း၊ တစ်ကြိမ် ထိုးနှံပြီးသားပါ ထည့်တွက်ရင် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းလောက်ရှိတဲ့အတွက် ပြည့်ပြီလို့ ပြောလိုရပါတယ်။ နောက်ပြီး WHO က ဒီဇင်ဘာလအကုန်မှာ ကာကွယ်လွှမ်းခြုံမှုက ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းလို့ ပြောထားတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ရည်မှန်းထားတယ်။ ကာကွယ်ဆေးတွေ နောက်ထပ် ၂၄ သန်းနဲ့ လူဦးရေ ၁၂ သန်းကို ထိုးနှံပေးမှာဖြစ်တဲ့အတွက် ကာကွယ်နိုင်မှု ၅၀ ရာခိုင်နှုန်းအထက် ရောက်ရှိမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်ုပ်တို့ ရည်ရွယ်တာက ဖြစ်ပွားသေဆုံးမှုတွေကို လျော့နည်းစေဖို့ ရည်ရွယ်တာဖြစ်တဲ့အတွက် မထိုးရသေးတဲ့သူတွေကို ထိုးနှံဖို့က အရေးကြီးပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၁၇ သို့

○ လက်ရှိအခြေအနေမှာ Booster Dose ကို အသက်ကြီးတဲ့သူတွေနဲ့ ပြင်းထန်တဲ့ရောဂါ ခံစားနေရသူတွေမှာ ထိုးနှံသင့်ပြီး ၁၆ နှစ်အထက် လူအုပ်စုအားလုံးကို ထိုးနှံပေးနိုင်ဖို့အတွက် အချိန်ယူစဉ်းစားသွားရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးကို Booster Dose ဆိုတဲ့ ကာကွယ်ဆေး တတိယတစ်ကြိမ်ထိုးနှံဖို့ဆိုတာ ဆုံးဖြတ်ရခက်ခဲပါတယ်။ ပြင်းထန်ဝေဒနာ ခံစားရသူတွေအနေနဲ့ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ် ထိုးနှံသင့်ပြီး မလိုအပ်ဘဲ အသက်ငယ်ရွယ်သူတွေကို ထိုးနှံပေးခြင်းက အချို့ ဆိုးကျိုးတွေဖြစ်စေနိုင်တဲ့အတွက် ယခုအချိန်မှာ အသက် ၁၆ နှစ် အထက်တွေကို တတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံဖို့ ခွင့်ပြုနိုင်တဲ့ လုံလောက်တဲ့ အကြောင်းပြချက် မရှိသေးပါဘူး။

ထောက်ပြထားတာက ကိုယ်ခံအား ဆဲလ်တွေဖြစ်တဲ့ B Cell , T Cell တွေက ခုခံအားစနစ်ကို ကြာမြင့်စွာ ကာကွယ်ပေးနိုင်တယ်လို့ ပြောဆိုထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ် ထိုးပြီးသူတွေအနေနဲ့ တတိယအကြိမ်ထိုးနှံဖို့ မလိုအပ်ပါဘူးလို့ ပြောပါတယ်။

နံပါတ် (၄) လူငယ်၊ ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်တွေမှာ ကာကွယ်ဆေးတတိယအကြိမ် ထိုးပေးဖို့ဆိုတာက ကာကွယ်ဆေး ထိုးပေးလိုက်ခြင်းဖြင့် အန္တရာယ်ဖြစ်မှာကို စိုးရိမ်ပါတယ်။ ပညာရှင်များက လူငယ်များနဲ့ ဆယ်ကျော်သက်တွေကို အသက် ၁၆ နှစ်မှစ၍ ထိုးနှံပေးခွင့်ပြုလိုက်နိုင်ဖို့ သက်သေပြချက်လိုအပ်ပါတယ်။ အထူးသဖြင့် အသက်ငယ်သူတွေမှာ တတိယအကြိမ်ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းက အကျိုးရှိတယ်၊ ထိုးပေးသင့်တယ်လို့ သက်သေပြချက်က လူကြီးတွေနဲ့ နှိုင်းစာရင်မရှိပါဘူး။ တတိယအကြိမ် ဆေးထိုးခြင်းကြောင့် ရရှိမယ့် အကျိုးကျေးဇူးနဲ့ အန္တရာယ်ကို ချိန်ဆသုံးသပ်ဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။

အသက် ၁၆ နှစ်ကနေ ၂၉ နှစ်အရွယ် လူငယ်တွေမှာ ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းနဲ့ နှလုံးကြွက်သားရောင်ရမ်းခြင်း အန္တရာယ်က မြင့်မားတယ်ဆိုတဲ့

ချက်တွေ ဖြစ်မှာမဟုတ်ဘူးဆိုတာ ပြောထားပါတယ်။

WHO ရဲ့ စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက် ထုတ်ပြန်ချက်မှာ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် ဒီတစ်ပတ်မှာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုက ၃ ဒသမ ၆ သန်း၊ သေဆုံးမှုက ၆ သောင်းလောက်ရှိတဲ့အတွက် အတော်ကျလာတဲ့ အနေအထားဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိအနေအထားအရ ကမ္ဘာပေါ်မှာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုက ၂၈ သန်းနဲ့ သေဆုံးမှုက ၄ ဒသမ ၇ သန်း နီးနီးရှိနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။ ဝမ်းသာစရာကောင်းတာက မြန်မာနိုင်ငံပါဝင်တဲ့ အရှေ့တောင်အာရှဒေသက ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနဲ့ သေဆုံးမှုကျဆင်းနေတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်နဲ့ နှိုင်းယှဉ်ရင် ရောဂါဖြစ်ပွားမှုအနေနဲ့ ၁၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ သေဆုံးမှုအနေနဲ့ ၂၇ ရာခိုင်နှုန်းကျပါတယ်။

လက်ရှိအခြေအနေအရ အောက်ဆီဂျင် လိုအပ်ချက်က အရင်ကထက်စာရင် အဆပေါင်းများစွာ ကျဆင်းသွားပါပြီ။ ဆေးရုံတွေမှာ လူနာလက်ခံနိုင်မှုက လက်ခံနိုင်တဲ့ပမာဏရဲ့ ၉ ရာခိုင်နှုန်းနဲ့ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းလောက် တက်ရောက်မှုရှိနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ တချို့ဆေးရုံတွေကို ကိုဗစ်ကုသရေး စင်တာအဖြစ် ဖွင့်လှစ်ထားတာကို ပီတိသိမ်းတဲ့



# တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) မိသားစုများနှင့် စေတနာရှင်ပြည်သူများက ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင်အလှူငွေများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများနှင့် စေတနာရှင်အလှူရှင်များက မြို့နယ်အသီးသီးရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ သာသနာ့ဌာနဝင်သီလရှင်ကျောင်းများနှင့် ဘာသာရေးကျောင်းများသို့ ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုးနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ လှူဒါန်းခြင်း၊ နေ့ဆွမ်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးပေးခြင်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ငါးအိတ်၊ ဆီ ၁၀ ပိဿာ၊ ပဲယနေတွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ငါးပိဿာနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ အုတ်တွင်းမြို့ ဗေဒိကုန်း ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ အလားတူ နေပြည်တော် ဝိသာရဒအမှူးပြုသော သံဃာတော် ၁၁ ပါးတို့အား ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း) မှ ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖုန်းမြတ်၊ တောင်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ထိန်ဝင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ပြီး ဆွမ်းဆန်တော် (ယာပုံ) ရတနာမာန်အောင်



တိုက်တိုရှိ ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များနှင့် သာသနာ့ဌာနဝင် သီလရှင်များအတွက် ဆွမ်းဆန်တော်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲ အမယ်လေးမျိုး၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက ကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြု သွားရောက် ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ပစ္စည်းများနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်း ခွဲကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

## တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ၌ ကိုဗစ်- ၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံခြင်းသည် အဓိကအခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်သည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်ဖြစ်သောကြောင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံမှုကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးတို့၌ တပ်မတော်မှ ဆေးအဖွဲ့များ၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သူနာပြုများ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများနှင့် စေတနာ့ဝန်ထမ်းများက ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်းလုပ်ငန်းများကို အင်တိုက်အားတိုက် ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။



နေ့စဉ်ထိုးနှံပေးလျက် ရှိသည်။ ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းအတွင်းရှိ မြို့နယ် သုံးမြို့နယ်တို့၌ ၁၃၈၉ ဦး (အပေါ်ပုံ)၊ ရှမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဆတ်မြို့နယ် မိုင်းထလန်းကျေးရွာရှိ ဒေသခံ

'ဝ' တိုင်းရင်းသား ၂၉၂၀၊ မွန်ပြည်နယ်နှင့် ကရင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၁ မြို့နယ်တို့၌ ၁၀၈၅၀၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပလောင်မြို့နယ်၌ ၄၃၃ ဦး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၄ မြို့နယ်တို့၌ ၆၁၅၁ ဦး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၄ မြို့နယ် တို့၌ ၈၅၅၀၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများမှ ဘင်္ဂါလီ ၃၅၇ ဦး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ် ၁၄ မြို့နယ်တို့၌ ၆၂၈၄ ဦး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးမြို့နယ်၌ ၂၂ ဦးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ခရိုင် ၃ ခုနှင့် ခရိုင်အတွင်း၌ ၁၂၈၂၀ တို့ကို တပ်မတော်မှဆေးအဖွဲ့များက ပြည်သူ့ဆေးရုံများမှ ဆရာဝန်များ၊ သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေး ထိုးနှံပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်။

ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များမှ တာဝန်ရှိသူများက သွားရောက်ကြည့်ရှုအားပေးပြီး လိုအပ်သည်များ ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးကြကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

**စာမျက်နှာ ၁၆ မှ**  
ဒါကြောင့် ဘယ်လိုလူတွေကို Booster ထိုးရမလဲ စဉ်းစားဆုံးဖြတ်တဲ့အခါ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး အမြင်နဲ့ အားလုံးကို ကာကွယ်နိုင်မှုရရှိအတွက် ရည်ရွယ်ပြီး စဉ်းစားဆုံးဖြတ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။  
အိန္ဒိယမှာ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုကို ထိန်းချုပ်နိုင်တဲ့ အနေအထားရှိပြီး ထပ်မံဖြစ်ပွားမှာ စိုးရိမ်နေရဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး အချက် ၅ ရှိပါတယ်။  
နံပါတ် (၁) အချက်က အန္တရာယ်ရှိနိုင်တဲ့ လူအုပ်စုတွေက ကာကွယ်ဆေးမထိုးရသေးဘဲ ကျန်နေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ် (၂) ကာကွယ်ဆေးရဲ့ အမျိုးအစား အပေါ်လည်း မူတည်ပါတယ်။ နံပါတ် ၃ အချိန် ကြာလာတဲ့အမျှ ကာကွယ်ဆေးရဲ့ ကာကွယ်နိုင်မှု အာနိသင် လျော့သွားတဲ့အပေါ်လည်း မူတည်ပါတယ်။ နံပါတ် (၄) Variant of Concern စိုးရိမ်ရတဲ့ အထူးဂရုပြုရတဲ့ မျိုးရိုးဗီဇတွေကလည်း ပြောင်းလဲနေလို့ ဖြစ်ပါတယ်။ နံပါတ် (၅) ကုသရေးပိုင်းနဲ့ ကူးစက်ရောဂါဗေဒဆိုင်ရာမှာ လိုအပ်တဲ့ လုပ်ဆောင်ရမယ့် အချက်တွေက အများကြီး ရှိနေပါသေးတယ်။  
ချမ်းသာတဲ့နိုင်ငံတွေက Booster Dose ထိုးဖို့ အတွက် စိတ်အားထက်သန်နေကြပါတယ်။ သို့သော် မိမိတစ်ယောက်တည်း ကာကွယ်နိုင်ရုံနဲ့ မရပါဘူး။ အားလုံးကာကွယ်နိုင်မှ စိတ်ချရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအိန္ဒိယမှာ ပြုလုပ်တဲ့ သုတေသနတွေအရ ဆိုရင် ကာကွယ်ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးရင် အနည်းဆုံး ၈ လကနေ ၁၀ လ ကောင်းမွန်စွာ ကာကွယ်နိုင်မှု ရတာ တွေ့ရှိရပါတယ်။ နောက်ပြီး The Lancet က ထုတ်ပြန်တဲ့ သုတေသနတွေရှိချက်အရ ကာကွယ်ဆေးရဲ့ ထိရောက်မှုက ရောဂါပြင်းထန်စွာ ဖြစ်ပွားမှု၊ ဆေးရုံတက်ရောက်မှု၊ သေဆုံးမှုတွေကနေ လက်ရှိ အချိန်အထိ ကောင်းစွာကာကွယ်နိုင်စွမ်းရှိတုန်း ဖြစ်ပါတယ်။  
ကာကွယ်ဆေးထိုးပြီးနောက် Breakthrough Infection ဖြစ်တယ်ဆိုတာ အလွန်နည်းပါတယ်။ ဆိုးဆိုးရွားရွားမဖြစ်ဘူး။ အခြားသူကို ကူးစက်ဖို့ အခွင့်အလမ်းရှိသော်လည်း နည်းပါတယ်။ လက်ရှိ ကမ္ဘာ့ကပ်ရောဂါကို ရင်ဆိုင်နေရတဲ့ အချိန်မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံအနေနဲ့ Booster Dose ထိုးဖို့ အတွက် မလိုအပ်ဘူးဆိုတာ ပညာရှင်တွေက တညီတညွတ်တည်း ဆွေးနွေးချက်ကို The Economic Times မှာ ထုတ်ပြန်ထားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဆိုရင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေး တတိယအကြိမ်ထိုးဖို့ စိတ်ဆန္ဒပြင်းပြနေသူတွေအနေနဲ့ မလိုသေးပါဘူး ဆိုတာကို ပြောလိုပါတယ်။  
**မေး ။ ။ ဖြည့်စွက်ပြောကြားလိုတာ ရှိရင် ပြောကြားပေးပါ။**

ဖြေ ။ ။ ကာကွယ်ဆေးကို ပထမအကြိမ် ထိုးတယ်။ ဒုတိယအကြိမ်ထိုးဖို့လေးပတ် ခြားပါတယ်။ ပထမအကြိမ်ထိုးပြီးလို့ တစ်ပတ်/ ၁၀ ရက်လောက်မှာ ပိုးတွေ့တယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ၀၃၃ ခံစားနေရတယ်။ ဒုတိယအကြိမ်ကို ဘယ်တော့ထိုးရမလဲဆိုပြီး မေးကြတာရှိပါတယ်။ ဘာနဲ့ ရောထွေးနေလဲဆိုရင် အချို့တွေက တစ်ကြိမ် မှ ကာကွယ်ဆေးမရဖူးဘူး။ ပိုးကူးစက်ခံရတဲ့ ဒီလို ပိုးတွေ့တဲ့သူတွေကို ကာကွယ်ဆေး ရရှိမှုအပေါ် မူတည်ပြီး ခြောက်လပြည့်ခါနီးမှ ထိုးပေးဖို့ ရည်မှန်း ထားပါတယ်။ လက်ရှိမှာ ပိုးတွေ့လူနာ ၄ သိန်းခွဲ ရှိပါတယ်။ ဒီ ၄ သိန်းခွဲအတွက်က စိုးရိမ်စရာမလိုတဲ့ အနေအထားရှိနေလို့ ဖြစ်ပါတယ်။  
အချို့သုတေသနတွေအရ အရှေ့ပိုင်းကာလ မှာ ပိုးတွေ့ခဲ့သူရဲ့ ကိုယ်ခံအား ပိုကောင်းနေတာ တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပိုးတွေ့ပြီးပြီး ကိုယ်ခံအား တွေ့ရှိနေပြီဆိုရင် မစိုးရိမ်ပါနဲ့။ ကာကွယ်ဆေးကို ခြောက်လမတိုင်မီနဲ့ ခြောက်လ ပြည့်ပြီးချိန်မှာ ထိုးပေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေးတွေ ထပ်ပြီး ရလာရင် ခြောက်လမဟုတ်ဘဲ သုံးလလည်းဖြစ် သွားနိုင်ပါတယ်။ သုံးလထက် မစောသင့်ပါဘူး။ WHO က ပညာရှင်တွေ ပြောကြားချက်အရ ဆိုရင် အချို့ကုသမှုနဲ့ အနည်းဆုံးရက် ၉၀ ခြားရမှာ

ဖြစ်ပါတယ်။  
ပထမအကြိမ်နဲ့ ဒုတိယအကြိမ် အကြား လေးပတ်ခြားတဲ့အချိန်မှာ လေးပတ်ထက်ကျော် သွားရင် မရဘူးလားဆိုတော့ ရပါတယ်။ တချို့ သုတေသနတွေမှာ ကာကွယ်ဆေး တစ်ကြိမ်နဲ့ တစ်ကြိမ် အကြား သုံးလအထိ ခြားနားနိုင်ပေးပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ထိုးရမယ့်ကာလနဲ့ နီးလေ ကောင်းလေ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် မတိုင်မီမှာ ပိုးကူးစက်ခံရလို့ ဒုတိယအကြိမ်ကို နောက်ကျမှ ထိုးတဲ့သူတွေကို သီးခြားအနေနဲ့ ထိုးနှံပေးဖို့ ဩဂုတ် ၁၇ ရက်မှာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ထုတ်ပြန်ချက် ထဲမှာ ပြောကြားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ ကာကွယ်ဆေး ထိုးဖို့လုပ်ဆောင်နေသူတွေအနေနဲ့ ဒီလိုအကြောင်း ကြောင်းကြောင့် ဒုတိယအကြိမ် ကာကွယ်ဆေးထိုးဖို့ နောက်ကျသူတွေကို အနီးဆုံး ပြန်လည်ထိုးနှံနိုင် အောင် စီစဉ်ပေးဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။  
နောက်တစ်ခုက ကာကွယ်ဆေး နှစ်ကြိမ် ထိုးထားပြီးပြီး ဒါကို ဖုံးကွယ်ပြီး နောက်ထပ် ကာကွယ် ဆေးထိုးတာက မဖြစ်သင့်ပါဘူး။ မိမိက ကာကွယ် ဆေးနှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးပြီဆိုရင် ဘယ်လို အကြောင်းနဲ့မှ ထပ်ထိုးဖို့ မလိုပါဘူး။ အချုပ်အားဖြင့် Booster Dose က နှစ်ကြိမ်ထိုးပြီးသား လူတွေ အနေနဲ့ မလိုပါဘူးလို့ ပြောချင်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင် ပါတယ်။

### ဒေသတွင်းစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေး ကုန်ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းများ ရာနှုန်းပြည့်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေအသီးသီးရှိ အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပုဂ္ဂလိကပိုင် ဒေသတွင်းစိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် အခြားလူသုံးကုန်လုပ်ငန်းများ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ရာနှုန်းပြည့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ဝန်ကြီးချုပ်များ၊ တိုင်းမှူးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အဆိုပါ နေရာများသို့ သွားရောက်ကြည့်ရှုကြပြီး လိုအပ်သည်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့တွင် တြိဂံဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးမင်းထွန်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ရှမ်းပြည်နယ်

(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့နှင့် မိုင်းယောင်းမြို့တို့ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းများတွင် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း၊ မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို လည်းကောင်း၊ အနောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ် ထင်လတ်ဦး နှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မြောက်ဦးတပ်နယ်ရှိ နယ်မြေခံတပ်ရင်းများတွင် DYL ဝက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း၊ အသားတိုး ကြက်မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းနှင့် ဥစားကြက် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်းကောင်း (ယာပုံ) သွားရောက်ကြည့်ရှုပြီး တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ လိုအပ်သည်များ ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



#### ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့်

#### မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးလုပ်ငန်းများကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ သွားလာမှုကန့်သတ်ချက်များကြောင့် စစ်မှုထမ်းဟောင်းအဖွဲ့ဝင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့စစ်(ဌာန) အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများ စားရေး အဆင်ပြေစေရေးအတွက် တပ်မတော်နှင့် စေတနာ့ရင်

အလှူရှင်များက စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ရောဂါကာကွယ်ရေး အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများကို ထောက်ပံ့လှူဒါန်းလျက် ရှိသည်။

ထိုသို့ ပေးအပ်လျက်ရှိရာ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်နှင့် ယနေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) မိုင်းဖြတ်မြို့၊ မိုင်းယောင်းမြို့နှင့် မိုင်းယုမြို့များရှိ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်းများအတွက် ကျန်းမာရေးအထောက်

အကူပြုပစ္စည်းများနှင့် အာဟာရဖြည့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို တြိဂံဒေသ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် မျိုးမင်းထွန်းနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအတွက် ဆန်၊ ဆီနှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာများကို အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများကလည်းကောင်း (အပေါ်ပုံ) သွားရောက်ပေးအပ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

#### ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါအတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများကို ကိုဗစ်စင်တာများ၌ စနစ်တကျလက်ခံ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အတည်ပြုလူနာများနှင့် သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများ ထားရှိရန်အတွက် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် နယ်မြေခံတပ်ရင်းများ၊ စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်းများ၌ စနစ်တကျလက်ခံ၍ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနနှင့် အခြားဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပရဟိတအဖွဲ့အစည်းများ၊ တာဝန်သိပြည်သူများနှင့် ပူးပေါင်း၍ လည်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များ၌ Quarantine Center များ ဖွင့်လှစ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့ည ၇ နာရီအထိ နေပြည်တော် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခို

ရေးစခန်း၌ သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူ အမျိုးသား ၅၃ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၃၆ ဦး စုစုပေါင်း ၈၉ ဦးကို လည်းကောင်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် စစ်ကြောရေးနှင့် တည်းခိုရေးစခန်း၌ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ပိုးတွေ့လူနာ အမျိုးသား ၁၃ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၅၆ ဦး စုစုပေါင်း ၆၉ ဦးကိုလည်းကောင်း အသီးသီး လက်ခံထားရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

အဆိုပါ စောင့်ကြည့်လူနာများနှင့် ဓာတ်ခွဲအတည်ပြု ပိုးတွေ့လူနာများ၏ နေထိုင်စားသောက်ရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များရှိ နယ်မြေခံဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



သီးသန့်စောင့်ကြည့်ရမည့်သူများအား လက်ခံစစ်ဆေးစဉ်။

#### ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ၊ ဆန်၊ ဆီများ၊ စားသောက်ကုန်များနှင့် အသား၊ ငါးများ ဈေးနှုန်းမှန်ကန်စွာဖြင့် လက်လီလက်ကားရောင်းချပေးသည့် အစီအစဉ်ကို တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ တတိယလှိုင်း

ဖြစ်ပွားနေသည့် ကာလအတွင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ

ပြည်သူများ၏ ဆေးဝါးလိုအပ်ချက်အား ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရေး၊



ဆေးဝါးများ လွယ်လင့်တကူ ဝယ်ယူနိုင်ရေး အရည်အသွေးနှင့် ဈေးနှုန်း မှန်ကန်စွာရရှိစေရေးအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ညွှန်ကြားချက်အရ မြန်မာနိုင်ငံ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းလုပ်ငန်းရှင်များအသင်း၏ စီစဉ်မှုဖြင့် ဒုတိယနေရာအဖြစ် ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် ကုန်သည်လမ်းနှင့် ဗိုလ်ဆွန်ပက်လမ်းထောင့်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကုန်သွယ်မှုဗဟိုဌာန အဆောက်အအုံ၌ အိမ်သုံးဆေးဝါးများ လက်လီလက်ကားဖြန့်ဖြူး ရောင်းချခြင်း အစီအစဉ်ကို ယနေ့တွင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်း ဖြန့်ဖြူးရောင်းချ

သော ကုမ္ပဏီ ကိုးခုမှ အိမ်သုံးဆေးဝါး ၁၁၂ မျိုးကို ရောင်းချပေးခဲ့သည်။ (ဝဲပုံ)

အလားတူ ပထမအစီအစဉ်အဖြစ် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည့် အလုံမြို့နယ်၊ ကမ်းနားလမ်း၊ လွတ်လပ်ရေးရပ်ကွက်၊ အမှတ် (၁၀၄/၁၀၈) နေရာ၌ လည်း ၃၃ ရက်နေ့အဖြစ် ယနေ့တွင် ဆက်လက်ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

ထို့ပြင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံဆန်စပါး ကုန်သည်ကြီးများအသင်းတို့၏စီစဉ်မှုဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်အချို့တွင်လည်း ရွှေလျားဈေးကားဖြင့် ဆန်၊ ဆီများ၊ စားသောက်ကုန်များနှင့် အသား၊ ငါးများကို ရောင်းချပေးခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

#### မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ မှတ်သားဖွယ်ရာ မိုးရေချိန်များမှာ တောင်ကြီးမြို့တွင် ၁ ဒသမ ၅၇ လက်မ၊ ရန်ကလောင်းတွင် ၁ ဒသမ ၅၀ လက်မ၊ ထားဝယ်မြို့တွင် ၁ ဒသမ ၄၂ လက်မ၊ မော်လမြိုင်မြို့တွင် ၁ ဒသမ ၃၇ လက်မ၊ သာစည် (လှိုင်တက်) တွင် ၀ ဒသမ ၈၃ လက်မ၊ မင်းကင်းမြို့တွင် ၀ ဒသမ ၇၉ လက်မနှင့် လောင်းလုံးမြို့တွင် ၀ ဒသမ ၇၅ လက်မတို့ ဖြစ်ကြသည်။

မိုး/လေ

မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား

Table with program listings for MRTV channels including MRTV HD, MRTV NRC, and MRTV Parliament. Programs include 'ဝင်းဝင်း' (7:00), 'ဝင်းဦး' (7:30), 'ဝင်းဦး' (8:00), 'ဝင်းဦး' (8:30), 'ဝင်းဦး' (9:00), 'ဝင်းဦး' (9:30), 'ဝင်းဦး' (10:00), 'ဝင်းဦး' (10:30), 'ဝင်းဦး' (11:00).

Table with program listings for mitv channels including News, Tahbuhla Dam & Okkan Chaungtha, Art Designer, etc. Programs include '07:01 News', '07:27 Tahbuhla Dam & Okkan Chaungtha', '07:38 Art Designer', etc.

Table with program listings for MRTV NRC and MRTV Parliament channels. Programs include 'ကယား (ဝင်းဝင်း ဖုန်းဝင်း)', 'ဝင်းဝင်း (ဝင်းဝင်း ဖုန်းဝင်း)', 'ဝင်းဝင်း (ဝင်းဝင်း ဖုန်းဝင်း)', etc.

Table with program listings for MRTV Sports channel. Programs include 'ဝင်းဝင်း' (7:00), 'ဝင်းဝင်း' (7:30), 'ဝင်းဝင်း' (8:00), 'ဝင်းဝင်း' (8:30), 'ဝင်းဝင်း' (9:00), 'ဝင်းဝင်း' (9:30), 'ဝင်းဝင်း' (10:00), 'ဝင်းဝင်း' (10:30).

QR code and social media links for MRTV channels: MRTV Farmers' Channel, Education Channel, and Sports Channel.

တေးဖွဲ့ညချမ်း တေးသီချင်းများဖျော်ဖြေပွဲကို မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၌ ပြသမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ - တေးဖွဲ့ညချမ်း တေးသီချင်းများ ဖျော်ဖြေပွဲ၏ ပွဲစဉ်(၁)ကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက်၊ သောကြာနေ့ ည(၈)နာရီ သတင်းအပြီးတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြား၌ ထုတ်လွှင့်ပြသမည် ဖြစ်သည်။

သုတေသနပြုသိရှိရေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေးအစီအစဉ် မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပြသမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉ - သုတေသနပြုသိရှိရေဟာ မိသားစုပြိုင်ပွဲ အသိပညာပေးအစီအစဉ် (Family Quiz) ပွဲစဉ်(၃၄)ကို အောက်တိုဘာ ၁ ရက်၊ ညနေတွင် မြန်မာ့အသံနှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ဆက်လက်ထုတ်လွှင့်မည်ဖြစ်သည်။

Image showing a quiz show set with a host and a contestant. Text overlay: 'သုတေသနပြုသိရှိရေဟာ ON MRTV'.

ယနေ့ဈေးကွက်ပေါက်ဈေးများ

Table showing market prices for various commodities like rice, oil, and other goods. Columns include item name, unit, and price.

မြန်မာ့အလင်း

Advertisement for Myanmar Digital News, featuring a QR code and contact information for Myanmar News.

# အသုံးတည့်ခြင်း၊ မတည့်ခြင်း

## သိုက်စိုးထွန်း(နတ်ရွာ)

လက်ဝဲတော့ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ လက်ကိုင်ဖုန်းပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ဘာပစ္စည်းပဲဖြစ်ဖြစ် မော်ဒယ်လ်သစ် တစ်ခုပေါ်လာတိုင်း အရအမီဖမ်းဝယ်သူတွေရှိကြတယ်။ မော်ဒယ်လ် သစ်တွေမှာ အားသာချက်တွေကတော့ အများကြီးပါလာမှာပေါ့။ ဖုန်းဆိုရင် ကင်မရာပိုကောင်းလာတာ၊ မျက်နှာပြင်ပိုကြီးလာတာ၊ ဘက်ထရီပိုကောင်းလာတာ၊ ရုပ်ထွက်ပိုကြည်လင်တာ၊ အသံစနစ်တွေပိုကောင်းလာတာ၊ လုပ်ဆောင်ချက်တွေ သွက်လာတာ စသည်အားဖြင့် ပိုကောင်း၊ ပိုမြင့်လာတာတွေရှိမှာပေါ့။ မော်ဒယ်လ်ပိုမြင့်လာသလို ဈေးကလည်း သိသိသာသာ မြင့်လာတာပါပဲ။

### တကယ်အသုံးတည့်ရဲ့လား

မော်ဒယ်လ်မြင့်ဖုန်းတွေ၊ မော်ဒယ်လ်မြင့်ဖုန်း တွေကို အသစ်ထွက်တိုင်း ဝယ်နိုင်လို့ဝယ်လိုက်ပေ မယ့် ကိုယ့်အတွက် တကယ်အသုံးတည့်တာဟုတ် ရဲ့လားဆိုတာကိုလည်း ပြန်စဉ်းစားစရာကောင်းပါ တယ်။ ကိုယ့်သုံးမှာက စာစီစာရိုက်အတွက် Micro- soft Word သုံးမယ်၊ Excel သုံးမယ်၊ PowerPoint သုံးမယ်၊ ဒီလောက်ပဲ။ ကိုင်ထားတာက Progra- mmer တွေ၊ Gamer တွေ၊ Graphic Designer တွေ နဲ့ ပိုသင့်တော်တဲ့ စက်မျိုး။ မော်ဒယ်လ်မြင့် စက်ကို ကိုင်ရတော့ ပိုသွက်လာတာတို့၊ ရုပ်ထွက်ပိုကြည်လာ တာတို့ဆိုတဲ့ ပိုကောင်းတဲ့အချက်တွေရှိလာတာ တော့ မှန်တယ်။ ဒါပေမယ့် ပိုပေးလိုက်ရတဲ့တန်ဖိုးက မနည်းတာကိုလည်း သတိပြုရမှာပါ။ တချို့ဟာ တွေက မျောက်အုန်းသီးရဆိုသလိုပဲ လက်ထဲ ရောက်နေတာကို ဘယ်လိုအသုံးချမှန်းမသိဖြစ် လာတယ်။ ကြာလာတော့ “ဈေးကြီးကြီးသာပေး ထားရ၊ သိပ်မထူးပေါင်ကွယ်” ဆိုတာမျိုးဖြစ်ရော။ တကယ်တော့ စက်ပစ္စည်းက ပိုမကောင်းတာမဟုတ် ဘူး။ သူကောင်းလာတဲ့ function တွေကို ကိုယ်က အသုံးမချနိုင်တာ၊ ကိုယ့်အတွက် အသုံးမတည့်တာ။ ကိုယ်အသုံးမချနိုင်တာ၊ ကိုယ့်အတွက် အသုံး မတည့်တာနဲ့ပဲ ဘာတွေပိုကောင်းတယ်ဆိုတာ ရေရေရာရာ မသိတာနဲ့ပဲ “သိပ်မထူးပေါင်ကွယ်” ဖြစ်ကရော။ ပစ္စည်းပစ္စယမဟုတ်ပါဘူး။ လူအချင်း ချင်းမှာလည်း ဒီလိုဖြစ်တတ်ပါတယ်။ တစ်ဖက်လူရဲ့ အရည်အချင်းကို ကိုယ်မသိဘူး။ သူ့အရည်အချင်း ကလည်း ကိုယ့်ကို တိုက်ရိုက်အကျိုးမပြုဘူး။ ဒါနဲ့ပဲ “သိပ်မထူးပါဘူး”ဖြစ်ကရော။

### သူ့တန်ဖိုးနဲ့သူ

တကယ်တော့ စက်ပစ္စည်းပဲဖြစ်ဖြစ်၊ လူပဲဖြစ် ဖြစ် သူ့တန်ဖိုးနဲ့သူ၊ သူ့အသုံးဝင်မှုနဲ့သူတော့ ရှိကြ တာပါပဲ။ ကိုယ့်လိုအပ်ချက်နဲ့ ကိုက်ညီတဲ့အခါ အသုံးတည့်တယ်ပေါ့။ မကိုက်တဲ့ အခါကျတော့ အသုံးမတည့်ဘူးပေါ့။ ကိုယ့်အတွက်အသုံးမတည့် တာနဲ့ပဲ တစ်ဖက်လူကို အသုံးမဝင်ဘူးလို့ မပြော သင့်ပါဘူး။ တစ်ခုခု လှုံ့ချော့နေသလားဆိုတာကိုသာ ပြန်ကြည့်ရမှာပါ။ တစ်ဖက်ကပြန်ကြည့်ရင်လည်း မြင်မြင်သမျှ သက်ရှိ၊ သက်မဲ့တွေကို ကိုယ့်အတွက် ဘယ်လိုအသုံးချနိုင်မလဲဆိုတာကိုသာ ကြည့်ပြီး အသုံးတည့်ရင် တန်ဖိုးရှိတယ်။ အသုံးမတည့်ရင် တန်ဖိုးမရှိဘူးလို့ ပြောတာမျိုးကတော့ အတ္တကြီး လွန်းရာကျပါတယ်။ သူ့ရဲ့မူလပကတိ တန်ဖိုးကို မြင်နိုင်ကြည့်နိုင်ရမှာပါ။

လူမှုဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်မှာ ကိုယ့်အတွက် အသုံးတည့်ခြင်း၊ မတည့်ခြင်းအပေါ် မူတည်ပြီး အလေးထားခြင်း၊ မထားခြင်းတွေ ခွဲလာကြတယ်။ “ဒီလူကို ငါသုံးလို့ရတယ်၊ သေချာဂရုစိုက်ဦးမှ။ ဒီလူ ကတော့ ငါ့အတွက် သိပ်အသုံးမတည့်ဘူး။ သိပ် အလေးထားနေလို့မဖြစ်ဘူး” ဆိုတာမျိုးတွေ။ အပေး အယူသဘောကို ရှေ့တန်းတင်သူတွေ များလာ တယ်။ အရောင်းအဝယ်သဘောဆန်လာကြတယ်။

○ ကိုယ်က သုံးမယ့်ဘက်ကလား၊ အသုံးချခံမယ့် ဘက်ကလား။ အသုံးချခံ ဆိုတဲ့စကားလုံးက နည်းနည်းတော့ အကောက်အယူလွဲစေနိုင်ပါတယ်။ တကယ်တော့ သုံးပေးမယ့်သူရှိရင် အသုံးခံမယ့်သူလည်း ရှိရမှာပေါ့။ “ကျွန်တော်များ အသုံးတော်ခံတင်ဆက်လို့ ပေးမှာကတော့” ဆိုတဲ့ စကားလုံးရှိသလို “ဒီကလေးကို လူသိပ်မသုံးပါဘူးကွာ” ဆိုတာမျိုးလည်း ပြောကြပါတယ်။ သူ့ကိုမသုံးဘူးဆိုတဲ့စကားမှာ ရည်ညွှန်းခံရသူက အပယ်ခံသဘော ဒါမှမဟုတ် ဆိုင်ရာအရည်အချင်း နိမ့်ပါးနေတဲ့သဘောကို ဆိုလိုပါတယ်

အသုံးတည့် သလား၊ လာထား။ အသုံးမတည့်ဘူး လား၊ သွား။ ဒီလိုသဘောထားမျိုးက လူမှုပတ်ဝန်း ကျင်မှာ အပေါင်းလက္ခဏာဆောင်တဲ့ သဘောထား မဟုတ်ပေမယ့် ဒီသဘောထားရှိသူတွေကို ရှောင်ကွင်းနေဖို့လည်း ဖြစ်နိုင်မှာမဟုတ်ပါဘူး။ ဒီလိုသဘောထားရှိနေလို့ဆိုပြီး အပြစ်ဆိုနေလို့ လည်း အကျိုးမထူးနိုင်ပါဘူး။

### ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင်ဖို့

လူမှုဆက်ဆံရေးနယ်ပယ်မှာ အရောင်းအဝယ် သဘော၊ အပေးအယူသဘောတွေကိုချည်း ဦးစား ပေးသူတွေနဲ့ဖြစ်ဖြစ်၊ တခြားသူတွေနဲ့ပဲဖြစ်ဖြစ် အဆင်ပြေအောင်နေရမှာပါပဲ။ ကိုယ်သဘောကျတဲ့ ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းမှာရောက်နေရင် ဒါမှမဟုတ် ကိုယ်သဘောမကျပေမယ့် ဒီပတ်ဝန်းကျင်ကို မစွန့်ခွာနိုင်သေးဘူးဆိုရင်တော့ ရှင်သန်ရပ်တည်နိုင် ဖို့ ကြိုးစားရမှာပါပဲ။ ဒီပတ်ဝန်းကျင်မှာ ကိုယ်က အသုံးတည့်သူတစ်ယောက်အဖြစ် ရပ်တည်လို သလား၊ ဒါဆိုရင် အသုံးတည့်သူတစ်ယောက်ဖြစ် အောင် ကြိုးစားရမှာပါပဲ။

ကိုယ်က သုံးမယ့်ဘက်ကလား၊ အသုံးချခံမယ့် ဘက်ကလား။ အသုံးချခံဆိုတဲ့ စကားလုံးက နည်းနည်းတော့ အကောက်အယူလွဲစေနိုင်ပါတယ်။ တကယ်တော့ သုံးပေးမယ့်သူရှိရင် အသုံးခံမယ့်သူ လည်း ရှိရမှာပေါ့။ “ကျွန်တော်များ အသုံးတော်ခံ တင်ဆက်လို့ ပေးမှာကတော့” ဆိုတဲ့ စကားလုံးရှိ သလို “ဒီကလေးကို လူသိပ်မသုံးပါဘူးကွာ”ဆိုတာ မျိုးလည်း ပြောကြပါတယ်။ သူ့ကိုမသုံးဘူးဆိုတဲ့ စကားမှာ ရည်ညွှန်းခံရသူက အပယ်ခံသဘော ဒါမှ မဟုတ်ဆိုင်ရာအရည်အချင်း နိမ့်ပါးနေတဲ့သဘောကို ဆိုလိုပါတယ်။

### အသုံးတည့်ကြောင်း ကြော်ငြာ

ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်ရောင်းချသူတွေက ကိုယ့် ပစ္စည်းကို လူတွေသုံးဖို့အတွက် ဒီပစ္စည်းရဲ့ကောင်း ချက်၊ အားသာချက်တွေကို ကြော်ငြာပေးကြတယ်။ ဝန်ဆောင်မှုပေးတဲ့သူတွေလည်း ဒီလိုပါပဲ။ ကိုယ့် ဝန်ဆောင်မှုကို လူများများသုံးလာဖို့ ကြော်ငြာပေး

ကြတယ်။ ဒီလိုပါပဲ။ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်လည်း ကြော်ငြာနေကြရတယ်။ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း ကဏ္ဍအတွက် ကြော်ငြာတွေမှာ ကြည့်လိုက်ရင် သိသာပါတယ်။ ဟိုအရင်ကတော့ အလုပ်ပေးချင်တဲ့ အဖွဲ့အစည်းကပဲ ကြော်ငြာခေါ်ယူကြရတာ၊ ဘယ် အလုပ်၊ ဘယ်ရာထူးအတွက် ဘာအရည်အချင်း တွေပြည့်စုံတဲ့သူတွေ အဆိုပြုလျှောက်ထား နိုင်ပါ တယ်ပေါ့။ နောက်ပိုင်းမှာတော့ အလုပ်လိုချင်တဲ့ သူကိုယ်တိုင်က ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ကြော်ငြာတဲ့ပုံစံ တွေ ရှိလာကြတယ်။ ကိုယ့်မှာ ဘာအရည်အချင်းတွေ ရှိထားပါတယ်၊ ဘယ်လိုအလုပ်မျိုး ရချင်တယ်ဆိုတာ မျိုးပေါ့။ သူ့ကိုသုံးချင်တဲ့ ကုမ္ပဏီတွေက သူ့ကို ဆက်သွယ်ပေးတော့ပေါ့။

ကုမ္ပဏီတွေ၊ အဖွဲ့အစည်းတွေက အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းအတွက် ကြော်ငြာခေါ်ယူ လျှောက်လွှာ တင်တဲ့အခါမှာလည်း ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ် ကြော်ငြာ ရပြန်တာပါပဲ။ ဘာဘွဲ့တွေရထားပါတယ်၊ ဘယ်သင် တန်းတွေတက်ထားပါတယ်၊ ဘာတွေလည်း လုပ် တတ်ပါတယ်ဆိုပြီး အလုပ်ခန့်မယ့်သူ သဘောကျ သွားအောင် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထား တွေနဲ့ ကြော်ငြာရတာ။ တစ်ဆင့်တက်ပြီး အင်တာဗျူး အဆင့်ကို ရောက်ပြန်ပြီးဆိုရင်လည်း မျက်နှာချင်း ဆိုင်တွေပြီး ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ကြော်ငြာရသေးတာ ပါပဲ။ ဒီအလုပ်မှာ ကိုယ်ကအသုံးတည့်မယ့် သူတစ်ယောက်ဖြစ်တဲ့အကြောင်းပေါ့။

အလုပ်ရဖို့ကြိုးစားနေတုန်းမှာသာ ကြော်ငြာရ တာမဟုတ်သေးပါဘူး။ လုပ်ငန်းခွင်ကိုရောက်ပြီးတဲ့ နောက်မှာလည်း ကြော်ငြာနေရသေးတာပါပဲ။ သူ့ အလုပ်မှာ အသုံးမတည့်ဘူးထင်ရင် အလုပ်ရှင်က အလုပ်ဖြုတ်ပစ်လိုက်မှာ စိုးရသေးတာကိုး။ အလုပ် ဆက်လုပ်နေကြတဲ့သူချင်းအတူတူ ကိုယ်က ပိုအသုံး တည့်ကြောင်း ဆက်ပြီး ကြော်ငြာနေရသေးတယ် ဆိုပါတော့။

အသုံးတော်ခံမယ့်သူက သုံးတဲ့သူမျက်စိကျ အောင်ကြော်ငြာနေရတာ။ သုံးတဲ့သူဘက်က လိုအပ် တဲ့အရည်အချင်းတွေ ကိုယ့်မှာမရှိသေးဘူးဆိုရင် လည်း ရှိအောင် ကြိုးစားရသေးတာ။ ဘာသင်တန်း

တက်ထားသူဖြစ်ရမယ်ဆိုပြန်တော့ တက်လိုက်ရ သေးတာ။

### အိမ်ဝင်တဲ့ နေရာ

အချိန်အခါ၊ နေရာဒေသအပေါ်မူတည်ပြီး ကိုယ့်ရဲ့အသုံးတည့်ခြင်း၊ မတည့်ခြင်းအနေအထား က ကွာနိုင်သေးတာကို သတိပြုရမှာပါ။ အထိုင်လွဲနေ ပြီလား၊ နေရာမှားနေပြီလား၊ ကိုယ့်နဲ့ အိမ်ဝင်တဲ့ နေရာတစ်ခုမှာ ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်သုံးဖို့ကြိုးစားနေ မိပြီလားဆိုတာကို ပြန်သုံးသပ်ကြည့်ဖို့လိုပါတယ်။ အချိန်အခါ၊ နေရာဒေသအပေါ်မူတည်ပြီး ကိုယ့် တန်ဖိုးကွာသွားနိုင်တာကို သတိပြုရမှာပါ။ ခေါင်းမှာ အမြတ်တန်း ယုယထားတဲ့ဆံပင်တွေထဲက ဆံခြည် လေးတစ်မျှင် ဟင်းခွက်ထဲရောက်လာတော့ ရွံစရာ ဖြစ်သွားတယ်။ တစ်ခါတလေများ နေရာအကြီး အကျယ်လွဲတာမဟုတ်ဘဲနဲ့ အချိန်လေးနည်းနည်း လွဲသွားတာနဲ့ တန်ဖိုးတွေကွာသွားတတ်တာမျိုး။ ဥပမာအားဖြင့် ထမင်းစားတဲ့အခါ ဟင်းနဲ့ရောစားရ တာပါပဲ။ ဒါပေမယ့် ကိုယ်စားမယ့်ထမင်းပွဲမှာ ဟင်းပန်းကန်ထဲ ထမင်းလုံးတွေ ကျနေတာတွေ တော့ ရွံသတဲ့။ ထမင်းပန်းကန်ထဲ ဟင်းတွေဖိတ်ကျ နေတော့လည်း မစားချင်ပြန်ဘူး။ ဒီသဘောတရားကို ကျေညက်ဖို့လိုပါတယ်။ ထမင်းနဲ့ဟင်းက ထမင်း စားရာမှာ အသုံးတည့်ပေမယ့် အချိန်မကျခင် နေရာ မှားပြီး ရောက်လာတော့ ထမင်းဝိုင်းလေးရဲ့ သန့်ရှင်း သပ်ရပ်မှုတန်ဖိုးလေး၊ စားချင်စဖွယ်ဖြစ်မှုလေး ပျက် သွားရော။ အဲဒါတွေက အသုံးတော်ခံသူတွေအတွက် ဖွင့်ဆိုတင်ပြချက်တွေ။

### လိုလားချက်နဲ့ ကိုက်ညီရဲ့လား

ကိုယ်က အသုံးတော်ခံမယ့်သူမဟုတ်ဘဲ အသုံး ပြုမယ့်သူဆိုရင်လည်း အကဲခတ်မလွဲဖို့လိုမှာပါ။ ကိုယ်သုံးလိုတဲ့ သက်ရှိ၊ သက်မဲ့ဟာ ကိုယ့်လိုလား ချက်နဲ့ကိုက်ညီရဲ့လား၊ ဒါမှမဟုတ် သူ့အရည်အချင်း တွေ၊ တန်ဖိုးတွေကို ကိုယ်သိရဲ့လား၊ အသုံးချနိုင်ရဲ့ လားဆိုတာကို ကိုယ့်ကိုယ်ကိုယ်ပြန်မေးရမှာပါ။ နွားလေးတစ်ရည်း သဘောကျလို့ဝယ်လာတယ်၊ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်မှာ သုံးရုံပေါ့။ မြင်းလေးတစ်စီး ကျတော့ ဝယ်ရတာလွယ်ပေမယ့် သူ့ကိုသုံးဖို့ဆိုရင် တော့ ကိုယ့်မှာ မြင်းစီးအတတ်ပညာလိုလာပြီ။ ကားလေးတစ်စီး မောင်းကြည့်ဖို့က သင်ရတာသိပ် မခက်ပေမယ့် လေယာဉ်ပျံကျတော့ ခက်သွားပြီ။ ကိုယ်လေယာဉ် မမောင်းတတ်လို့ လေယာဉ်က ကိုယ့်အတွက် အသုံးမတည့်ဘဲ ဖြစ်နေတာလား၊ လေယာဉ်ကိုယ်၌က ညံ့နေတာလားဆိုတာကို ခွဲခြား နိုင်ဖို့လိုပါတယ်။ အသုံးမတည့်တာလား၊ ကိုယ်က အသုံးမချတတ်တာလားဆိုတာကို ခွဲခြားနိုင်ဖို့လိုပါ တယ်။

သစ်ပင်ကြီးတစ်ပင်ကို လူတွေကမြင်တယ်။ ပန်းပုဆရာကမြင်တော့ ပန်းပုထုလုပ်ရရင် ကောင်း မှာပဲလို့တွေးတယ်။ ခုံဖိနပ်လုပ်တဲ့သူကျတော့လည်း ဒီအပင်ကြီးလှပြီး ခုံဖိနပ်တွေ ခုတ်လိုက်ရရင် အရန် တွေ တော်တော်များများရမှာပဲလို့ တွေးနေ တယ်။ အုတ်ဖုတ်တဲ့သူကမြင်ပြန်တော့ ဒီအပင်ကြီး သာ လှလိုက်ရင် အုတ်ထင်းတွေလည်းဘယ်နှစီး တိုက်လောက် ထွက်လာမယ်ဆိုတာမျိုး တွေးနေ တာ။ အသုံးပြုမယ့်သူအပေါ်မူတည်ပြီး အသုံးတည့် မတည့်ဆိုတာနဲ့ အသုံးခံတန်ဖိုးက ကွာသွားတတ် သေးတာပါ။

ကျွန်းပင်ကြီးတစ်ပင်၊ ပရိဘောဂလား၊ ပန်းပု လား၊ ကျွန်းမီးသွေးလား၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် အတွက် ဒီအတိုင်း ထိန်းသိမ်းထားမလား။ အသုံးတည့်ခြင်း၊ မတည့်ခြင်းဆိုတာတွေနဲ့ ပတ်သက်လို့ စဉ်းစားစရာလေးတွေပါခင်ဗျာ။ ။

# ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း၌ ငါးသယံဇာတလျော့နည်းလာမှုကို ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန် လိုအပ်လာ

စစ်တွေ စက်တင်ဘာ ၂၉

ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းတွင် သတ်မှတ်ထားသော တားမြစ်ဧရိယာ၌ ငါးဖမ်းစက်လှေများ ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးမှုနှင့် ရေပြင်တွင် အမှိုက်စွန့်ပစ်မှုတို့ကြောင့် ရေနေသတ္တဝါတို့အတွက် အစာကွင်းဆက်ထိခိုက်ကာ ငါးသယံဇာတ ထိခိုက်ပြုန်းတီးလာမှုကို ဝိုင်းဝန်းထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရန် လိုအပ်လာကြောင်း သိရသည်။

ယခင်က ရာသီအလိုက် ငါးမျိုးစိတ်ပေါများစွာ စားသုံးနိုင်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ သတ်မှတ်ပိုက်ကွန်ထက် သေးငယ်သော ငါးဖမ်းပိုက်များဖြင့် ဖမ်းဆီးသည့် အပြင် ငါးရစ်ငါးသန် ပေါက်ပွားချိန်တွင်လည်း ပင်လယ်၊ ကမ်းနီးနှင့် မြစ်၊ ချောင်းတို့တွင် ဖမ်းဆီး ကြရာ တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ငါးသယံဇာတ ပေါက်ပွားနှုန်းထက် ဖမ်းဆီးမှုများလာသဖြင့် ရေသယံဇာတ ရှားပါးမှုကို ကြုံတွေ့လာရပြီး ရေပြင်နှင့် ရေအောက် တို့တွင်လည်း စွန့်ပစ်အမှိုက်တို့ကြောင့် ရေသယံဇာတဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ခုအဖြစ် ကြုံတွေ့လာရလျက်ရှိသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ငါးဖမ်းရတားမြစ်နယ်မြေ များဖြစ်သော သံတွဲဧရိယာနှင့် စစ်တွေကမ်းရိုးတန်း တို့၌ ငါးသားပေါက်ချိန်အပါအဝင် လစဉ်ကမ်းနီး ငါးဖမ်းဆီးမှုကြောင့် ရေချို/ရေငန် ကျောက်ငါးနှင့် ငါးမျိုးစိတ်များ၊ ကျောက်ပုစွန်၊ ကင်းပုစွန်နှင့် အခြား တန်ဖိုးမြင့် ဈေးကွက်ဝင် ငါး၊ ပုစွန်များ ပေါက်ပွားနှုန်း နှစ်စဉ်လျော့ကျခဲ့ရာ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အရေးယူဆောင်ရွက်မှုများရှိသော်လည်း ငါးလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာဥပဒေ လိုက်နာမှုအားနည်းသူတို့ကြောင့် ငါး သယံဇာတ ရေရှည်တည်တံ့မှုကို ထိခိုက်လာခြင်း ဖြစ်သည်။

“ရခိုင်ပင်လယ်ပြင်နဲ့ ကမ်းနီးမှာ မိုက်ခရိုပလတ် စတစ်အမှုန်တွေ များနေတာကို သုတေသနစစ်တမ်း အရ တွေ့ရှိရတယ်။ ဒါကြောင့် စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ် လျော့ချဖို့ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဦးစီးဌာနနဲ့

ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နေရာစုံအသိပညာပေးဖို့ အခက်အခဲရှိတဲ့ အတွက် ဌာနနဲ့စပ်တဲ့ ရေလုပ်သားရွာတွေမှာ ပင်လယ်ပြင်ထွက်ရင် ပလတ်စတစ်ပစ္စည်းတွေ ရေထဲ မစွန့်ပစ်ဖို့ အသိပညာပေးမှုတွေ လုပ်ပါတယ်။ ပြီး တော့ ကမ်းဝေးငါးဖမ်းရေယာဉ်တွေကို ငါးဖမ်း ရေယာဉ်စောင့်ကြည့်ထိန်းချုပ်ရေး ကိရိယာနဲ့ စစ်တွေကနေ စောင့်ကြည့်တယ်။ ကမ်းနီးကိုမဝင် အောင် ကန့်သတ်ထားတဲ့နေရာတွေနဲ့ နှစ်နိုင်ငံ ရေပြင်အငြင်းပွားမှုဖြစ်နိုင်တဲ့ ရေပြင်တွေမှာ ငါးဖမ်းဖို့ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ အခက်အခဲက ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်းမှာ ကမ်းနီးငါးဖမ်းလှေတွေများ တာကြောင့် စည်းကမ်းမဲ့ငါးဖမ်းဆီးတာတွေ ရှိတယ်။ ငါးသယံဇာတလျော့နည်းလာမှုကို ပြန်လည် ဖြည့်တင်းဖို့အတွက် အားလုံးဝိုင်းဝန်း ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ဖို့တော့ လိုပါတယ်”ဟု ပြည်နယ်ငါး လုပ်ငန်းဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးသက်ဦးက ပြောကြားသည်။

ထိုသို့ ငါးသယံဇာတ နှစ်စဉ်ပြုန်းတီးလာမှုနှင့် အတူ ငါးဖမ်းရနယ်မြေများတွင် ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီး မှုနှင့် စွန့်ပစ်အမှိုက်တို့ကြောင့်လည်းကောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေးတွင်အသုံးပြုသည့် ပိုးသတ်ဆေးများ မြစ်ချောင်းအတွင်း ရောက်ရှိရာမှ ရေနေသတ္တဝါတို့ကို တိုက်ရိုက်/သွယ်ဝိုက်၍ ထိခိုက်မှုကြောင့်လည်းကောင်း ထိုသတ္တဝါတို့၏ အစာကွင်းဆက်ကို ထိခိုက်လာလျက် ရှိရာမှ နှစ်စဉ်ရေသယံဇာတအရင်းအမြစ်များ



ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ကမ်းဝေးငါးဖမ်းစက်လှေတစ်စင်း ပင်လယ်ပြင်သို့ထွက်ခွာရန် ပြင်ဆင်နေစဉ်။

ထိခိုက်လာခြင်းဖြစ်သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် ငါးသယံဇာတလျော့ကျ မှုကို ဆန်းစစ်ရန် နေဝန်ခိုင်နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရာ၌ ငါးအလွန်အကျွံဖမ်းဆီးမှုကြောင့် နိုင်ငံအတွက် ပြည်ပပို့ကုန် တန်ဖိုးမြင့်ငါး၊ ပုစွန်များ သိသာစွာ လျော့နည်းခဲ့ပြီး တန်ဖိုးနည်းငါးမျိုးစိတ်များသာ ကျန်ရှိကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရာ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာနက ရေသယံဇာတ ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရန် စီမံဆောင် ရွက်မှုနှင့်အတူ သဘာဝရေပြင်တို့တွင် ငါးသယံဇာတ ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးရန် နိုင်ငံတော်၏ လမ်းညွှန်မှုနှင့်အညီ ငါးမျိုးစိုက်ထည့်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

နေဝန်ခိုင်နှင့် သုတေသနဆန်းစစ်ချက်အရ ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း

ရေတိမ်ပိုင်း၌ ရေပေါ်ငါးသယံဇာတ ၈၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ရေအောက်ငါးသယံဇာတ ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် လျော့နည်းခဲ့ပြီး ငါးသယံဇာတ လျော့နည်းမှုနှင့်အတူ စွန့်ပစ်ပလတ်စတစ်အမှုန်များ အများဆုံးရှိသည်ကို တွေ့ရကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။ ရခိုင်ကမ်းရိုးတန်း သည် ငါးသယံဇာတအများဆုံးထွက်ရှိသောဒေသ တို့တွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်ပြီး ယခုအခါ ကမ်းရိုး တန်းနှင့် ပင်လယ်ပြင်တို့၌ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ညစ်ညမ်းမှုနှင့် ငါးသယံဇာတပြုန်းတီးမှုကို ဝိုင်းဝန်း ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ညိုမိုးသူ(သတင်းစဉ်) ဓာတ်ပုံ-ကနူး

## ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ အခမဲ့ပြုလုပ်ပေး

နတ်မောက် စက်တင်ဘာ ၂၉

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး နတ်မောက်မြို့နယ်တွင် နိုင်ငံသားတိုင်း အိမ်ထောင်စုလူဦးရေစာရင်းနှင့်

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များ ရရှိစေရန်အတွက် မြို့နယ်လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့ အင်အားဦးစီးဌာနက ပန်းခင်းစီမံချက်ဖြင့်

ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိရာ ဘန်းကုန်း ကျေးရွာနေ ပြည်သူများအတွက် အိမ်ထောင်စု လူဦးရေစာရင်းနှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ် များကို ယမန်နေ့က ပြုလုပ်ပေးသည်။

လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အား ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများက ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ၆(က)ဖြင့် နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်ပြုလုပ်သူ အမျိုးသားတစ်ဦး၊ အမျိုးသမီး ၂၁ ဦး စုစုပေါင်း ၂၂ ဦးအား ပြုလုပ်ပေးနိုင်ကြောင်းနှင့် မြို့နယ်အတွင်းမှ ကျန်ရှိနေသည့် ကျေးရွာများသို့လည်း ပန်းခင်း စီမံချက်ဖြင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်များကို သက်ဆိုင်ရာ ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ဆက်လက်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူးရုံး ဦးစီးအရာရှိ ဦးမျိုးတင့်ထံမှ သိရသည်။

သင်းသင်းမြတ်



## ကျေးရွာဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင် တည်ဆောက်ပြီးစီးမှုကို ကွင်းဆင်းစစ်ဆေး

သဲကုန်း စက်တင်ဘာ ၂၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သဲကုန်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနက လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယနှစ်စက်ဝန်းအရ ဇီးကုန်း ကျေးရွာအုပ်စု သရက်ကုန်းကျေးရွာ၌ တည်ဆောက်ပြီးစီးသွားသည့် ကျေးရွာဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင်ကို ယမန်နေ့က တာဝန်ရှိသူများက ကွင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။

အဆိုပါ ကျေးရွာဘက်စုံသုံးခန်းမဆောင်သည် အလျားပေ ၃၀၊ အကျယ်ပေ ၂၀ ၊ အမြင့် ၁၂ ပေရှိပြီး လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း တတိယ နှစ်စက်ဝန်းမှ ထောက်ပံ့ရန်ပုံငွေကျပ် ၁၁၆ ဒသမ ၁၈၇၈ သိန်းနှင့် ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ် ၁ ဒသမ ၉၆၇၅ သိန်းတို့ဖြင့် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ နည်းပညာပံ့ပိုးမှု၊ လူထုပဟိုပြုစီမံကိန်း ဝန်ထမ်းများ၏ အနီးကပ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ကျေးရွာသူကျေးရွာသားများ ကိုယ်တိုင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်။

စိုးမိုးကျော်

## အိမ်မဲမြို့နယ်၌ မိုးစပါးမျိုးသန့်ထုတ်တောင်သူများအား ဓာတ်မြေဩဇာများ ထောက်ပံ့

အိမ်မဲ စက်တင်ဘာ ၂၉

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ်အတွင်း မှ မိုးစပါး မျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ် တောင်သူများ အား တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ အစီအစဉ်ဖြင့် ဓာတ်မြေဩဇာများကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် က မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနရုံး အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲတွင် မြို့နယ်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခိုင်ထွန်းဇော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြောင်းမြခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဒေါ်အေးအေးမြင့်နှင့် မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးတင်မောင်ဦးတို့က

လယ်ယာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ဘဝ မြှင့်တင် နိုင်ရေးရည်ရွယ်ပြီး မျိုးသန့်မျိုးစေ့များ ထုတ်လုပ်လျက်ရှိရာတွင် အရည်အသွေး ပြည့်ဝကာ အထွက်နှုန်း တိုးတက်စေရန် အတွက် ထောက်ပံ့ပေးခြင်းဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဓာတ်မြေဩဇာသုံးစွဲမှုကြောင့် ရရှိမည့် အကျိုး ကျေးဇူးများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ ကျေးရွာအုပ်စု ၂၁ အုပ်စုမှ မျိုးစေ့ထုတ် တောင်သူ ၆၉ ဦး၏ စိုက်ပျိုးဧက ၁၄၀ အတွက် ပုလဲဓာတ်မြေဩဇာများကို တာဝန်ရှိသူများက လက်ဝယ်အရောက် ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

အိမ်မဲမြို့နယ်၌ သီးထပ်ရင်၊ ဆင်းသုခ၊ ဧရာမင်း၊ ပေါ်ဆန်းရင်၊ နံကား၊ ကောက်ညှင်း၊ ငစိန် စသည့် မိုးစပါးမျိုးကို စိုက်ဧကပေါင်း ၁၄၃၀၀၀ စိုက်ပျိုးထားရှိပြီး ဒေသခံတောင်သူ များအနေဖြင့် မျိုးသန့်မျိုးစေ့ထုတ်လုပ်မှု ဆောင်ရွက်လိုပါက မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီး ဌာနတွင် လိုအပ်သည့်နည်းပညာများ ရယူနိုင် ကြောင်းနှင့် ဌာနက ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်ဦးစီးမှူးဦးတင်မောင်ဦးက ပြောသည်။

ချစ်သက်လယ် (ပြန်/ဆက်)



### မတ္တရာစကျင်ကျောက်ဆစ်လုပ်ငန်း ကိုဗစ်ကာလအရောင်းကျဆင်း

မတ္တရာ စက်တင်ဘာ ၂၉  
စကျင်ကျောက်ဖြင့် ထုဆစ်ထားသည့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များကို ကိုဗစ်ကာလအတွင်း ပြည်တွင်း အလှူရှင်များအတွက် အွန်လိုင်း စနစ်ဖြင့် ရောင်းချပေးနေကြောင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မတ္တရာမြို့နယ် စကျင်ကျေးရွာမှ ကျောက်ဆစ် လုပ်ငန်းရှင် ဦးစိုးဝင်းက ပြောသည်။



“ရောင်းအားတွေ ကတော့ အရင်နှစ်တွေ ထက်စာရင် ကျဆင်းနေပါတယ်။ ကိုဗစ် ကူးစက် ပြန့်ပွားမှုတွေကြောင့် ထုဆစ်ပြီး ရုပ်ပွားတော်များကို အွန်လိုင်းစနစ်နဲ့ ပြည်တွင်း အလှူရှင်တွေကို ရောင်းချပါတယ်။ အွန်လိုင်းကတစ်ဆင့် မှာယူသူ တွေလည်း ရှိပါတယ်။ အရင်က တော့ သီးနှံပေါ်ချိန်ဆို ရောင်းအား တက်ပါတယ်။ အလှူအတန်းပေါ်

များတယ်။ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ အခြေအနေကောင်းပြီး သွားလာ ရေးလမ်းကြောင်းတွေ ပြန်ဖွင့်ရင် တော့ အဆင်ပြေမယ်လို့ ယုံကြည် ပါတယ်” ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

ပွားတော်များကို ကိုဗစ်ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားစဉ်မှ ယနေ့အထိ အွန်လိုင်းစနစ်ဖြင့် ရောင်းချခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကာ အလွန်တွင်ကျယ်စွာ တင်ပို့ရောင်းချခြင်း မရှိသော် လည်း မှာယူသူများ အသင့်အတင့်

ရှိနေသည့်အတွက် လုပ်ငန်းရှင်နှင့် ကျောက်ဆစ်လုပ်ငန်းများ အလုပ် အကိုင် အဆင်ပြေနေခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

### ပုလောမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ရေးတွင် ကူညီပံ့ပိုးပေးနိုင်ရန် စေတနာ့ဝန်ထမ်းသင်တန်းဖွင့်

ပုလော စက်တင်ဘာ ၂၉

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပုလောမြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်နေသော စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပို၍ စနစ်တကျ ကူညီပံ့ပိုးနိုင်ရန်အတွက် သင်တန်းကို ယမန်နေ့က ပုလောမြို့နယ်ခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်သည်။

စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါနှင့် ကျန်းမာရေး ဆိုင်ရာ အသိပညာရရှိစေရန်၊ မိမိကိုယ်ကိုယ် ကာကွယ်တတ်စေရန်၊ အများနှင့် ပြောဆိုဆက်ဆံရာတွင် ကောင်းမွန်စွာပြောဆိုတတ်စေရန်၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးကူညီမှုပေးနိုင်ရန် စသည့်အချက်များကိုသိရှိပြီး ထိရောက်သည့် ပံ့ပိုးကူညီမှုပေးနိုင်ရန်နှင့် မြေပြင်တွင် စနစ်တကျ စွမ်းဆောင်နိုင်စေရန် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မြတ်ခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်နီနီဝင်းက ပြော ကြားသည်။

သင်တန်းတွင် ပုလောမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဆရာဝန်ကြီး ဒေါက်တာပြုံးချိုက စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ပြည်သူများအား ပံ့ပိုးကူညီရာတွင် သိထားသင့်သော ရောဂါကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများနှင့် ရောဂါကာကွယ်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် ဝတ်စုံနှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ အသုံးပြုပုံအဆင့်ဆင့်ကို လက်တွေ့သရုပ်ပြပို့ချ ကာ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးက စေတနာ့ ဝန်ထမ်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍ၊ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ပံ့ပိုးမှုပေးခြင်းနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အထောက်အကူပြုခြင်း စသည်တို့ကို ပညာပေး ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

သင်တန်းကို ပုလောမြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာ ရေးဦးစီးဌာနနှင့် မြတ်ခရိုင် လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း ဖွင့်လှစ် ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ ပုလောမြို့ပေါ် ရပ်ကွက်ငါးခုရှိ စေတနာ့ဝန်ထမ်း အဖွဲ့ ငါးဖွဲ့နှင့် မေတ္တာရှင်ပရဟိတအသင်းမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၅၇ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။  
အေးအေးမော်



### အိန္ဒိယမှသတင်းများကြောင့် မြန်မာ့ကြက်သွန်ဈေးကွက် လှုပ်ခတ်လာ

မကွေး စက်တင်ဘာ ၂၉

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပေါ်နေသော ကြက်သွန်နီဈေးကွက်သတင်းများ အပေါ်မူတည်၍ မြန်မာ့ကြက်သွန်ဈေးကွက်တွင် ယခုတစ်ပတ်အတွင်း လှုပ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပေါ်လာနေကြောင်း သိရသည်။

ယခုနှစ် မေလက အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းဝင်ရောက် ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဆောင်းကြက်သွန်အစုံဓာတ်ပါဝင်မှု များပြားခဲ့သည့် အပြင် မုတ်သုံမုန်ခြင်းကြောင့် မိုးစိုက်ကြက်သွန်ပေါ်ချိန် နောက်ကျ နိုင်သဖြင့် အိန္ဒိယမှ ကြက်သွန်ဝယ်ယူနေသော ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံများအစား မြန်မာ့ကြက်သွန်ကို ပြောင်းလဲ ဝယ်ယူ ဖွယ်ရှိကြောင်း ဈေးကွက်ကျွမ်းကျင်သူများက သုံးသပ်နေကြသည်။

“တောင်သူတွေဆီတော့ ကြက်သွန်ဈေး ထူးထူးခြားခြား တက် မလာသေးပါဘူး။ ဒီရက်အတွင်း ကြက်သွန်တစ်ပိဿာကိုမှ အရင်က ဈေးထက် ငွေကျပ် ၅၀ လောက်ပဲတက်ပါတယ်။ နောက်ပိုင်းတော့ တက်လာမလား မသိသေးဘူးပေါ့။ အိန္ဒိယဘက်က သတင်းတွေတော့ ကြားနေပါတယ်။ ဈေးတက်မယ်ဆိုရင်တော့ တောင်သူတွေ အကျိုးရှိ နိုင်တာပေါ့” ဟု မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြစ်ခြေမြို့မှ ကြက်သွန် စိုက်ပျိုး သူ ကိုအောင်ထွန်းက ပြောသည်။

အိန္ဒိယနိုင်ငံတွင် မိုးကြက်သွန်ကို ဇွန်၊ ဇူလိုင်လတို့၌ စိုက်ပျိုးပြီး အောက်တိုဘာ၊ နိုဝင်ဘာလတို့တွင် နုတ်သိမ်းလေ့ရှိသည်။ စက်တင် ဘာနှင့် နိုဝင်ဘာလကြားကာလများသည် ဆောင်းကြက်သွန်များ ပစ္စည်းပြတ်၍ မိုးကြက်သွန်များမှာလည်း မပေါများသေးသော ကာလ ဖြစ်သဖြင့် ကြက်သွန်နီရားပါးလေ့ရှိသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်နှင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်များက အိန္ဒိယတွင် ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းများ တိုက်ခတ်၍ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခဲ့ရာ ကြက်သွန်နီဈေး တစ်ကီလိုဂရမ်လျှင် ၁၀၀ ရူပီးအထိ မြင့်တက်ခဲ့ဖူးကြောင်း သိရသည်။

“ကြက်သွန်ဈေးက တက်လာဖို့များနေတယ်။ တချို့ကုန်သည် ပွဲစားတွေဆို မြို့ကွက်ကလေးတွေမှာပြီး ကြက်သွန်ကြိုလှောင်ထားဖို့ ပြင်ဆင်နေကြတယ်။ သို့သော် ပွဲစားတွေက တောင်သူတွေဆီက ကြက်သွန်ကို ငွေလက်ငင်းပေးပြီး မဝယ်ချင်တဲ့အပြင် ဈေးလည်းနိမ့် ဝယ်တယ်။ တစ်ပိဿာလုံးကိုမှ ငွေကျပ်နှစ်ရာလောက်ပေးနေ ဝယ်နေ တယ်။ တောင်သူတွေကလည်း ကိုဗစ်နဲ့ဘာနဲ့ ကုန်ကျစရိတ်တွေများခဲ့ တော့ ရတဲ့ဈေးနဲ့ ရောင်းနေသူတွေလည်း ရှိပါတယ်။ အခုရနေတဲ့ဈေး နဲ့ကတော့ စိုက်စရိတ်တောင် မကျသေးပါဘူး” ဟု မြင်းမူမြို့နယ်မှ ကြက်သွန်စိုက်ပျိုးသူ ဦးကျော်က ပြောသည်။ နန်းထက်ထက်ချစ်

### ဓနုဖြူမြို့နယ်၌ ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ထိုးနှံပေး

ဓနုဖြူ စက်တင်ဘာ ၂၉

ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဓနုဖြူမြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီး ဌာနရုံး၌ ဒေသခံပြည်သူများ မွေးမြူထားသော ခွေးများကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်မှစ၍ ခွေးရူး ရောဂါကာကွယ်ဆေးများ အခမဲ့ ထိုးနှံပေး လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးထိုးနှံ ခြင်းကို မြို့နယ် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီး ဌာနမှူး ဒေါက်တာ ဟောမာဆွေနှင့် ဝန်ထမ်း များက ဆောင်ရွက်ပေးနေခြင်းဖြစ်သည်။ ခွေးရူးရောဂါသည် မိုင်းရပ်စ်ပိုးကြောင့်ဖြစ် သော အသက်ဆုံးရှုံးစေသည့် ရောဂါဖြစ်သော ကြောင့် မိမိတို့မွေးမြူထားသော ခွေးများကို ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး ကြိုတင်ထိုးနှံ

ပေးခြင်းဖြင့် ခွေးရူးရောဂါကူးစက်ခြင်းမှ ဖြစ်ကြောင်း ဦးစီးမှူးက ပြောသည်။  
ကာကွယ်နိုင်ရန် အခမဲ့ထိုးနှံပေးနေခြင်း မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



### ကျေးရွာစက်ရေတွင်း တူးဖော်ရေးအတွက် GP Survey တိုင်းတာမှုပြုလုပ်

မကွေး စက်တင်ဘာ ၂၉

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန က မကွေးမြို့နယ် ကြည်တစ်လုံးကျေးရွာ၌ စက်ရေတွင်းတူးဖော်ပေး နိုင်ရန်အတွက် မြေအောက်ရေအောင်းလွှာတည်ရှိနိုင်မည့်နေရာကို သိရှိရန် GP Survey တိုင်းတာမှုများကို ယမန်နေ့က ပြုလုပ်သည်။

တိုင်းတာမှုများကို မကွေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနမှ အယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ-၂ ဦးထွန်းထွန်းနှင့် ဝန်ထမ်း များက ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ကြည်တစ်လုံးကျေးရွာတွင် သောက်သုံး ရေလုံလောက်စွာရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေဖြင့် စက်ရေတွင်းတူးဖော်ပေးမည်ဖြစ်၍ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ တူးဖော်ပေးနိုင် ရေးအတွက် မြေအောက်ရေအောင်းလွှာတည်ရှိနိုင်မည့်နေရာကို သိရှိနိုင် ရန် GP Survey တိုင်းတာမှုပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း မကွေးမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါ်တင်တင်စိုးက ပြောသည်။

မကွေးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ သောက်သုံးရေလုံစွာ ရရှိရေးအတွက် ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ကျေးရွာ ၂၀ ၌ ခွင့်ပြု ရန်ပုံငွေကျပ် ၃၀၈ ဒသမ ၇၁ သန်းဖြင့် ကျေးလက်ရေရရှိရေးလုပ်ငန်း အခု ၂၀ ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။  
သန်းလွင်(မကွေး)

# ကျောက်ပန်းတောင်းတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှုနှင့် ပိုးတွေ့မှုနှုန်းကျဆင်း၍ ရောဂါကုသရေးစင်တာနှစ်ခု ပိတ်သိမ်း

ကျောက်ပန်းတောင်း စက်တင်ဘာ ၂၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ် ဌာနကွဲများနှင့် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်မှုနှုန်း ပိုင်းတွေ့မှုနှုန်းကျဆင်းလာသဖြင့် ပိုးတွေ့မှုနှုန်းအား ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည့် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်းရှိ ကုသရေးစင်တာနှင့် အရန်အဖြစ် ပြင်ဆင်ထားရှိခဲ့သည့် စံပြုရပ်ကွက် မူလတန်းလွန်ကျောင်း ကုသရေးစင်တာများကို ယနေ့နံနက်တွင် ပိတ်သိမ်းလိုက်သည်။

ကျောက်ပန်းတောင်းမြို့နယ်တွင် ဧပြီလနှင့် ဩဂုတ်လများအတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ပိုးစစ်ဆေးတွေ့ရှိမှုများပြားခဲ့ရာ အဆိုပါပိုးတွေ့မှုများကို ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ပေးနိုင်ရန်အတွက် မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံနှစ်ထပ်ဆောင် ကုသရေးစင်တာနှင့် အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်းရှိ WORKSHOP အဆောက်အအုံတို့တွင် ကုသရေး

စင်တာများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိကာ ကုသမှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရသည်။

အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း (ကျောက်ပန်းတောင်း)ရှိ WORKSHOP အဆောက်အအုံကို ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကုသရေးစင်တာအဖြစ် ဧပြီလ ၂ ရက်တွင် အမျိုးသားဆောင်နှင့်အမျိုးသမီးဆောင် နှစ်ဆောင် ခွဲဖွင့်၍ စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး လူနာထားရှိနိုင်မှုမှာ အမျိုးသား ၇၅ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၆၃ ဦး ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံကျောင်း ကုသရေးစင်တာ စတင်ဖွင့်လှစ်ချိန်မှ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် ပိတ်သိမ်းချိန်အထိ လူနာအမျိုးသား ၂၀၆ ဦးနှင့် အမျိုးသမီး ၁၅၅ ဦး စုစုပေါင်း ၃၆၁ ဦးတို့ ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုခံယူခဲ့ကြပြီး ၎င်းတို့အနက် အမျိုးသားတစ်ဦးမှာ ကုသရေးစင်တာတွင် သေဆုံးခဲ့သည်။

ထို့ကြောင့် စင်တာပိတ်သိမ်းချိန်တွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ စီစဉ်မှုဖြင့် သံဃာတော်အရှင်သူ



စင်တာတွင် သေဆုံးသွားခဲ့သည့်တစ်ဦးအတွက် အမျှအတန်း ပေးဝေနေစဉ်။

မြတ်များအားပင့်ဖိတ်၍ အရက်ဆွမ်းဆက်ကပ် လှူဒါန်းကာ ပရိတ်တရားတော်များနာကြား၍ အမျှအတန်းပေးဝေခြင်းများကိုလည်း ယနေ့နံနက်တွင် ပြုလုပ်သည်။

ထို့အပြင် စံပြုရပ်ကွက်ရှိ အရန်ကုသရေးစင်တာ အဖြစ်ဆောင်ရွက်ထားရှိသည့် မူလတန်းလွန်ကျောင်း ကုသရေးစင်တာကိုပါ ယနေ့ပိတ်သိမ်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နေအောင်(ပြန်ဆက်)

## ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း လျော့ကျလာ၍ ဒလမြို့နယ်၌ သံဃာတော်များ ဆွမ်းခံပြန်ကြွ



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၉

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဒလမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်း တဖြည်းဖြည်း လျော့ကျလာခြင်းကြောင့် ကျောင်းတိုက်များမှ သံဃာတော်များနှင့် သာမဏေများ ဆွမ်းခံကြွလျက်ရှိသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။

ကမာကဆစ် အလယ်ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်မှ ပဓာနနာယက ဆရာတော်ကြီးအားဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်မေးမြန်းခဲ့ရာ ယခုအခါ ကိုဗစ်-၁၉ ကူးစက်မှု နည်းပါးလာခြင်း

ကြောင့် ကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ သံဃာတော်များ ဆွမ်းခံအခဲမရှိစေရေးအတွက် ကျန်းမာရေးလမ်းညွှန်ချက်နှင့် အညီ နှာခေါင်းစည်းများတပ်ဆင်၍ တန်းဆွမ်းခံကြွခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းမြင့်သော ကာလများက ဆွမ်းခံမကြွခဲ့ကြောင်း၊ ယခုအခါ ဆွမ်းလောင်းလျှင် သောဒကာ၊ ဒကာမများ လောင်းလျှင်ရန် ဆွမ်းခံထွက်ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပြန်လည်မိန့်ကြားသည်။

ဒလမြို့နယ်အတွင်း သံဃာတော်နှင့် သာမဏေများ အများဆုံးရှိသည့် ကမာကဆစ်အလယ်ကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ လက်ရှိအချိန်တွင် သံဃာတော် ၁၃၅ ပါးရှိကြောင်း၊ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါမဖြစ်ပွားမီက သံဃာတော်နှင့် သာမဏေ စုစုပေါင်းအပါး ၂၀၀ ကျော်ရှိကြောင်း၊ ထို့အတူ ကျောင်းကိုဆရာတော်ကြီးစီး၍ မူလတန်းမှ ခုနစ်တန်းအထိ အခမဲ့ပညာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိပြီး ၈ တန်း၊ ၉ တန်း၊ ၁၀ တန်းကျောင်းသားများကိုလည်း အခမဲ့ပညာသင်ကြားပေးလျက်ရှိရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူ စုစု

ပေါင်း ၈၀၀ ကျော်အထိ ရှိကြောင်း ဆရာတော်ကြီးက ဆက်လက်မိန့်ကြားသည်။

ဒလမြို့နယ်၌ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းပေါင်း ၈၉ ကျောင်းရှိပြီး ရဟန်းအပါး ၉၁၀၊ သာမဏေ ၄၆၂ ပါး စုစုပေါင်း ၁၃၇၂ ပါး ရှိကြောင်း၊ ပထမအကြိမ်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပြီးသူ သံဃာတော် ၂၆၁ ပါး ရှိကြောင်း မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းလျော့ကျလာသည့်အလျောက် ကူးစက်မှုနှုန်းဆက်လက် ကျဆင်းအောင် ထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သဖြင့် အခြေခံပညာကျောင်းများ (ပုဂ္ဂလိကကျောင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီး သင်ပညာရေးကျောင်းများ အပါအဝင်)ကို သီတင်းကျွတ်ကျောင်းပိတ်ရက်များ အပါအဝင် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်အထိ ဆက်လက်၍ ယာယီပိတ်ထားမည်ဟု အသိပေးကြေညာထားသည်။

နိုင်လင်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

## ကျောက်ဆည်၌ အာမခံအလုပ်သမား ၆၆၂ ဦးအား

### ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေး

ကျောက်ဆည် စက်တင်ဘာ ၂၉

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံး၌ အကျုံးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသော ဆင်မင်းဘီလပ်မြေစက်ရုံမှ အာမခံအလုပ်သမား ၆၆၂ ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးများကို ဒုတိယအကြိမ်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးရာတွင် မြို့နယ်ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီ၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ စနစ်တကျ ထိုးနှံပေးနေခြင်းဖြစ်သည်။ ကျောက်ဆည်မြို့ လူမှုဖူလုံရေးရုံးတွင် အကျုံးဝင်မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ပြည်သူပိုင်၊ သမဝါယမနှင့် ပုဂ္ဂလိက၊ စက်ရုံအလုပ်ရုံများမှ အလုပ်သမား ၁၅၂၃ ဦးရှိကြောင်း၊ မြို့နယ်လူမှုဖူလုံရေးရုံးမှ သိရပြီး ၎င်းတို့ကိုလည်း ကာကွယ်ဆေးများ ဆက်လက်ထိုးနှံပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

ကျောက်ဆည်မြို့နယ်အတွင်း၌ ပြည်သူများအား ကာကွယ်ဆေးများ ထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ပထမအကြိမ်တွင် အသက် ၆၅ နှစ်နှင့်အထက် ၂၄၉၃ ဦး၊ သံဃာ ၇၄၆ ပါး၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်း ၁၈၄ ဦး၊ လူမှုရေးအဖွဲ့ဝင် ၂၃၈ ဦး၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းနှင့် မိသားစုဝင် ၁၇၆၆ ဦး၊ ပုဂ္ဂလိကဘဏ်ဝန်ထမ်း ၂၀၈ ဦး၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံဝန်ထမ်း ၅၅၇၁ ဦး၊ ဟိုတယ်၊ မိုတယ်၊ တည်းခိုခန်းလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ၁၈၃ ဦး၊ အကျဉ်းသား ၅၉ ဦး၊ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ကိုင်သူ ၈၄၇ ဦး၊ Super Market နှင့် ဈေးရောင်းသူ ၂၁၃၈ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၄၆၀ ကို ထိုးနှံပေးထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သက်မောင် (ကျောက်ဆည်)

## နတ်တလင်းမြို့နယ်၌ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါပိုး ရှိ မရှိ အခမဲ့စစ်ဆေးပေး

နတ်တလင်း စက်တင်ဘာ ၂၉

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး နတ်တလင်းမြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီက ဦးဆောင်၍ မြို့နယ်အတွင်း ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကူးစက်မှုနှုန်းမရှိစေရန်အတွက် ယမန်နေ့က ပြည်သူများအား ကိုဗစ်ရောဂါပိုး ရှိ မရှိ အခမဲ့စစ်ဆေးပေးသည်။



မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့များ၊ ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ ရပ်ကွက်/ ကျေးရွာစီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် စာရေးဝန်ထမ်းများ ပူးပေါင်း၍ အနံ့မရသူ ခုနစ်ဦးနှင့် ရွာမရပ်ကွက်မှ ၁၅၀ စုစုပေါင်း ၁၅၇ ဦးအား RDT Test kit ဖြင့် စစ်ဆေးပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကာ သုံးဦးတွင် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိခဲ့သဖြင့် နတ်တလင်းမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင်ထားရှိ ကုသပေးထားပြီး ၎င်းတို့နှင့် ထိတွေ့ခဲ့သူများကိုလည်း အသွားအလာ ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

နတ်တလင်းမြို့နယ်တွင် ယမန်နေ့ ညနေပိုင်းအထိ ရောဂါပိုးတွေ့ရှိသူ စုစုပေါင်း ၁၇၀၅ ဦးရှိပြီး ရောဂါပျောက်ကင်း၍ ဆေးရုံဆင်းခွင့်ရသူ ၁၆၁၀ နှင့် သေဆုံးသူ ၅၀ ရှိကြောင်း မြို့နယ် ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

ဝေယံဖြိုး(ပြန်/ဆက်)



အလုပ်သမားတစ်ဦးအား ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ဆေးထိုးပေးနေစဉ်။

**သစ်ပင်စိုက်မှ အရိပ်ရ၏။**  
**ရိပ်ခိုနားနေ အပန်းဖြေ၏။**

# သီးနှံအမယ်စုံ စိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ စာတမ်းရှင်းလင်းဆွေးနွေး



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုး အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၉

မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးမှုပတ်ဝန်းကျင်ဇုန်များအရ သီးနှံအမယ်စုံစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ စာတမ်းရှင်းလင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယမန်နေ့က ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှစိုးက တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ကိုက်ညီသည့် စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်နေကြသည့် တောင်သူများအနေဖြင့် စပါးအပါအဝင် သီးနှံမျိုးစုံ စိုက်ပျိုးရေးကို တိုးချဲ့ပြီး တစ်ဧကအတွက်နှုန်းတိုးအောင်စိုက်ပျိုးကြရန်၊ ဇုန်အလိုက်စိုက်ပျိုးဖြစ်ထွန်းနိုင်မည့်သီးနှံများကို ရွေးချယ်စိုက်ပျိုးနိုင်ရန်နှင့် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းကိုပါ တွဲဖက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက်

ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးပေးကြရန် ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး စီးပွားရေးရာဝန်ကြီးဦးအောင်သန်းဦးက စိုက်ပျိုးရေးဖြင့် စီးပွားရေးလုပ်ဆောင်နေကြသော လုပ်ငန်းရှင်များအနေဖြင့် အခက်အခဲများရှိပါက တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က လိုအပ်ချက်များကို ညှိနှိုင်းပေးပေးပေးပေးမည် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကာ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးမြင့်ဆွေက မြန်မာနိုင်ငံ၏ စိုက်ပျိုးမှုပတ်ဝန်းကျင် ဇုန်များအရ သီးနှံအမယ်စုံစိုက်ပျိုးရေးဆိုင်ရာ စာတမ်းကို အသေးစိတ် ရှင်းလင်းတင်ပြပြီးနောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများက ပိုင်းဝန်းအကြံပြုဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

**မြန်မာ့အလင်း**  
**အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာ**

**ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားကားလမ်းပျက်စီးနေမှု ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးပါ**

အယ်ဒီတာခင်ဗျား-

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ကသာခရိုင် အင်းတော်မြို့နယ် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားကားလမ်း မော်လူးမြို့နှင့် ပေကုန်း (နန့်စီးအောင်) ကျေးရွာကြားတွင် လမ်းပျက်စီးနေပါသည်။ အဆိုပါလမ်းပျက်စီးနေမှုကြောင့် နေ့/ည ၂၄ နာရီ ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသည့် ကုန်တင်မော်တော်ယာဉ်၊ ခရီးသည်တင်ယာဉ်၊ အိမ်စီးကား၊ သုံးဘီးဆိုင်ကယ်၊ ဆိုင်ကယ်စီးမောင်းနှင့်သူများ ဘေးအန္တရာယ်ထိခိုက်နိုင်ဖွယ်ရှိခြင်းကြောင့် ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် စာတည်းထံပေးစာကဏ္ဍမှ တင်ပြအပ်ပါသည်။

ခရီးသွားတစ်ဦး

**အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာကဏ္ဍသို့ ပေးစာများ ပေးပို့နိုင်**

မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာဖတ်ရှုသူ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိတို့ပတ်ဝန်းကျင်၌ ဖြစ်ပျက်နေသော အကြောင်းအရာများကို သတင်းစာဖတ်ပြည်သူများ၊ သက်ဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်းများသို့ သိရှိစေလိုသော အပြုသဘောဖြင့်ရေးသားသော ပေးစာများကို မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ အယ်ဒီတာ့ထံ ပေးစာကဏ္ဍသို့ လိပ်မူ၍ ပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ယင်းကဲ့သို့ ပေးစာများပေးပို့ရာတွင် အမည်၊ ဆက်သွယ်ရမည့် လိပ်စာနှင့် ဖုန်းနံပါတ်တို့ကို ထည့်သွင်းရေးသားရမည်ဖြစ်ပြီး ပေးပို့သည့် ပေးစာအတွက် တာဝန်ယူသည်ဟု ပါရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းစာဖတ်ပြည်သူများအား အသိပေးဖော်ပြအပ်ပါသည်။

စာတည်းအဖွဲ့

**မှတ်သို့လေ အားနည်းနေ**

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉

ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်မြောက်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အနောက်ဘင်္ဂလားပြည်နယ်ကမ်းခြေတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ အနောက်ဘင်္ဂလားပြည်နယ်ကမ်းခြေကို ဖြတ်ကျော်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့်မှ တိမ်ထူထပ်နေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သို့လေအားနည်းနေသည်။

မိုး/ဇလ

**◆ကျောဖုံးမှ**

မန်စီးတီးအသင်းက နှစ်ပွဲကစား၊ တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံး ရမှတ် သုံးမှတ်ဖြင့် အုပ်စု တတိယနေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။

မန်စီးတီးအသင်းသည် နှစ်ပွဲပြတ် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သော်လည်း ပီအက်စ်ဂျီအသင်းထက် ဂိုးကန်သွင်းမှု ၂ ကြိမ်အထိ အသာရခဲ့သလို ဂိုးပေါက်တည့်မတ်မှုတွင်လည်း လေးကြိမ်အထိ အသာရခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း မန်စီးတီးအသင်းသည် တိုက်စစ်ကစားသမားများ၏ အဆုံးသတ်အားနည်းမှုကြောင့်၊ ပြိုင်ဘက်ခံစစ်ကစားသမားများနှင့် ဂိုးသမားတို့၏ ကာကွယ်နိုင်မှုတို့ကြောင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

**ပီအက်စ်ဂျီအဖွဲ့ဂိုးရ**

ပိုချက်တီနီ၏ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် ယနေ့ပွဲစဉ်တွင် မက်ဆီ၊ အမ်ဘတ်ပီ၊ နေမာတို့ ဦးဆောင်ပွဲထွက်လာခဲ့သလို ပြိုင်ဘက် ဂျီဒီယိုလာ၏ မန်စီးတီးအသင်းကလည်း စတားလင်းကို အားပြုကာ ဂရီးလစ်ချ်၊ ဒီဘရိုင်း၊ မာရက်စ်တို့ဖြင့် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကို ရင်ဆိုင်လာခဲ့သည်။ ခံစစ်မာကျောပြီး တိုက်စစ်ပိုင်းထက်မြက်သည့် အသင်းနှစ်သင်း တွေ့ဆုံနေသည့်အတွက် ပွဲစသည်နှင့် တစ်ပြိုင်နက် အကြိတ်အနယ်ရှိခဲ့သည်။ ပွဲချိန် ရှစ်မိနစ်တွင်

ပီအက်စ်ဂျီအသင်း အဖွဲ့ဂိုးရရှိခဲ့ပြီး ပီရိုက သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အဖွဲ့ဂိုး ခွင့်ပြုပေးခဲ့ရပြီးနောက် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကို မန်စီးတီးအသင်း ဖိအားပေးကစားနိုင်ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဂိုးအဖြစ် ပြောင်းလဲနိုင်စွမ်းမရှိသော ကြောင့် ပထမပိုင်းကို ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် ဦးဆောင်နိုင်ခဲ့သည်။

**မက်ဆီ ဒုတိယဂိုးသွင်း**

ဒုတိယပိုင်းတွင်လည်း ပွဲချိန်အများစုကို မန်စီးတီးအသင်းကသာ ထိန်းချုပ်ကစားနိုင်သော်လည်းဂိုးသွင်းယူမှုကို ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကသာ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့သည်။ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းအတွက် ဒုတိယဂိုးကို ပွဲချိန် ၇၄ မိနစ်တွင် အမ်ဘတ်ပီ၏ ဖန်တီးမှုမှတစ်ဆင့် လီယွန်နယ် မက်ဆီက သွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အဆိုပါဂိုးသည် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းအတွက် ပထမဆုံးဂိုးဖြစ်သော်လည်း ချန်ပီယံလိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် ၁၂၁ ဂိုးမြောက်ကို သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မက်ဆီသည် ဘာစီလိုနာအသင်းမှ ထွက်ခွာပြီးနောက် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းအတွက် လေးပွဲမြောက်တွင် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။

**အဆုံးသတ်သေချာအနိုင်ရ**

ယနေ့ပွဲစဉ်တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည်

မန်စီးတီးအသင်းထက် ဂိုးကန်သွင်းမှုအားနည်းခဲ့သော်လည်း အဆုံးသတ်ပိုင်းသေချာသည့်အတွက် ဂိုးပြတ်နိုင်ပွဲ ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပီအက်စ်ဂျီအသင်းသည် လာမည့်ပွဲစဉ်အဖြစ် အောက်တိုဘာ ၃ ရက်တွင် ရင်းနက်စ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး မန်စီးတီးအသင်းက ခါးသီးပြိုင်ဘက် လီဗာပူးအသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

**အခြားပွဲစဉ်ရလဒ်**

အခြားသောပွဲစဉ်ရလဒ်များတွင် အေဂျက်စ်က ဘက်ရှီးတပ်ကို နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့်နိုင်ပြီး ရက်တာဒိုးနက်နှင့် အင်တာမီလန်တို့ပွဲမှာ ဂိုးမရှိ သရေဖြစ်ခဲ့သည်။ ကလပ်ဘရိုက်က လိုက်ပီဇစ်ကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုး၊ လီဗာပူးက ပေါ်တိုအသင်းကို ငါးဂိုး-တစ်ဂိုး၊ အက်သလက်တီကို မက်ဒရစ်အသင်းက အေစီမီလန်အသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရသည်။

**ရီးရဲမက်ဒရစ်ရှုံးနိမ့်**

ဒေါ့မန်အသင်းက စပို့တင်းလစွာဂွန်းအသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ နှာမည်ကြီး ရီးရဲမက်ဒရစ်အသင်းက ရရစ်မီအသင်းကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည်။

အောင်ဇော်

## Singha-SAT TDT Phuket 2021 ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲ ရဲထက်အောင် ပူးတွဲတတိယဆုရရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၉

ထိုင်းနိုင်ငံ Blue Canyon Country Club (Lakes Course) ၌ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ ကျင်းပသည့် Singha-SAT TDT Phuket 2021 ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာ Professional ဂေါက်သီးရိုက်ကစားသမား ရဲထက်အောင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရာ ပူးတွဲတတိယဆုရရှိခဲ့သည်။

ရဲထက်အောင်သည် ယင်းပြိုင်ပွဲ ပထမနေ့တွင် ၆၉ ချက်၊ ဒုတိယနေ့တွင် ၆၆ ချက်ဖြင့် နှစ်ရက်ပေါင်းရိုက်ချက် ၁၃၅ ချက် ရိုက်ကာ သတ်မှတ်ရိုက်ချက်ထက် ခုနစ်ချက် လျော့ရိုက်ပြီး



ရဲထက်အောင်၏ ပြိုင်ပွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်မှု။

အခြား ထိုင်းကစားသမားနှစ်ဦး ကစားသမား ၉၆ ဦး ဝင်ရောက်နှင့်အတူ ပူးတွဲတတိယဆု ရရှိ ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး အိမ်ရှင်ထိုင်းနိုင်ငံမှ ခွဲခြင်းဖြစ်သည်။ ယင်းပြိုင်ပွဲတွင် ကစားသမားများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ

ရဲထက်အောင်တို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ပြိုင်ပွဲအပြီးတွင် Pol KEMARAT (ထိုင်း) က ပထမ၊ Chayodom CHANJARUPHONG (ထိုင်း) က ဒုတိယရရှိပြီး ရဲထက်အောင်နှင့် အတူ Nattapong PUTTA (ထိုင်း) နှင့် Siri SIRICHAROEN (ထိုင်း) တို့က ပူးတွဲတတိယဆုကို ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ရဲထက်အောင်သည် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ကျင်းပသော Professional အဆင့်ပြိုင်ပွဲများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများ၌ ကျင်းပသည့် ပြိုင်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်ကလည်း Asian Tour မှ ကျင်းပသော ပြိုင်ပွဲများကို ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ဖူးကြောင်း သိရသည်။

ကိုညီလေး  
ဓာတ်ပုံ-Thailand PGA



### မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ဂုဏ်ပြု ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၅၇) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် တပ်ကုန်းမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီရဲမှူး တင်အောင်မိုး၊ တပ်ကုန်းမြို့ မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုတိယရဲမှူး ရဲတေဇာနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစု စုစုပေါင်းအင်အား ၇၀ တို့သည် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက တပ်ကုန်းမြို့ ငွေတောင်တောရပ်ရိယာဌာန စာသင်တိုက်အတွင်း မြေဖိုခြင်း၊ ပေါင်းရှင်းခြင်းစသည့် လူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

အလားတူ တပ်ကုန်းမြို့ ခုတင် ၁၀၀ ဆုံ ပြည်သူ့ဆေးရုံတွင်လည်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်မိသားစုများက စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းကြောင်း သိရသည်။ တင့်ဇော်ထွန်း

### မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု ပုဂံအာနန္ဒာဘုရားကြီးအတွင်း စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်

ညောင်ဦး စက်တင်ဘာ ၂၉  
အောက်တိုဘာ ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၅၇) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုသောအားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်က ပုဂံမြို့ဟောင်းရှိ ကျန်စစ်သားမင်းကြီး၏ ကောင်းမှုတော် အာနန္ဒာဘုရားဝင်းအတွင်း ညောင်ဦးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့နှင့် ညောင်ဦးခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးတို့ ဦးဆောင်ကာ ညောင်ဦးမြို့နယ်အတွင်းရှိ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေး ပြုလုပ်ကြသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါ အာနန္ဒာဘုရားကြီးပရိသတ်အတွင်း သန့်ရှင်းရေးစုပေါင်းပြုလုပ်ရာသို့ ညောင်ဦးခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ



ဦးတိုးလွင်၊ စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးခိုင်ဝင်း၊ ညောင်ဦးခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယရဲမှူးကြီး မြအောင်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌအားပေးပြီး တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့များမှ တပ်ဖွဲ့ဝင် စုစုပေါင်း ၁၆၅ ဦးတို့က စုပေါင်းကာ သန့်ရှင်းရေးပြုလုပ်ကြကြောင်း၊ ဆက်လက်၍ သိရသည်။ မောင်မောင်ထိန် (ကျောက်ပန်းတောင်း)

### ဗန်းမော်မြို့၊ မြဝတီမြို့နှင့် ဝေါမြို့နယ်တို့တွင် စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၉  
မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် ည ၇ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ဗန်းမော်မြို့ မြို့မရပ်ကွက် ကမ်းနားလမ်းအနီးတွင် မိတ်တုံမျိုးဆန် မောင်းနှင်ပြီး မိတ်တုံအေဒီဆိုင်ခေါင်းမိုင် လိုက်ပါလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကိုစစ်ဆေးရန် ရပ်တန့်ခိုင်းစဉ် မိတ်တုံအေဒီဆိုင်ခေါင်းမိုင်မှာ ဆိုင်ကယ်ပေါ်မှခုန်ဆင်း၍ တာဝန်မြစ်အတွင်းသို့ ခုန်ချထွက်ပြေးသွားခဲ့သဖြင့် မိတ်တုံမျိုးဆန်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၆၈၆၀ ကို လည်းကောင်း၊ အလားတူ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက် ညနေ

၅ နာရီတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး တားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် မြဝတီမြို့ အမှတ်(၃) ရပ်ကွက် ကရင်စာပေ (၅)လမ်းအနီးတွင် မသင်္ကာဖွယ်ရပ်တန့်ထားသည့် ဆိုင်ကယ်တစ်စီးနှင့် အတူ ကျော်နိုင်ကို တွေ့ရှိသဖြင့် စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၁၄၅၀ ကိုလည်းကောင်း၊ ထို့အတူ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် ညနေ ၄ နာရီခွဲတွင် မူးယစ်ဆေးဝါး



မိတ်တုံမျိုးဆန် အား သိမ်းဆည်းရမိသည့် စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြားများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဝေါမြို့နယ် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်သွား ကားလမ်း၊ မိုင်တိုင်အမှတ်(၈၁/၄)၊ ဒိုက်ဦး-စစ်တောင်းဗျူဟာလမ်းဆုံပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေး စခန်းအနီးတွင် ဇင်မင်းဦး မောင်းနှင်လာသည့် PROBOX ယာဉ်ကို စစ်ဆေးရှာဖွေရာ စိတ်ကြွရှားသွပ်ဆေးပြား ၃၉၀၀ ကိုလည်းကောင်း၊ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကိုပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



(၅၇) နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး တိုင်း/ခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့် အရာရှိအရာခံ၊ အကြပ်တပ်သား ၂၀၀ တို့က စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်တွင် ပုသိမ်မြို့ ခုတင် ၅၀၀ အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးတွင် တက်ရောက်ကုသခံယူနေကြသော လူနာများအတွက် သွေးလှူဒါန်းရာ တိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးကြီး တင်ဇော်ထွန်းက သွေးလှူဒါန်းသည့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား အားဖြည့်စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးအပ်စဉ်။ ပုသိမ်လှကြည်

### ကာတွန်းဆရာကြီး ဦးဘဂျမ်း၏ ခေတ်အမြင် ကာတွန်း



ဒါက အာသွီးကို ငွေတေထောင်တေဖြိုးတောင် ဂမယ် ဆို၊ ဒုတေ့ ငါးထောင်တေ မှဆိုတေ့၊ မလွန် လွန်း ဘူးလား ဒါက ဂယ်။

ခပ် ဖြစ်လို့ ဒါ စစ်ဒါ ဂုဏ်၊ ဝေးတက်တယ် ကထားပါ ဒုံးတေ့၊ ဒါက သွီးလေး ဆတေ့ ဝေးတက် သွားတေ့၊ များလှပါကလား ဒါက ဂု။

ဟေ့ ငါးထောင် က၊ တဖြား မှ မလျှော့ ဘူး၊ ဂုလား မ ချင်းတေ့ ဆွဲ နို့ ဆီတေ့ မှောင် ဒီဝေး များ သုံး ကျယ် မတ်တေ့ ဖြစ်နေတေ့ ကွ၊ မင်း ကျား သလေး ကလေး နဲ့ သွား ကွ။



၃၀-၉-၂၀၂၁ရက် (၆၇)နှစ်ပြည့်မြောက် မွေးနေ့ရှင် မြင့်စမ်းရည်အတွက်

- ဒွီဟိတ်(အလောဘ + အဒေါသ) + အမောဟ = တိဟိတ် ပုဂ္ဂိုလ်သာလျှင် ဤဘဝ၌ တစ်ဈာန်၊ တစ်မဂ်၊ တစ်ဖိုလ် ရနိုင်
- သောတာပန် ဝိသာခါကျောင်းအမကြီး၊ (ယခု) နိဗ္ဗာန်ရတီနတ်ဘုံ၊ သုဒ္ဓါဝါသဖြဟာ ငါးဘုံ = ပေါင်း ခုနစ်ဘဝလွန်လျှင် နိဗ္ဗာန်ဝင်မည်
- သောတာပန်တို့၏ အရည်အချင်း၊ ထူးခြားချက်များအား နာယူ၊ ဖတ်ရှု၊ ကျင့်ကြံနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်တောင်းလျက်-

- ချစ်ခင်ပွန်း - ဝိုလ်မူးကြီး တင့်လွင်(ငြိမ်း)
- ချစ်သမီး - မောင်ကြည်ချမ်း-မသက်စုနှင့်
- မြေး - ခင်ကြည်ကြည်ချမ်း၊ ဟိန်းသစ်ဩဘာ
- ချစ်သမီး - မောင်နိုင်ဇာအောင်-မချောစုသန့်
- မြေး - တည်ကြည်ကောင်းခန့်၊ ရွှေဝီရအောင်
- ချစ်သမီး - မောင်ရဲမင်းလှိုင်-မမေချိုသ်

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄)ရပ်ကွက်၊ ပီမိုးနင်း (၃)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် (၆၁၃)၊ မြေအမျိုးအစားပါမစ်မြေ (အလျားပေ ၄၀xအနံပေ ၆၀)ရှိ မြေချပါမစ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အဆောက်အအုံအား တရားဝင် အမည်ပေးပေးနိုင်ရန်အတွက် အခြေပြု ၁/၂/အဂန(နိုင်)၀၁၈၇၉၀ (AG-၁၀၅၀၉၁)ထံမှ အရောင်း အဝယ်စာချုပ်စာတမ်း အဆက်ဆက်ဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်သူ ဦးမြင့်စမ်း ၁/၂/လသန(နိုင်) ၀၀၅၆၄၂၀၂၀ ဆက်လက်၍ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ကေခိုင်မြို့ ၁/၂/အစန(နိုင်)၀၁၄၂၇၃ သည် အပြီးအပိုင်လက်ရောက်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေ (တန်ဖိုး၏တစ်စိတ်တစ်ဒေသ) ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါ၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက တရားဝင်နိုင်လုံသော(စာရွက်စာတမ်းမှရင်းများ) အထောက်အထားများဖြင့် ကျွန်ုပ်ထံသို့ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ စ၍ ၁၄ ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ အကယ်၍ ထိုနေ့ရက် ကျော်လွန်သည့်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်မှုများမရှိပါက ဤအရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာ အပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဦးအကာလင်း (LLB)  
အထက်တန်းရှေ့နေ၊ လိုင်စင်အမှတ်-၂၅၁၃၂/၂၀၀၆  
အမှတ် (၈၅၈)၊ အင်းဝလမ်း၊ (၆)ရပ်ကွက်၊ တောင်ငူကွယ်လမ်း၊ နယ်၊  
ဖုန်း-၀၉-၂၆၄၉၉၂၈၈

စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန  
အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ  
ကြေညာချက်  
(ရက်စွဲ၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ လ ၃၀ ရက်)

- ၁။ ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ လ(၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပမည့်(၃၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၁၀၀၀ တန် အောင်ဘာလေ သိန်းဆုဖွင့်ပွဲအတွက် ထိလက်မှတ်များကို “က”အက္ခရာမှ အစဉ်လိုက်“ည”ထိ စုစုပေါင်း အက္ခရာ (၁၀) လုံးတွင် ထိစာအုပ် (၁၆၁,၂၀၂) အုပ်ရောင်းချခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ထိလက်မှတ်များရောင်းချရငွေမှာ ကျပ်သန်း (၁၆၁၂.၀၂၀) ဖြစ်သဖြင့် ၇၀ % ခွဲဝေချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေမှာ ကျပ်သန်း (၁၁၂၈.၄၁၄) ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ အဆိုပါ ၇၀% ခွဲဝေချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေများနှင့် ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေ ကျပ်သန်း (၂၅၀) ကို ပြန်လည်ချီးမြှင့်ပေးမည့် ထိဆုငွေတို့မှ အောက်ဖော်ပြပါဆုခံများ ချီးမြှင့်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) <b>အထူးဆုကြီး</b>			
(၁)	ကျပ်သိန်းငါးထောင်	=	(၁) ဆု
(ခ) <b>ဆုတစ်ဆုချင်း</b>			
(၁)	ကျပ်သိန်းငါးရာ	=	(၂) ဆု
(၂)	ကျပ်သိန်းနှစ်ရာ	=	(၄) ဆု
(၃)	ကျပ်သိန်းတစ်ရာ	=	(၅) ဆု
(၄)	ကျပ်သိန်းငါးဆယ်	=	(၆) ဆု
(၅)	ကျပ်သိန်းနှစ်ဆယ်	=	(၆) ဆု
(၆)	ကျပ်တစ်ဆယ်သိန်း	=	(၇) ဆု
(ဂ) <b>ဝေဝေဆာဆာပဒေသာဆု</b>			
(၁)	ကျပ်သုံးသိန်း	=	(၃၀) ဆု
(၂)	ကျပ်နှစ်သိန်း	=	(၂၀၀) ဆု
(၃)	ကျပ်တစ်သိန်း	=	(၃၀၀၀) ဆု
(ဃ) <b>ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေ ကျပ်သန်း(၂၅၀)မှ ချီးမြှင့်သည့်ဆု</b>			
(၁)	ကျပ် တစ်ဆယ်သိန်း	=	(၄) ဆု
(၂)	ကျပ်သုံးသိန်း	=	(၂၀) ဆု
(၃)	ကျပ်နှစ်သိန်း	=	(၂၀၀) ဆု
(၄)	ကျပ်တစ်သိန်း	=	(၂၀၀၀) ဆု

၄။ ဖော်ပြပါခွဲဝေထားသောဆုခံအရေအတွက်မှာ ရောင်းရငွေ၏ ၇၀% အပေါ်အခြေခံ၍ ခွဲဝေထားခြင်းဖြစ်ပြီး ထိဖွင့်ပွဲတွင် ဝေဝေဆာဆာပဒေသာဆုခံစနစ်မှ ရောင်းမကုန်ထိလက်မှတ်နံပါတ်များ ထွက်ပေါ်လာပါက အဆိုပါ ဆုခံတန်ဖိုးစုစုပေါင်းအား အခြားသင့်လျော်သောဆုခံများအဖြစ် ဆုတစ်ဆုချင်းစနစ်နှင့် ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်ငါးသောင်းဆုခံများ ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ပေးမည်ဖြစ်သဖြင့် ခွဲဝေထားသောဆုခံအရေအတွက် အပြောင်းအလဲရှိနိုင်ပါသည်။ ဆုခံတန်ဖိုးငွေစုစုပေါင်းမှာ ပြောင်းလဲမှုမရှိပါ။

၅။ (၃၁)ကြိမ်မြောက် ကျပ် ၁၀၀၀ တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲကို (၁-၁၀-၂၀၂၁) ရက်နေ့ (သောကြာနေ့)၊ နံနက်(၈)နာရီအချိန်တွင် အမှတ်(၃၈၄)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့်(၃၇)လမ်းထောင့်ကျောက်တံတားမြို့နယ်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ၊ ထိဖွင့်ပွဲခန်းမ၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းကြေညာအပ်ပါသည်။

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန/တံတားဦးစီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်မည့် လမ်းလုပ်ငန်း/တံတားလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်းနှင့် လုပ်ငန်းတင်ခေါ်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများအတွက် တင်ခေါ်ခေါ်ယူခြင်း

- ၁။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန/တံတားဦးစီးဌာနမှ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (အောက်တိုဘာလမှ မတ်လအတွင်း)တွင် ဆောင်ရွက်မည့် လမ်း/တံတားလုပ်ငန်း များအတွက် လိုအပ်သော တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများနှင့် လုပ်ငန်းတင်ခေါ်စနစ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းများအတွက် အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်းနှင့် တင်ခေါ်ခေါ်ယူခြင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။
- တင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက် (တနင်္လာနေ့)
- တင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
- ပစ္စည်းတင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ရက် (ကြာသပတေးနေ့)
- ပစ္စည်းတင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၁-၁၁-၂၀၂၁ရက် (တနင်္လာနေ့)
- လုပ်ငန်းတင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၈-၁၁-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့)
- လုပ်ငန်းတင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန် (ပစ္စည်းတင်ခေါ်-လုပ်ငန်းတင်ခေါ်) - ၁၅-၁၁-၂၀၂၁ရက် (သောကြာနေ့)
- တင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက် - (ထပ်မံ၍ အသိပေးကြေညာပါမည်။)
- တိုင်းဒေသကြီးညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံးတွင် ကတ္တရာ တိလပ်မြေ/သံချောင်း/သစ်/ဒီဇယ် လျှောက်လွှာ များကိုသာရောင်းချမည်ဖြစ်ပြီး ကျန် ပစ္စည်းများအား သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်/အထူးအဖွဲ့ ရုံးများတွင် လျှောက်လွှာ များ ရောင်းချမည်ဖြစ်ပါသည်။ (လုပ်ငန်းတင်ခေါ်ယူရာကုန်စင်ရောင်းချမည့်ရက်/အချိန်/အချိန် လမ်းဦးစီးဌာနရုံးများတွင် ရောင်းချပါမည်။)
- အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်(ပစ္စည်း)ဖွင့်လှစ်မည့်နေရာ - တိုင်းဒေသကြီး ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ)ရုံး၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးမြို့။
- ၂။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ ရက်မှ ၂၈-၁၀-၂၀၂၁ ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ဌာနများတွင် လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
- ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)လမ်းဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးမြို့ - ဖုန်း-၀၉-၂၂၂၅၅၇၂၊ ၀၅၂-၂၂၂၅၅၇၂
- ၃-ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)လမ်းအထူးအဖွဲ့(၁၅)ပြည်မြို့ - ဖုန်း-၀၉-၄၂၃၆၈၇၃၂
- ၄-ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)တံတားအထူးအဖွဲ့(၉)ပဲခူးမြို့ - ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၅၅၇၃၅
- ၅-ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)တံတားအထူးအဖွဲ့(၁၀) လှည်းကူးမြို့ - ဖုန်း-၀၉-၄၅၀၀၅၅၅၆၆
- လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံးပဲခူးခရိုင် - ဖုန်း-၀၅၂-၂၂၁၄၄၄
- လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ တောင်ငူခရိုင် - ဖုန်း-၀၅၄-၂၃၇၂၅၊ ၀၅၄-၂၃၆၅၅
- လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ သာယာဝတီခရိုင် - ဖုန်း-၀၅၅-၃၀၀၇၃
- လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြို့ပြ)ရုံး၊ ပြည်ခရိုင် - ဖုန်း-၀၅၃-၂၄၂၄၂
- လုပ်ငန်းတင်ခေါ်စနစ်ပစ္စည်းတင်ခေါ်ကော်မတီ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လမ်းဦးစီးဌာန

အများသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း

မြစ်ကြီးနားမြို့၊ နယ်မြေ (၁၄)၊ ရစ်ပူရပ်ကွက်၊ အိမ်အမှတ်-၁၁၉၆နေ ဒေါ်တင်တင်ညို၊ ၈/နမန(နိုင်)၁၂၅၄၆၉ (၁၁)ဦးသိန်းအောင်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ဖော်ပြပါ ကြေညာအပ်ပါသည်။

မြစ်ကြီးနားမြို့၊ လယ်ကုန်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ (၁၄)၊ အိမ်အမှတ် (၂၅၁၆) နေသူ ဦးဘင်းဗဟာဒူး ၁/မကန(နိုင်)၁၀၁၀၃၃နှင့် မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ရစ်ပူရပ်ကွက်နေသူ ဒေါ်တင်တင်ညို၊ ၈/နမန(နိုင်)၁၂၅၄၆၉နေသူတို့ ၃၁-၈-၂၀၁၉ ရက်က အောက်ပါမြေကွက်နှင့် ဦးပိုင်ကို စရန်ပေးအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်၍ ကျန်ရှိပေးချေရန်ရှိသောငွေများကို အလီလီအပြီးတိုင် ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ မြေကွက်နှင့် ဦးပိုင်မှာ-

ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ဦးဘင်းဗဟာဒူး၏ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ လယ်ကုန်းရပ်ကွက်၊ ဦးပိုင်-၇/၂၊ ကွင်းအမှတ်-၂၀၁/၁၊ မျက်နှာစာပေ (၉၀)X အနံပေ(၂၅၀/၅၂ ၁/၂)၀၇၀ ၁/၂)ရှိ ဦးဘင်းဗဟာဒူး အမည်ပေါက်မြေကွက်နှင့် မြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးကို နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သဘောတူအရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ ဒေါ်တင်တင်ညို ဦးထွန်းထွန်းမြတ် (B.A.Hist.H.GP) အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၁၉၁၀၀) မြို့သစ် (၆၄) မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၀၀၀၃၇၃၆၄

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 5E/5157, Toyota Hilux Surf S/W (4x4)(R) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နေနီမာသေး ၇/ပမန(နိုင်)၁၁၃၇၀၁ က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကဏ္ဍမှ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်မြို့

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 2E/7109, Toyota Mark II Gx100 S/L(4x2)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသန့်စင်အေး ၁/လမန(နိုင်) ၀၀၉၉၆က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကဏ္ဍမှ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် 1F/5248, Toyota Prius HB ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးရဲထွန်းဦး ၁/ဒဂန(နိုင်)၀၀၂၀၉၉က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကဏ္ဍမှ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

စစ်တွေမြို့၊ အိုးတန်းရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၃၆)၊ မိန့်ရွာအကွက်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(က/၁၈၉)၊ မြေချိန်ဧရိယာ (၀၃၁၁မ ၂၀၈)ဧကရှိ ဦးဦးဘိုးသိန်း၊ ဦးဘိုမောင်ကြီး၊ ဦးမောင်ထွန်းကျော်၊ ဦးညိုလှဖြူတို့ (၄) ဦး အမည်ပေါက် တိုးဘိုပိုင်(B)၊ မြို့မြေအား ဦးဘိုမောင်ကြီး ကွယ်လွန်သွားသဖြင့် ၎င်း၏ဇနီး ဒေါ်မခင်က အမွေဆက်ခံလျက်ရှိ၍ အဆိုပါမြေအား ဦးဦးဘိုးသိန်း၊ ဒေါ်မခင်၊ ဦးမောင်ထွန်းကျော်၊ ဦးညိုလှဖြူ တို့(၄)ဦးအမည်သို့ မြေအမည်ပြောင်းလဲရန် လျှောက်ထားမှုအပေါ် ကန့်ကွက်လိုပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်မခင်

**ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်**  
**(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၂ (၆)လ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်တွင် အသုံးပြုရန် လိုအပ်သော (၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလအတွက်) ဒီဇယ်ဆီ (High Speed Diesel) ပရီမီယံဒီဇယ်ဆီ (Premium High Speed Diesel) နှင့် စာတ်ဆီ (Octane-92) တို့ကို မြန်မာ့ကွန်ပရက်စ် ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများအား ၂၀၂၁-၂၀၂၁ ရက် (၁၃:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား တင်သွင်းရန် မိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်၊ ဗဟိုပစ္စည်းထိန်းသိမ်းဌာန၊ ကမ်းနားလမ်း (ဗိုလ်တထောင်ဘုရားအနောက်ဘက်၊ ကွန်ကရစ်လမ်း၊ Toll Gate အနီး) ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ်တွင် (၁-၁၀-၂၀၂၁) ရက်မှစ၍ (၂၉-၁၀-၂၀၂၁) ရက်ထိ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်ဝယ်ယူနိုင်ပါကြောင်းနှင့် အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း-၀၁-၈၆၀၂၀၂၀ နှင့် ၀၁-၈၆၀၂၀၂၂ တို့ကို ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၃၈)၊ မြေကွက်အမှတ်(၄၉၆)၊ အကျယ်အဝန်း ၀ ဒသမ ၀၅၅ ဧက၊ ၂၄၀၀ စတုဂံနန်းပေရှိ နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အမှတ်(၄၉၆)၊ မြတ်မာလာလမ်း (၃၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်ဟုခေါ်တွင်သော အိမ်အိမ်အိမ် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးသည် ဒေါ်အေးမိုးနွယ်နန်း ၉/ကပတ(နိုင်)၀၁၀၆၅၅ အမည်ပေါက်ပြီး ၎င်းမှ အရပ်ကတ်ဆက်စပ်စာချုပ်များဖြင့် ရောင်းချခဲ့သဖြင့် ၎င်းအိမ်နှင့်မြေကို နောက်ဆုံးလက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်မိုးနွယ်အောင် ၁/၂/ဒဂုံဆေး(နိုင်)၀၀၆၅၄၈ မှ မိမိသာယာပိုင် ဆိုင်ရောင်းချခွင့်ရှိ၍ အရှင်အရှင်ကင်းရှင်းကြောင်း ဖွင့်ဟဝန်ခံရောင်းချသဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေများမှ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် စရန်ငွေများ ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ အရောင်းအဝယ်အားကန့်ကွက်မည့်သူရှိပါက ခိုင်လုံသော စာချုပ်စာတမ်းများ၊ အထောက်အထားမူရင်းများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကြေငြာပါသည့် သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း တရားဝင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဒေါ်ပိုးအိမ်စို(LLL.B) (LL.M)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-စတုဂံ)  
လင်းသန့်-အိမ်ခြံမြေ ဥပဒေရေးခန်း  
အမှတ်(၂၄)၊ နတ်မောက်(၇)လမ်း၊ (၁၈)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၆၇၃၃၀၇၊ ၀၉-၇၉၆၃၈၉၇၉၆

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 66/3455, Mitsubishi Canter FE508B L/T (4 x 2) (R)ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးတင်သိန်း ၁/ကတန (နိုင်)၀၁၀၆၅၄၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြေငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်တောင်ပိုင်း) သန်လျင်မြို့

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေငြာစာ**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၆)၊ စီဝကပန်းခြံ(၃)လမ်း၊ အမှတ်(၁၃၈/က)၊ မြေအကျယ်ပေ(၂၀ x ၆၀)၊ ၀ ဒသမ ၀၂၇ ဧကရှိ နှစ်(၆၀)မြေကွက်အရပ် အမျိုးအစားမြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား ဦးမောင်မောင်ဦး အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ဂရမ်မြေကွက်နှင့်အတူ အဆက်အစပ်စာချုပ်များဖြင့် လက်ရောက် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးသန်းထွန်း ၁/ယဇက(နိုင်) ၀၂၁၂၁၅၅ ၎င်းလက်ရှိပိုင်ဆိုင်ကြောင်း ဝန်ခံအဆိုပြုပြီး နှစ်(၆၀)မြေကွက်အရပ်ရပ်နှင့်အတူ ရောင်းချရာ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်ခင်စုဦးသည် ၁/ယဇက(နိုင်) ၀၁၀၆၅၄၈ အပြီးအပိုင်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေပေးအပ်၍ စရန်ပေးစာချုပ်ချုပ်ဆိုထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသောလက်ခံစာ စာရက်စာတမ်း မူရင်းအပြည့်အစုံဖြင့် ယခုကြေငြာပါပြီး ၁၄ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပြီး ကန့်ကွက်မမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း တရားဝင်ပြီးမြောက်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဒေါ်ခင်စုဦး(LLL.B)  
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၄၅၇၃၁)  
အမှတ်(၉/၀)၊ ကမ္ဘာ့ဇွန်ကျောင်းလမ်း၊ ဘိုကုန်း၊  
အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၉၆၅၀၂၃၁၂

**ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မုစာ**

**(တရားမကျင့်ထုံးတမ်းဒေသမိန့် ၅၊ နည်းဥပဒေ ၁၃၆ ၅)**

**ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး**

**၂၀၂၁ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၄၂**

ဦးဝင်းမြင့် နှင့် ဦးချစ်စိန် တရားလို တရားဖြင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁၂)ရပ်ကွက်၊ ၁၀/တောင်၊ သလ္လာဝတီ(၈)လမ်းအနောက်၊ အမှတ် ၉၇၂/ခနေ ဦးချစ်စိန်(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိသူ) သိစေရမည်။

သင့်အပေါ် တရားလိုက ပဋိညာဉ်စာချုပ်ပါအတိုင်း မြေကွက်အား တရားဝင် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆို၍ မှတ်ပုံတင်ပေးစေလျှင် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိပါသည့်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊ ရှေ့နေနှင့်ဖြစ်စေ ၂၀၂၁ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၄ရက်(၁၃ရက်)နေ့မှစ၍ သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ရက်) နံနက် ၁၀နာရီတွင် အထက်အမည်ပါ တရားလို၏ အဆိုလျက် ထုချေရင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့ လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် အထက်ပါနေ့ရက်တွင် သင့်မလာရောက်ပျက်ကွက်လျှင် သင့်မျက်ကွယ်တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင့်ကထာချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင့်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့မဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်၊ ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ်လိုက်ရမည်။ သင့်ကထာချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုမဆင်မီ လေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၂၁ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(အောင်မြင်)  
ခရိုင်တရားသူကြီး  
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

**အများသိစေရန်**

ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ (၁၁)ရပ်ကွက်၊ သင်္ဂဟလမ်း အမှတ် (၁၇)ရှိ (၃)ထပ်ခွဲတိုက်၏ ဒုတိယထပ်(မြေရင်းဘက်)အကျယ်အဝန်း (၁၂ ၅/၂ x ၅၅)ပေရှိ တိုက်ခန်းကို လက်ရှိပိုင်ဆိုင်ပြီး ဥပဒေနည်းအတိုင်း လွှဲပြောင်းရောင်းချခွင့်ရှိသူ ဒေါ်ကြည်ကြည်ဝင်း ၁/တကန(နိုင်)၀၀၀၄၀၁၀၀မှ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေ ဒေါ်နန်းဝင်းမေအေး ၁/တကန(နိုင်)၀၆၆၈၂၀က လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန် စရန်ငွေအချို့ ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုသူများသည် ဤကြေညာချက်ပါသည့် ရက်မှ ၃၀ရက်အတွင်း ပိုင်ဆိုင်မှုစာရက်စာတမ်းအထောက်အထားမူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားသူ-  
ဒေါ်နန်းဝင်းမေအေး

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဦးမျိုးမြင့်(LLL.B)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
(စဉ်-၁၅၆၅၇/၃၀-၇-၂၀၁၉)  
အမှတ်(၂)၊ ဇွဲမြို့စား(၅)လမ်း၊  
အမှတ်စဉ်ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့၊  
ဖုန်း-၀၉-၄၅၁၂၃၅၇၈၊ ၀၉-၉၆၅၂၄၉၆၆

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**

ပုဗ္ဗသီရိမြို့၊ ရတနာဒီပရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၀/မြို့မ မြောက်ရပ်မှ မြေဧရိယာ ၀ ဒသမ ၁၄၆ ဧကရှိ မြေကွက်အမှတ် (၀-၁၆၅၄)၊ ဦးချန်သိန်း ၁၄/လပတ(နိုင်)၀၀၂၇၇၃ (တ)၊ ဦးနိုင်ဘဝင် အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေကွက်စာချုပ် မြေကွက်ကို ဦးကျော်ဝဏ္ဏဟန် ၅/ကလတ(နိုင်)၂၄၃၄၅၄ (တ)၊ ဦးတင်မောင်လှ မှ ရန်ကုန်မြို့ စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် (၁၄၉၆/၂၀၂၁)တင်ပြ၍ ဒေါ်အေးသိန်းဝင်း ၆/ထဝန(နိုင်)၀၇၇၉၂၀ နှင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန်အတွက် မြေပုံ၊ မြေရာစင်ရေးကူးပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများ အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍(၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ၊ မြေရာစင်ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

<b>ဖခင်အမည်မှန်</b> စစ်တွေမြို့၊ အထက်(ခွဲ) မကျည်းမြိုင်၊ သတ္တမတန်းမှ အောင်ကောင်းခန့်ကျော် ၏ဖခင် ဦးကျော်စိန်၏ အမည်မှန်မှာ ဦးဦးကျော်စိန် ၁၁/မမန(နိုင်)၀၄၀၆၀၆၇ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးဦးကျော်စိန်	<b>မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်</b> စစ်တွေမြို့၊ ဆင်ကူးလမ်းရပ်ကွက်၊ အကွက်(၂)နေ ဦးမောင်အေးခင်၏ သမီး မအေးကျော်ဖြူ ၁၁/စတန(နိုင်) ၀၅၀၇၆၅ ၏မွေးသက္ကရာဇ်အမှန်မှာ ၂-၅-၁၉၅၈ ဖြစ်ပါကြောင်း။
---	--

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၂၂ ၂၂/၈၈၈၈ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်ကိုလတ် ၁၀/ကမရ(နိုင်)၀၉၆၆၀၅ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ပြည်နယ်ဦးစီးရုံး၊  
မော်လမြိုင်မြို့

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၅၆၂/၉၉၇၄၆ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်စင် ၃/လာဘန(နိုင်)၀၃၇၂၂၃ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ပြည်နယ်ဦးစီးရုံး၊  
မော်လမြိုင်မြို့

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 9C/6026, ISUZU Bighorn 5W ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးအောင်မင်း ၁/ကမတ (နိုင်)၀၂၄၁၂၁က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အောက်ပိုင်း)

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၉) ရပ်ကွက်၊ ၄၀/မြိုင်လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ် ၅၄၊ ဧရိယာပေ (၄၀x၆၀) ဂရမ်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးသန်းထွန်းဦး ၁/၂/မမတ(နိုင်)၀၇၇၅၅ ထံမှ ကျွန်ုပ်၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မိုးနွယ်အေး ၇/မမန(နိုင်)၀၄၀၆၀၆၇ က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန် ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်နှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရှေ၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသော အထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဦးကျော်ကျော်စိုး (LLL.B)  
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၆၀၈/၀၇)  
တက်နေဝန်း အိမ် မြေ မြေအကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်  
ပင်လုံလမ်းမကြီး (ကျောင်းလမ်းမှတ်တိုင်)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း) မြို့နယ်၊  
ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၄၂)ရပ်ကွက်၊ မဟာဆွေ(၂)လမ်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၁၇၈)၊ ဧရိယာပေ (၄၀x၆၀) ဂရမ်မြေနှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ ၂၀၀၀နေအိမ်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်၍ ရောင်းချခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဦးအောင်နိုင် ၁/၂/ကမ(နိုင်)၀၆၆၇၂၁ ထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေဖြစ်သူ ဒေါ်မိုးနွယ်အေး ၁/၂/မမတ(နိုင်)၀၆၆၈၂၀က အပြီးအပိုင် ဝယ်ယူရန်ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ဤအရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုပါက ပိုင်ရှေ၊ ဆိုင်ခွင့်ရှိသူ မည်သူမဆို ခိုင်လုံသောအထောက်အထား မူရင်းများဖြင့် ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ကျွန်ုပ်ထံသို့ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း၊ ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဦးကျော်ကျော်စိုး(LLL.B)  
အထက်တန်းရှေ့နေ(စဉ်-၂၆၀၈/၀၇)  
တက်နေဝန်း အိမ် မြေ မြေ အကျိုးဆောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်၊  
ပင်လုံလမ်းမကြီး(ကျောင်းလမ်းမှတ်တိုင်)၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊  
ဖုန်း-၀၉-၈၉၂၀၉၀၁၇၂

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်မြို့၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရေကျော်လမ်းမကြီး၊ အမှတ်(၅၉)၊ ၅၅၁တွင် ရုံးခန်း ဖွင့်လှစ်ထားသော နာဒရာဂျီအင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ အောက်ပါအတိုင်း ကြေညာအပ်ပါသည်-

ကရင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တွင် ဦးသိမ်းမင်း(တရားလို) (၂၊ ၃၊ ၄၊ ၅၊ ၆၊ ၇၊ ၈၊ ၉) တရားလိုများ၏အခွင့်ရက်ပယ်စားလှယ် (နာဒရာဂျီအင်တာနေရှင်နယ် ကုမ္ပဏီလီမိတက်အစုဝင် ရှစ်ဦး)မှ ဦးစောကျော်ဝင်းကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း တရားဝင် လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့် ပုံစံ(၇)ရရှိထားသော တရားလိုများ၏ ရော်ဘာခြံမြေ ၁၅၇ ဒဿမ ၄၇ဧကအတွင်းသို့ တရားပြိုင်နှင့်အဖွဲ့သည် အတင်းအဓမ္မကျူးကျော်ကာ စက်ယန္တရားကြီးများဖြင့် ဝင်ရောက်ဖျက်ဆီးသွားသဖြင့် လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့် ခြံမြေအား ပြန်လည်လက်ရောက်ရလိုမှုနှင့် ဖျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအတွက် လျော်ကြေးငွေ ပြန်လည်ရလိုမှုတရားမကြီးအမှုအမှတ်(၁/၂၀၁၇)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ရာ ကရင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်မှ တရားလိုများလက်ဝယ်ထားရှိလုပ်ကိုင်လျက်ရှိသောမြေ ၁၅၇ ဒဿမ ၄၇ဧကအတွင်းမှ တရားပြိုင်ဆောက်လုပ်ထားသည့် အဆောက်အအုံများကို ဖျက်သိမ်း၍ အချင်းဖြစ်မြေအား တရားလိုထံ လက်ရောက်ပြန်လည်ပေးအပ်စေရန်နှင့် တရားပြိုင်မှ တရားလိုများထံ လျော်ကြေးငွေကျပ် သိန်း ၅၀၀၀ပေးအပ်စေရန် အနိုင်ဒီကရီကို စရိတ်နှင့်တကွ ချမှတ်ပေးခဲ့ပါသည်။

ကရင်ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၏ တရားမကြီးအမှုအမှတ်(၁/၂၀၁၇)၌ ၇-၂-၂၀၂၀ရက်တွင် ချမှတ်ခဲ့သော စီရင်ချက်နှင့် ဒီကရီကို ဦးစောကျော်ဝင်းမှ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ် (နေပြည်တော်)သို့ တရားမအယူခံအမှုအမှတ် (၂၁၃/၂၀၂၀)ဖြင့် အယူခံတက်ရောက်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်(နေပြည်တော်)မှ ၂၀၂၁ခုနှစ် ဇွန် ၂၃ရက်တွင် တရားမအယူခံအမှုအမှတ် (၂၁၃/၂၀၂၀)ကို စရိတ်နှင့်တကွ ခွင့်ပြုခဲ့သည့်အတွက် ၂၃-၆-၂၀၂၀ရက်က ချမှတ်ခဲ့သော စီရင်ချက်နှင့် ဒီကရီကို တရားမလိုများဖြစ်သည့် ဦးသိမ်းမင်းကိုယ်တိုင်နှင့် (၂၊ ၃၊ ၄၊ ၅၊ ၆၊ ၇၊ ၈၊ ၉) အခွင့်ရက်ပယ်စားလှယ်မှ ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော်ချုပ်(နေပြည်တော်)သို့ တရားမအထွေထွေလျှောက်လွှာ(အထူး) အမှုအမှတ်(၁၄၁/၂၀၂၀)ဖြင့် တက်ရောက်ထားပါသောကြောင့် ဖြစ်ပွားနေသောအမှုမှာ ဆုံးပန်းတိုင်အောင် ပြီးပြတ်မှုမရှိသေးသည့်အတွက် အချင်းဖြစ် ကရင်ပြည်နယ်၊ ကော့ကရိတ်ခရိုင်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်၊ ရေပူကြီးကျေးရွာအုပ်စုရှိ အကွက်အမှတ်(၁၁၄) လှိုင်ကွယ်အင်းကွင်း၊ မြေအချိုးအစား(G)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၂၈)မှ (၃၅)ထိ၊ ဧရိယာ ၁၅၆ ဒဿမ ၄၇ဧကရှိ မြေကို နာဒရာဂျီအင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ ခွင့်ပြုချက်တစ်စုံတစ်ရာမရရှိဘဲ မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ ဝင်ရောက်ကျူးကျော်နေထိုင်ခြင်း၊ ထုခွဲလွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်း၊ ပေးကမ်းခြင်း၊ စွန့်လွှတ်ခြင်း၊ လျှာဒါန်းခြင်း၊ အာမခံအဖြစ်တင်သွင်းခြင်း၊ ပေါင်နှံခြင်း စသည်ဖြင့် မည်သည့်အခြားနည်း တစ်ခုခုဖြင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်းများ ထပ်မံမပြုလုပ်ရန်နှင့် ရောင်းမှား၊ ဝယ်မှား မဖြစ်စေရန်အတွက် မေတ္တာရှေ့ထား၍ အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

**နာဒရာဂျီအင်တာနေရှင်နယ်ကုမ္ပဏီလီမိတက်၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-**

**ဦးဝင်းဗိုလ်(H.G.P, LL.B)**

**တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၇၇၉၁)**

**အမှတ် ၈၊ ဥက္ကဋ္ဌ(၁)လမ်း၊ ၈/ရပ်ကွက်၊**

**မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊**

**ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၀၉၈၅**

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 7J/8699, CDW 737,Dump Truck (4 x 2)L ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဝင်းညွန့် ၈/ရေက(နိုင်)၀၁၀၆၀၁ က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြေငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊  
တိုင်းဒေသကြီးရုံး(ရွာသာကြီး) ရန်ကုန်မြို့

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းအများသိစေရန်**

နေပြည်တော်၊ ဥက္ကဋ္ဌလမ်းမြို့နယ်၊ ရတနာဒီပရပ်ကွက်၊ ပုဂံ(၁)လမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်(၄/ဥက္ကဋ္ဌရသီရိအနောက်ရပ်)၊ မြေကွက်အမှတ်(၉-၃၂၉၄)၊ ပေ(၁၀၀x၁၀၀)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၅၉ ရှိမြေကွက်နှင့် ၎င်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ တစ်ထပ်တိုက်အပါအဝင် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်ကို ရောင်းချခွင့်ရှိသူ အမည်ပေါက် ဦးတင်မိုး ၉/မမန(နိုင်) ၀၈၄၉၆၄ ထံမှ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဖြစ်သူက ဝယ်ယူရန်ရောင်းဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် အရောင်းအဝယ်ကို ကန့်ကွက်လိုပါက ဤကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၄)ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောပိုင်ဆိုင်မှုအထောက်အထား (မူရင်း)များဖြင့် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်မည်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနည်းအတိုင်း ပြီးဆုံးသည့်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ-  
ဒေါ်မေသစင်ချစ်(LLL.B)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၂၉/၂၀၁၇)  
အမှတ်(၂၄၁)၊ ဒဂုံတောင်ရိပ်ကွက်၊ ဒဂုံတောင်ရိပ်မြို့နယ်၊ နေပြည်တော်  
ဖုန်း-၀၉-၄၄၁၁၂၂၄၀

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာခြင်း**

ဒဂုံတောင်ရိပ်မြို့၊ ဒဂုံတောင်ရိပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ်(၁/ဟိုတယ်နန်အရှေ့ရပ်) မြေကွက်အမှတ်(၈-၂၃၃၃)၊ မြေဧရိယာ ၀ ဒသမ ၅၆၁ ဧကရှိ ဒေါ်သိန်းဝင်း (တ)၊ ဦးထွန်းစိန် ၁/ရကန(နိုင်)၀၅၉၄၄၇ အမည်ပေါက် နှစ်(၃၀)မြေကွက်စာချုပ် မြေကွက်ကို ဒေါ်အိန္ဒြာ(တ)၊ ဦးအောင်မြင့် ၇/မမန(နိုင်) ၁၄၂၇၄၇ မှ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် (၁၁၉၅/၂၀၂၁) ၁၄-၉-၂၀၂၁ မူရင်းတင်ပြ၍ ဒေါ်သိန်းဝင်း(တ)၊ ဦးစံဦးစိုး ၈/ရနခ(နိုင်)၀၈၁၆၁၂ နှင့် မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် မြေပုံ၊ မြေရာစင် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့် ဒီကရီများ၊ အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ဤကြေညာချက်ပါရှိသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဌာန၏ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ မြေပုံ၊ မြေရာစင်ရေးကူးခွင့် လျှောက်ထားမှုအား ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာလိုက်သည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန  
နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**  
**လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**  
**၁၃၈၃ ခုနှစ် တော်သလင်းလဆုတ် ၁၀ ရက်**  
**(၂၀၂၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ လ ၃၀ ရက်)**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသည့် လစာနှုန်းကျပ်(၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀) ရရှိသော အောက်ဖော်ပြပါ ရာထူးနေရာများအတွက် သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်-

စဉ်	ရာထူး/လစာနှုန်း(ကျပ်)	ခန့်ထားမည့်ဦးရေ	လိုအပ်သောအချိန်ဆုံးပညာအရည်အချင်း
(က)	ဒု-ဦးစီးမှူး(စီမံ) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀) } ကျား မ	၁၈ ၁၃	B.A(English)/ B.A(EPP)/B.A(IR)/B.B.A/B.P.A/ B.Ecom(Stat)/B.C.Sc/ B.B.M/ M.P.A/M.B.A/M.Dev.S/ (မဟာဝိဇ္ဇာဘွဲ့၊ မဟာသိပ္ပံဘွဲ့ရရှိသူ မည်သူမဆို လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။)
(ခ)	ဒု-ဦးစီးမှူး(ဥပဒေ) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀)	၂	L.L.B
(ဂ)	ဒု-ဦးစီးမှူး(ဥပဒေ) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀)	၂	B.Sc(Botany)/ B.Agr.Sc
(ဃ)	စာရင်းကိုင်(၂) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀) } ကျား မ	၄ ၁၀	B.Com/B.Act
(င)	အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၂) (မြို့ပြ/ရေသန့်) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀) } မ	၁၂	B.E(Civil)/ B.Arch
(စ)	အငယ်တန်းအင်ဂျင်နီယာ(၂)(လျှပ်စစ်) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀)	၂	B.E(EP)
(ဆ)	ပုံဆွဲ(၂) (၂၀၆၀၀၀-၂၀၀၀၀)	၈	A.G.T.I (Civil)/ B.Tech (Civil)/ BE(Civil)

- ၂။ လျှောက်ထားသူသည် -
- (က) ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံသား ဖြစ်ရမည်။
  - (ခ) ၃၁.၁၀.၂၀၂၁ ရက်တွင် အသက်(၃၀)နှစ်ထက် မကျော်သူဖြစ်ရမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက အသက်(၃၅)နှစ်ထက် မကျော်လွန်သူဖြစ်ရမည်။
  - (ဂ) အမှတ်စဉ် ၁ (က) ရာထူးအလွှာအတွက် နိုင်ငံဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက အချိန်ဆုံး ပညာအရည်အချင်းသတ်မှတ်ချက်မှာ တက္ကသိုလ်မှ ဘွဲ့တစ်ခုရရှိရမည်။ ဝန်ထမ်းလုပ်သက်အနည်းဆုံး(၃)နှစ်ရှိရမည်။
  - (ဃ) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ပြီး မည်သည့်နေရာဒေသမဆို သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်သူဖြစ်ရမည်။
  - (င) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်သူဖြစ်ရမည်။လုပ်ငန်းသဘောသဘာဝအရအင်အားလုံးစာနှင့် ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်သူအား ဦးစားပေးရွေးချယ်မည်။
  - (စ) လျှောက်ထားသူ (၁)ဦးလျှင် ရာထူးအလွှာ တစ်မျိုးကိုသာ လျှောက်ထားရမည်။
  - (ဆ) ရွေးချယ်ခံရပါက အနည်းဆုံး(၃)နှစ်တစ်ဆက်တည်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း ကတိဝန်ခံချက် လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာပုံစံကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ website ဖြစ်သော [www.construction.gov.mm](http://www.construction.gov.mm) တွင် ဝင်ရောက်၍ Download ရယူနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး လျှောက်လွှာတွင် ပါရှိသော အချက်များကို ပြည့်စုံစွာ ရေးသွင်းရမည်။ (လျှောက်လွှာရောင်းချခြင်း/ ထုတ်ပေးခြင်း မပြုပါ။)

- ၄။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူ အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ ပူးတွဲပါရှိရမည်-
- (က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူမှန်
  - (ခ) အသက်အထောက်အထားအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူမှန်၊ မှတ်ပုံတင်မိတ္တူမှန်နှင့်သန်းခေါင်စာရင်း မိတ္တူမှန် (မိတ္တူ(၃)ခု ပါ မေးနေသူတို့အတွက် တူညီရမည်။)
  - (ဂ) သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်ရစခန်းမှ လျှောက်လွှာပုံစံရက်မတိုင်မီ(၆)လအတွင်း ရရှိထားသည့်ဖြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း ထောက်ခံချက်မူရင်း
  - (ဃ) ရက်သတ္တပတ် (၂)ပတ်အတွင်းရိုက်ကူးထားသော " x ၁.၂၅" ပတ်မီပို ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံ (ဓာတ်ပုံနောက်ကျောတွင် အမည်နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ် ရေးရန်။)
  - (င) ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက ဝန်ထမ်းကိစ္စမိတ္တူမှန်နှင့် ဝန်ထမ်း မဟုတ်သူများအတွက် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူမှန်ကို ပူးတွဲပါရှိရမည်။

- ၅။ လျှောက်ထားသူသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဘာသာရပ်(၃)ခုကို ဘာသာရပ်တစ်ခုလျှင် (၂)နာရီမေးခွန်းလွှာ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည်-
- (က) မြန်မာစာ
  - (ခ) အင်္ဂလိပ်စာ
  - (ဂ) အထွေထွေဗဟုသုတ

၆။ ရေးဖြေစာမေးပွဲ ဖြေဆိုရမည့် အစီအစဉ်ကို သတင်းစာများနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၏ website ဖြစ်သော [www.construction.gov.mm](http://www.construction.gov.mm) တွင် ထပ်မံကြော်ငြာသွားပါမည်။ ရေးဖြေစာမေးပွဲ အောင်မြင်သူများကိုသာ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်ပါမည်။

၇။ လျှောက်လွှာများကို မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄၀)၊ နေပြည်တော်သို့ လူကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ စာတိုက်မှဖြစ်စေ အမြန်ချော့ပို့စနစ်ဖြင့်ဖြစ်စေ (၃၁.၁၀.၂၀၂၁)ရက် ရုံးချိန်အတွင်း နောက်ဆုံးထား၍ ပေးပို့လျှောက်ထားရမည်။ သတ်မှတ်ရက်ထက်ကျော်လွန်ရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများနှင့် စာရွက်စာတမ်းမပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများအား လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။

၈။ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက လျှောက်လွှာအား သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန/အဖွဲ့အစည်း၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သာ လျှောက်ထားရမည်။ ရေးဖြေအောင်မြင်ပြီး၍ လူတွေ့စစ်ဆေးရန်လာရောက်သည့်အခါတွင် ပူးတွဲတင်ပြထား သည့် မိတ္တူမှန်များ၏မူရင်းများကို တင်ပြရမည်။

၁၀။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ စီမံရေးရာဌာနခွဲ တယ်လီဖုန်း အမှတ် ၀၆၇-၃၄၀၇၇၀၄၊ ၀၆၇-၃၄၀၇၇၀၃ တို့ကို ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါ သည်။

စီစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့  
 မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ဖောင်းကြွပျောက်**  
**လျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 6H/5699 ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွနံပါတ်ပြားပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်မြို့နယ်

**သက်ဆိုင်သူများကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နေပြည်တော်၊ ဒဂုံအထိမ်းရိမြို့၊ ကျောက်မျက်ရတနာအချောထည်ဈေး၊ မြေကွက်အမှတ် (JM-119)၊ ဧရိယာ ၁ ဒဿ ၀၀ ဧကနှင့် မြေကွက်အမှတ်(JM-120)၊ ဧရိယာ ၁ ဒဿ ၀၀ဧက အကျယ်အဝန်းရှိ မြေကွက်(၂)ကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ပိုင်ဆိုင်ခွင့်၊ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အားလုံးတို့ကို နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ မြေနေရာချထားပေးခြင်းခံရသည့် ဦးအလေးဖာ(ခ) ဦးဇော်ဆန်း (ဘ)ဦးအဆန်ဖာ ၁၃/လရန(နိုင်)၀၇၃၇၄ ထံမှ နေပြည်တော်စာချုပ်စာတမ်းမှတ်ပုံတင်ဌာနမှူးရုံး၏ အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် (၁၄၂၆/၂၀၁၇)နှင့် (၁၄၂၇/၂၀၁၇)တို့အရ ကိုယ်စားလှယ်စာလက်ခံ၍ ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ပြီး လွှဲပြောင်းရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိကြောင်း ဝန်ခံကတိပြုသူ ဒေါ်ဖြိုးဖြိုး (ဘ)ဦးထွန်းထွန်းဦး /ဇ/အေ(နိုင်)၀၁၈၀၃၁ ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏မိတ်ဆွေက အဆုံးအပိုင် လက်ရောက်လွှဲပြောင်းဝယ်ယူရန်အတွက် ရောင်းကြေးစရန်ငွေများ ပေးချေခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

အဆိုပါအရောင်းအဝယ်စွဲနှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ခိုင်လုံသောစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား မူရင်းများနှင့်တကွ ကျွန်ုပ်တို့ထံသို့ ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ(၇)ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်ပြီးနောက် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်စိစစ်မှုကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝယ်ယူသူ၏ ဝယ်ယူမှုကြေးချက်အရ-  
 ဒေါ်နန်းရွှေရည်ဦး ဦးကျော်ဆန်းဦး  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၁၁၅၈) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၁၃၁၈)  
 ဆ-၁၁/၄၇၊ ၆၉(အေ)လမ်း၊ ၁၀၅၊ ၁၀၆ လမ်းကြား၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးမြို့၊  
 ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၉၀၂၀၆၀၊ ၀၉-၄၃၁၈၃၈၉၉

**လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
**ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန**  
**(အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ၂၀၂၁-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် (၆)လ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေး ဦးစီးဌာန၊ ရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းများတွင် အသုံးပြုရန်လိုအပ်သော ပစ္စည်းများ အား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်-

စဉ်	တင်ဒါအမှတ်	D.D.P
(က)	001/DHPI/Fuel/2021-2022	At Site
(ခ)	002/DHPI/Cement/2021-2022	At Site
(ဂ)	003/DHPI/Deformed Bar/2021-2022	At Site

၂။ တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၂၉-၉-၂၀၂၁ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)  
 ၃။ တင်ဒါရောင်းချမည့်အချိန် - ရုံးချိန်အတွင်း  
 ၄။ တင်ဒါတင်သွင်းရမည့် နေ့ရက်နှင့် အချိန် - ၂၉-၁၀-၂၀၂၁ရက်(သောကြာနေ့) မွန်းတည့် ၁၂နာရီမတိုင်မီ တင်သွင်းရမည်။  
 ၅။ တင်ဒါရောင်းချ/တင်သွင်းရမည့် ပစ္စည်းဖြည့်တင်းရေးဌာနခွဲ၊ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ (၃)ထပ်ဆောင်၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်

၆။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ လိပ်စာသို့ လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်-

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့် စိစစ်ရေးကော်မတီ  
 ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်  
 ဖုန်း-၀၆၇-၈၁၀၄၉၁၊ ၀၆၇-၈၁၀၄၉၀

**ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့**  
**သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ကယားပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

၁။ သမဝါယမနှင့် ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာန၏ ၂၀၂၁ခုနှစ် အောက်တိုဘာလမှ ၂၀၂၂ခုနှစ် မတ်လအတွင်း (၆)လ ဘတ်ဂျက် ပြည်ထောင်စု/ပြည်နယ် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်ရန်ပုံငွေဖြင့် ကယားပြည်နယ်အတွင်း၌ အောက်ဖော်ပြပါ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လိုပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်လိုပါသည်-

- (က) လယ်ယာကန်ထုတ်လမ်း(မြောက်/သဲကျောက်) (၁၃)လမ်း (၁၈/၇၆၇)မိုင်
- (ခ) ကွန်ကရစ်တံတား (၂)စင်း (၃၈)ပေ
- (ဂ) Pipe Culvert (၁၃)စင်း (၂၆)ပေ
- (ဃ) Box Culvert (၃၃)စင်း (၂၀၅)ပေ
- (င) သစ်သားတံတား (၅)စင်း (၂၀၅)ပေ
- (စ) ရေကျော် (၁၂)စင်း (၃၃၇)ပေ
- (ဆ) ကျေးရွာရေရရှိရေးလုပ်ငန်း(တွင်းတိမ်) (၁)ခု

မြေအားရေကန်၊ မိုးရေလှောင်ကန်(အုတ်ကန်) အခြား(ရေပိုက်လှိုင်းသွယ်တန်းခြင်း) ကျေးရွာရေရရှိရေးလုပ်ငန်း(တွင်းတိမ်) ဖြစ်သောရေကန်၊ မိုးရေလှောင်ကန်(အုတ်ကန်) အခြား(ရေပိုက်လှိုင်းသွယ်တန်းခြင်း) တင်ဒါစတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်မှ ၁၁-၁၁-၂၀၂၁ရက်အထိ

၂။ တင်ဒါတင်သွင်းလိုသည့် ကုမ္ပဏီများသည် ဦးစီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသော လုပ်ငန်းစဉ်ချိန်စနစ်၊ ဒီဇိုင်းပုံစံများနှင့်အညီ အသေးစိတ်ရေးဆွဲထုတ်ချက်တင်ပြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုသော အချက်အလက်များကို ဤဦးစီးဌာန ရုံးဖုန်းနံပါတ် ၀၈၃-၂၂၃၁၂၄၊ ၂၂၃၁၂၅၊ ၂၂၃၁၂၆ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်မှ ၁-၁၁-၂၀၂၁ရက်အထိ

(ခ) တင်ဒါတင်သွင်းရမည့်ရက်/အချိန် - ၄-၁၁-၂၀၂၁ရက် (၉:၃၀မှ ၁၆:၃၀)နာရီထိ

(ဂ) တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူ/တင်သွင်း - ကယားပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနရုံး၊ နန်ဆောင်ခမ်း(ခ)ရပ်ကွက်၊ ဧက(၄၀၀၀) ကယားပြည်နယ်၊ လှိုင်တော်မြို့

(ဃ) တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်အား သီးခြားထုတ်ပြန်ကြေညာသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

၄။ တင်ဒါလျှောက်လွှာဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီ၏ မှတ်ပုံတင်မူရင်း/Colour မိတ္တူပြသ စစ်ဆေးခံရမည်ဖြစ်ပါသည်။ တင်ဒါပေးပို့ကော်မတီ ကယားပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 2E/1487, TOYOTA IPSUM ACM21, S/W ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးရဲညွန့် ၇/ဖမန(နိုင်)၀၉၉၂၉ က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရန်ကုန်အနောက်ပိုင်း)

**အရွယ်မရောက်သေးသူအတွက် အုပ်ထိန်းသူအဖြစ်ခန့်ထားရန် လျှောက်ထားကြောင်း အကြောင်းကြားစာ**

(အုပ်ထိန်းသူနှင့် အုပ်ထိန်းခံရသူတို့ အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၁) မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးတော်

၂၀၂၁ခုနှစ် တရားမအထွေထွေမှုအမှတ်-၃၀

ဒေါ်မာလာမွန်(ခ)ယဉ်ကျင်ကျယ် လျှောက်ထားသူ

(ခ)ရွှေလင်းနီ

မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ သီရိမာလာအရှေ့ရပ်ကွက်နေ အရွယ်မရောက်သေးသူနှင့် ၎င်းပိုင်သော ပစ္စည်းအကြောင်း မန္တလေးမြို့၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ သီရိမာလာအရှေ့ရပ်ကွက်နေ (၁)ဒေါ်မာလာမွန်(ခ)ယဉ်ကျင်ကျယ်(ခ)ရွှေလင်းနီက အထက်အမည်ပါရှိသော အရွယ်မရောက်သေးသူ မောင်ခန့်လွင်(ခ)ခန့်မြသာနှင့် မလင်းလတ်စိုးတို့၏ အဒေါ်အရင်းတော်စပ်သူဖြစ်သည့်ဟူ၍ ၎င်းသူ၏ ကိုယ်နှင့်ပစ္စည်းကို အုပ်ထိန်းသူအဖြစ် ခန့်ထားပါမည့်အကြောင်း လျှောက်ထားသည့်ဖြစ်၍ ဤကြော်ငြာစာကို ထုတ်ဆင့်လိုက်သည်။ ထိုလျှောက်ထားချက်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၈ရက်(၁၃ခုခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၅ရက်)တွင် ဆိုင်ဆိုရန် ချိန်းဆိုသည်။

၂၀၂၁ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၃ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။

(သီရိအောင်)  
 ဒုတိယခရိုင်တရားသူကြီး(၂)  
 မန္တလေးခရိုင်တရားရုံး

**အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာခြင်း**

ရောင်းချသူ ဒေါ်လှလှထွန်း ၁၄/ဒေရ(နိုင်)၀၉၄၁၆၉ ပိုင်ဆိုင်သော ဒေါ်အုန်းတင် အမည်ပေါက် အမှတ် ၆၆၄/က၊ စကားဖြူ ၂လမ်း၊ စရေရပ်ကွက်၊ ဒဂုံအထိမ်းရိမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး (အလျားပေ ၂၀)အနယ်အဝေး(၆)အကျယ်အဝန်းရှိ အိမ်ခြံမြေအား ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဒေါ်ထက်ထက်လှိုင် ၁၄/ဒေရ(နိုင်)၂၃၂၄၂ ပါ(၃)ဦးတို့မှ ဝယ်ယူရန်အလို့ငှာ စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ သို့ပါ၍ ယင်းအိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်ပြီး ကန့်ကွက်လိုပါက (၁၀)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက အရောင်းအဝယ်ကိစ္စအား ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအဖွဲ့ကြားချက်အရ-  
 ဦးရဲမင်းထွန်း (စဉ်-၁၂၀၆၁)  
 LL.B, Diploma in Business Law  
 တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ

အမှတ် ၄၇၅၊ ဧရာဝတီရိ ၃လမ်း၊ အရှေ့(၆)အနောက်ရပ်ကွက်၊ သာဓကမြို့နယ်၊ ဖုန်း-၀၉-၇၉၉၀၆၁၃၀

**စက်မှုနှင့်မြေကွက်နှင့် အဆောက်အအုံအမြန်ရောင်းမည်**

အသေးစား၊ အလတ်စား၊ စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံ၊ ပိုဒေါင်၊ လူနေရန်အလွန်ကောင်း၊ လှိုင်သာယာအနောက်ပိုင်းမြို့နယ်၊ ဇုန်(၅)၊ ဂန္ဓဝင်လမ်းနှင့် ရွှေဝါ(၃)လမ်းထောင့် ပေ(၆၀)ပတ်လည်၊ နှစ်(၆၀)ဂရုန်၊ နှစ်ထပ်အာစီ၊ အာစီအမိုး၊ အားလုံး ကြွေပြားကပ်ပြီး ၄၄၀ပါဝါမီတာပါ အဝီစီရေကောင်း။ အထူးသက်သာသော ဈေးနှုန်းဖြင့် အမြန်ရောင်းမည်။ ဦးရာလူရမည်။ စိတ်ဝင်စားသူများ အမြန်ဆက်သွယ်ပါ။

စုံစမ်းရန်-၀၉-၅၀၀၀၆၇၃၊ ၀၉-၅၀၀၅၆၇၄

**ဘိုးဘုရင်အမည်ပြောင်း လျှောက်ထားခြင်းကြေညာစာ**

သထုံမြို့နယ်၊ ပေါ်တော်မူကျေးရွာ၊ ကွင်းအမှတ်(၆၅၇)၊ လိပ်အင်းကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၇)၊ မြေစရိယာ ၀ ဒဿ ၆၇ ဧကအနက်မှ A.B.C.Dအတွင်း ၀ ဒဿ ၆၉ ဧကရှိ မြို့မြေအား အရှေ့ဘက် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်း၊ အနောက်ဘက် ဦးပိုင်အမှတ်(၁၄)၊ တောင်ဘက် ဦးပိုင်အမှတ်(၁၉)၊ (၁၉)၊ (၁၈)၊ မြောက်ဘက် ဦးပိုင်အမှတ်(၁၇)ရှိ မြေကို ဘိုးဘုရင်အမည်ပြောင်းပေးရန် ဒေါ်အုံးမြေမှ လျှောက်ထားလာသည့်အတွက် ယင်း၏အမည်သို့ ပြောင်းလဲပေးမည်ဖြစ်ပါ၍ ပြောင်းလဲပေးထိုက်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ၂၀၂၁ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၂၇ရက်မတိုင်မီ ဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများနှင့်တကွ မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှူး၊ သထုံမြို့ထံ ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ကာလအတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်တင်ပြမှုမရှိပါက ကန့်ကွက်သူမရှိဟု ယူဆပြီး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

မြို့နယ်ဦးစီးဌာနမှူး  
 မြို့နယ်လယ်ယာမြေစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန  
 သထုံမြို့

**သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း**

ဦးကျော်မင်းထွန်း-ဒေါ်သူဇာမင်းတို့၏ သားဖြစ်သူ မောင်ရဲရဲ ၉/ပကခ (နိုင်)၀၄၄၉၃၆ သည် မိဘစိတ်ဆင်းရဲ၊ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းအောင် အကြိမ်ကြိမ်ပြုလုပ်ပါသဖြင့် ယနေ့မှစ၍ သားအဖြစ်မှ အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်လိုက်ပါကြောင်းနှင့် နောက်နောင်တွင် ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စအဝဝကို လုံးဝတာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။ (စစ်စမ်းမြန်းခြင်းသည်ခံပါ)

ဦးကျော်မင်းထွန်း ၉/မနမ(နိုင်)၁၁၂၂၈၅  
 ဒေါ်သူဇာမင်း ၉/မနမ(နိုင်)၁၁၂၂၆၆

**အများသိစေရန် ကြေညာချက်**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သယံဇာတနှင့်ထွက်ကုန် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မင်းရဲကျော်စွာလမ်း၊ အမှတ်(၃၃)၊ မြေကွက်ပေါ်ရှိ အောက်လုပ်ထားသော ကန်စရိတ်တိုက်အနက်မှ (၅-လွှာ)တိုက်ခန်းနှင့် အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်အလုံးအား ၁-၇-၂၀၁၄ရက်တွင် ဒေါ်မေစာနိုး ၉/အေတ(နိုင်)၀၀၈၉၈၀ ထံမှ ကျွန်တော် ဦးလှအေးထွေး ၂/သယက (နိုင်)၁၄၂၃၇၅ မှ တရားဝင်ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ဝယ်ထားရှိသော တိုက်ခန်းဖြစ်ပြီး မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကိုမျှ ရောင်းချခြင်းမပြုပါကြောင်းနှင့် ကျွန်ုပ်၏ခွင့်ပြုချက် တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ ရောင်းချသူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုသွားမည်အပြင် ဝယ်ယူသူများအပေါ်တွင်လည်း တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးလှအေးထွေး  
 ၁/သယက(နိုင်)၁၄၂၃၇၅  
 အမှတ်(၈၇)၊ ဗိုလ်လက်ကလမ်း၊ ဗိုလ်စိန်မှန်ရပ်ကွက်၊  
 ဗဟန်းမြို့နယ်  
 ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၀၁၀၈၇၂

**ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူကွက်လယ်မြို့နယ်၊ (၁၄)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(၄၁/စီမံကိန်း(၂))၊ ကျွန်စစ်သားလမ်း၊ အမှတ်(၁၂၇)ဟုခေါ်တွင်သော အကျယ်အဝန်း (ပေ၄၀xပေ၆၀)ရှိ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီတွင် ဦးသိန်းကြည်အမည်ပေါက်နှစ်(၆၀)မြေငှားဂရုန်ဖြစ်သည့် အိမ်နှင့်မြေအား ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်လက်ရှိထားသူ ဦးမိုးအာစိမ်ဟူခန့်ထံမှ ကျွန်ုပ်တို့၏ မိတ်ဆွေဖြစ်သူက အပြီးအပြတ်ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသအား ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း သတ်မှတ်ရက်ကန့်ကွက်သည့်နေ့တိုင် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ဥပဒေနှင့်အညီ ပြုမြောက်အောင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွှဲအပ်သူအဖွဲ့ကြားချက်အရ-  
 ဒေါ်ခင်ဝင်းထိုက်(LL.B) ဒေါ်ဟောမာဝင့်အောင်(LL.B) ဦးအောင်ထင်ကျော်(LL.B)  
 စဉ်-၁၂၂၄(၁၄-၃-၂၀၁၇) စဉ်-၁၀၉၇(၃၀-၆-၂၀၁၆) စဉ်-၅၃၈၆၅(၂၈-၁၀-၂၀၂၀)  
 ဒေါ်အိမ်မာဆန်း(LL.B) အထက်တန်းရှေ့နေ  
 စဉ်-၁၀၅၀၆(၂၆-၃-၂၀၁၅)  
 (တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေများ)  
 အမှတ်(၅၇၄)၊ ခူးယား(၄)လမ်း၊ (၅၀)ရပ်ကွက်၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး  
 ဖုန်း-၀၉-၇၇၂၄၂၀၂၈၊ ၀၉-၄၄၉၀၉၀၉၇၉

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**

မန္တလေးမြို့ရှိ Myaing Chan Li Co., Ltd ၏ သွင်းကုန် ကြေညာလွှာ အမှတ် ID-NO-100180349510 ပူးတွဲ(၂)အစဉ်မှာ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

ဖုန်း-

## တေးဂီတသံချမ်း

### တူမပြာ ထေးဂီတ

ဒုတိယ

ပိုင်းလမ်းအောင်

အောင်အောင်

စိုးညိုညို

ဘုန်းသစ်

ဒေဝီ

နန်းစိန်

နင်းသင်္ဂါ

သက်ထက်စံ

ခင်လှညိုဝင်း

သဒ္ဓါနန်းထိုက်

၁-၁၀-၂၀၂၁ (သောကြာနေ့) ၊ ည (၉:၀၀) နာရီ **LIVE ON MRTV**

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး**  
**အငယ်တန်းစာရေးရာထူး(၂)နေရာအတွက်**  
**ရွေးချယ်ခံရသူများစာရင်းထုတ်ပြန်ခြင်း**  
**၁၃၈၃ခုနှစ် တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၀ရက်**  
**၂၀၂၁ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်**

၁။ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတွင် လစ်လပ်လျက်ရှိသော လစာနှုန်းကျပ် (၁၈၀၀၀၀-၂၀၀၀၀၀) ရရှိသည့် အငယ်တန်းစာရေးရာထူး(၂)နေရာအတွက် ရေးဖြေအောင်မြင်သူများအား လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းနှင့် ကွန်ပျူတာကျွမ်းကျင်မှုစစ်ဆေးခြင်းတို့ကို ၂၇-၉-၂၀၂၁ရက် တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ရွေးချယ်ခံရသူများ၏ နံအမှတ်များအား အောက်ပါအတိုင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်သည်-

၁။- ၁၊ ၄၊ ၅၊ ၁၀၊ ၁၄၊ ၂၀၊ ၂၁၊ ၂၄၊ ၂၅၊ ၃၈၊ ၄၁၊ ၄၅၊ ၄၆၊ ၅၂၊ ၅၃၊ ၅၅၊ ၆၀၊ ၆၄၊ ၆၅၊ ၇၇၊ ၈၇၊ ၈၉။

၂။ ရွေးချယ်ခံရသူများသည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးသို့ အောက်ပါ စာရွက်စာတမ်းများနှင့်အတူ ၄-၁၀-၂၀၂၁ရက်(တနင်္လာနေ့) ရုံးချိန်အတွင်း အချိန်မီ သတင်းပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်-

- (က) နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား(မူရင်း/မိတ္တူ)
- (ခ) အိမ်ထောင်စုစာရင်း(မူရင်း/မိတ္တူ)
- (ဂ) တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်၊ ဘွဲ့ရလက်မှတ်(မူရင်း/မိတ္တူ)
- (ဃ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ ထောက်ခံချက်(မူရင်း)
- (င) သက်ဆိုင်ရာမြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းမှ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်း ထောက်ခံချက်(မူရင်း)
- (စ) သက်ဆိုင်ရာ ၂၅လက်မ အရွယ်အစားရှိ လိုင်စင်စာတံပုံ(၁၀)ပုံ

၃။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးသို့ သတ်မှတ်ထားသော နေ့ရက်တွင် လာရောက်သတင်းပို့ရန် ပျက်ကွက်သူများနှင့် ဌာနမှ သတ်မှတ်ထားသော ကတ်စာရင်းထုတ်ပေးရန် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမပြုနိုင်သောသူများ၏ ရာထူးနေရာများ၌ ဝန်ထမ်းရွေးချယ်ခန့်ထားရေး အမှတ်အမှားအနည်းအလိုက်တန်းစီစီစဉ်အား အထောက်အထားခိုင်ခံ့စွာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ ဆက်သွယ်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်ဦးစီးဌာန

**လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
**ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန**  
**(အိတ်ပိုင်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း)**

၁။ ရေအားလျှပ်စစ်အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာန၊ သူဌေးရေအားလျှပ်စစ်စီမံကိန်းတွင် ၂၀၂၁ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၁ရက်မှ ၂၀၂၂ခုနှစ် မတ် ၃၀ရက်အထိ (၆)လ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ဆောင်ရွက်မည့်အောက်ပါလုပ်ငန်းများအား ပြည်တွင်းတိုင်းရင်းသား လုပ်ငန်းရှင်ကုမ္ပဏီများသို့ မြန်မာ့ကုမ္ပဏီမြေပြင်လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက်လိုပါသည်-

(က) River Bed Material (၂၀၀၀၀၀)ကျင်းအား ဌာနစုကွင်းအရောက်စုဆောင်းခြင်း  
 Tender No.1/DHPI(P&W)/2021-2022(Mini Budget)

(ခ) ရေလွှဲလွှဲကြိုး/ကျောက်သားတူးဖော်ခြင်း(၆၀၀၀၀)ကျင်းလုပ်ငန်း  
 Tender No.2/DHPI(P&W)/2021-2022(Mini Budget)

(ဂ) ယ်မတအတိုမြစ်ပြင်ရန် စီမံကိန်းတွင်းတူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း(၇၀၀၀၀)နှင့် ဘိုလပ်မြေဖိသွင်းခြင်း(ရေစိမ့်နှုတ်ခြင်းအပါအဝင်)လုပ်ငန်း(၇၀၀၀၀)  
 Tender No.3/DHPI(P&W)/2021-2022(Mini Budget)

၂။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းလေ့လာနိုင်ပါသည်။ လာရောက်ဝယ်ယူရာတွင် ကုမ္ပဏီတစ်ခုလျှင် ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးသာ ကိုစစ်-၁၉ရောက်ဆိုင်ရာအကာအကွယ်(Mask နှင့် Face Shield)များဝတ်ဆင်၍ လာရောက်ဝယ်ယူပေးပါရန် မေတ္တာရပ်ခံပါသည်-

တင်ဒါပုံစံစာတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်မှ ၁၁-၁၀-၂၀၂၁ရက်အထိ  
 တင်ဒါပုံစံစာတင်ရောင်းချမည့်အချိန် - နံနက် ၈:၀၀ မှ ၁၂:၀၀ နာရီအတွင်း  
 တင်ဒါပုံစံစာတင်ရောင်းချမည့်နေရာ - ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ ရေအိတ်ပိုင်  
 တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းလျှောက်သွင်းရမည့်ရက် - အမှတ်စဉ်(၁)၊(၂)၊(၃)၊(၄)၊(၅)၊(၆)၊(၇)၊(၈)၊(၉)၊(၁၀)၊(၁၁)၊(၁၂)၊(၁၃)၊(၁၄)၊(၁၅)၊(၁၆)၊(၁၇)၊(၁၈)၊(၁၉)၊(၂၀)၊(၂၁)၊(၂၂)၊(၂၃)၊(၂၄)၊(၂၅)၊(၂၆)၊(၂၇)၊(၂၈)၊(၂၉)၊(၃၀)၊(၃၁)၊(၃၂)၊(၃၃)၊(၃၄)၊(၃၅)၊(၃၆)၊(၃၇)၊(၃၈)၊(၃၉)၊(၄၀)၊(၄၁)၊(၄၂)၊(၄၃)၊(၄၄)၊(၄၅)၊(၄၆)၊(၄၇)၊(၄၈)၊(၄၉)၊(၅၀)၊(၅၁)၊(၅၂)၊(၅၃)၊(၅၄)၊(၅၅)၊(၅၆)၊(၅၇)၊(၅၈)၊(၅၉)၊(၆၀)၊(၆၁)၊(၆၂)၊(၆၃)၊(၆၄)၊(၆၅)၊(၆၆)၊(၆၇)၊(၆၈)၊(၆၉)၊(၇၀)၊(၇၁)၊(၇၂)၊(၇၃)၊(၇၄)၊(၇၅)၊(၇၆)၊(၇၇)၊(၇၈)၊(၇၉)၊(၈၀)၊(၈၁)၊(၈၂)၊(၈၃)၊(၈၄)၊(၈၅)၊(၈၆)၊(၈၇)၊(၈၈)၊(၈၉)၊(၉၀)၊(၉၁)၊(၉၂)၊(၉၃)၊(၉၄)၊(၉၅)၊(၉၆)၊(၉၇)၊(၉၈)၊(၉၉)၊(၁၀၀)၊(၁၀၁)၊(၁၀၂)၊(၁၀၃)၊(၁၀၄)၊(၁၀၅)၊(၁၀၆)၊(၁၀၇)၊(၁၀၈)၊(၁၀၉)၊(၁၁၀)၊(၁၁၁)၊(၁၁၂)၊(၁၁၃)၊(၁၁၄)၊(၁၁၅)၊(၁၁၆)၊(၁၁၇)၊(၁၁၈)၊(၁၁၉)၊(၁၂၀)၊(၁၂၁)၊(၁၂၂)၊(၁၂၃)၊(၁၂၄)၊(၁၂၅)၊(၁၂၆)၊(၁၂၇)၊(၁၂၈)၊(၁၂၉)၊(၁၃၀)၊(၁၃၁)၊(၁၃၂)၊(၁၃၃)၊(၁၃၄)၊(၁၃၅)၊(၁၃၆)၊(၁၃၇)၊(၁၃၈)၊(၁၃၉)၊(၁၄၀)၊(၁၄၁)၊(၁၄၂)၊(၁၄၃)၊(၁၄၄)၊(၁၄၅)၊(၁၄၆)၊(၁၄၇)၊(၁၄၈)၊(၁၄၉)၊(၁၅၀)၊(၁၅၁)၊(၁၅၂)၊(၁၅၃)၊(၁၅၄)၊(၁၅၅)၊(၁၅၆)၊(၁၅၇)၊(၁၅၈)၊(၁၅၉)၊(၁၆၀)၊(၁၆၁)၊(၁၆၂)၊(၁၆၃)၊(၁၆၄)၊(၁၆၅)၊(၁၆၆)၊(၁၆၇)၊(၁၆၈)၊(၁၆၉)၊(၁၇၀)၊(၁၇၁)၊(၁၇၂)၊(၁၇၃)၊(၁၇၄)၊(၁၇၅)၊(၁၇၆)၊(၁၇၇)၊(၁၇၈)၊(၁၇၉)၊(၁၈၀)၊(၁၈၁)၊(၁၈၂)၊(၁၈၃)၊(၁၈၄)၊(၁၈၅)၊(၁၈၆)၊(၁၈၇)၊(၁၈၈)၊(၁၈၉)၊(၁၉၀)၊(၁၉၁)၊(၁၉၂)၊(၁၉၃)၊(၁၉၄)၊(၁၉၅)၊(၁၉၆)၊(၁၉၇)၊(၁၉၈)၊(၁၉၉)၊(၂၀၀)၊(၂၀၁)၊(၂၀၂)၊(၂၀၃)၊(၂၀၄)၊(၂၀၅)၊(၂၀၆)၊(၂၀၇)၊(၂၀၈)၊(၂၀၉)၊(၂၁၀)၊(၂၁၁)၊(၂၁၂)၊(၂၁၃)၊(၂၁၄)၊(၂၁၅)၊(၂၁၆)၊(၂၁၇)၊(၂၁၈)၊(၂၁၉)၊(၂၂၀)၊(၂၂၁)၊(၂၂၂)၊(၂၂၃)၊(၂၂၄)၊(၂၂၅)၊(၂၂၆)၊(၂၂၇)၊(၂၂၈)၊(၂၂၉)၊(၂၃၀)၊(၂၃၁)၊(၂၃၂)၊(၂၃၃)၊(၂၃၄)၊(၂၃၅)၊(၂၃၆)၊(၂၃၇)၊(၂၃၈)၊(၂၃၉)၊(၂၄၀)၊(၂၄၁)၊(၂၄၂)၊(၂၄၃)၊(၂၄၄)၊(၂၄၅)၊(၂၄၆)၊(၂၄၇)၊(၂၄၈)၊(၂၄၉)၊(၂၅၀)၊(၂၅၁)၊(၂၅၂)၊(၂၅၃)၊(၂၅၄)၊(၂၅၅)၊(၂၅၆)၊(၂၅၇)၊(၂၅၈)၊(၂၅၉)၊(၂၆၀)၊(၂၆၁)၊(၂၆၂)၊(၂၆၃)၊(၂၆၄)၊(၂၆၅)၊(၂၆၆)၊(၂၆၇)၊(၂၆၈)၊(၂၆၉)၊(၂၇၀)၊(၂၇၁)၊(၂၇၂)၊(၂၇၃)၊(၂၇၄)၊(၂၇၅)၊(၂၇၆)၊(၂၇၇)၊(၂၇၈)၊(၂၇၉)၊(၂၈၀)၊(၂၈၁)၊(၂၈၂)၊(၂၈၃)၊(၂၈၄)၊(၂၈၅)၊(၂၈၆)၊(၂၈၇)၊(၂၈၈)၊(၂၈၉)၊(၂၉၀)၊(၂၉၁)၊(၂၉၂)၊(၂၉၃)၊(၂၉၄)၊(၂၉၅)၊(၂၉၆)၊(၂၉၇)၊(၂၉၈)၊(၂၉၉)၊(၃၀၀)၊(၃၀၁)၊(၃၀၂)၊(၃၀၃)၊(၃၀၄)၊(၃၀၅)၊(၃၀၆)၊(၃၀၇)၊(၃၀၈)၊(၃၀၉)၊(၃၁၀)၊(၃၁၁)၊(၃၁၂)၊(၃၁၃)၊(၃၁၄)၊(၃၁၅)၊(၃၁၆)၊(၃၁၇)၊(၃၁၈)၊(၃၁၉)၊(၃၂၀)၊(၃၂၁)၊(၃၂၂)၊(၃၂၃)၊(၃၂၄)၊(၃၂၅)၊(၃၂၆)၊(၃၂၇)၊(၃၂၈)၊(၃၂၉)၊(၃၃၀)၊(၃၃၁)၊(၃၃၂)၊(၃၃၃)၊(၃၃၄)၊(၃၃၅)၊(၃၃၆)၊(၃၃၇)၊(၃၃၈)၊(၃၃၉)၊(၃၄၀)၊(၃၄၁)၊(၃၄၂)၊(၃၄၃)၊(၃၄၄)၊(၃၄၅)၊(၃၄၆)၊(၃၄၇)၊(၃၄၈)၊(၃၄၉)၊(၃၅၀)၊(၃၅၁)၊(၃၅၂)၊(၃၅၃)၊(၃၅၄)၊(၃၅၅)၊(၃၅၆)၊(၃၅၇)၊(၃၅၈)၊(၃၅၉)၊(၃၆၀)၊(၃၆၁)၊(၃၆၂)၊(၃၆၃)၊(၃၆၄)၊(၃၆၅)၊(၃၆၆)၊(၃၆၇)၊(၃၆၈)၊(၃၆၉)၊(၃၇၀)၊(၃၇၁)၊(၃၇၂)၊(၃၇၃)၊(၃၇၄)၊(၃၇၅)၊(၃၇၆)၊(၃၇၇)၊(၃၇၈)၊(၃၇၉)၊(၃၈၀)၊(၃၈၁)၊(၃၈၂)၊(၃၈၃)၊(၃၈၄)၊(၃၈၅)၊(၃၈၆)၊(၃၈၇)၊(၃၈၈)၊(၃၈၉)၊(၃၉၀)၊(၃၉၁)၊(၃၉၂)၊(၃၉၃)၊(၃၉၄)၊(၃၉၅)၊(၃၉၆)၊(၃၉၇)၊(၃၉၈)၊(၃၉၉)၊(၄၀၀)၊(၄၀၁)၊(၄၀၂)၊(၄၀၃)၊(၄၀၄)၊(၄၀၅)၊(၄၀၆)၊(၄၀၇)၊(၄၀၈)၊(၄၀၉)၊(၄၁၀)၊(၄၁၁)၊(၄၁၂)၊(၄၁၃)၊(၄၁၄)၊(၄၁၅)၊(၄၁၆)၊(၄၁၇)၊(၄၁၈)၊(၄၁၉)၊(၄၂၀)၊(၄၂၁)၊(၄၂၂)၊(၄၂၃)၊(၄၂၄)၊(၄၂၅)၊(၄၂၆)၊(၄၂၇)၊(၄၂၈)၊(၄၂၉)၊(၄၃၀)၊(၄၃၁)၊(၄၃၂)၊(၄၃၃)၊(၄၃၄)၊(၄၃၅)၊(၄၃၆)၊(၄၃၇)၊(၄၃၈)၊(၄၃၉)၊(၄၄၀)၊(၄၄၁)၊(၄၄၂)၊(၄၄၃)၊(၄၄၄)၊(၄၄၅)၊(၄၄၆)၊(၄၄၇)၊(၄၄၈)၊(၄၄၉)၊(၄၅၀)၊(၄၅၁)၊(၄၅၂)၊(၄၅၃)၊(၄၅၄)၊(၄၅၅)၊(၄၅၆)၊(၄၅၇)၊(၄၅၈)၊(၄၅၉)၊(၄၆၀)၊(၄၆၁)၊(၄၆၂)၊(၄၆၃)၊(၄၆၄)၊(၄၆၅)၊(၄၆၆)၊(၄၆၇)၊(၄၆၈)၊(၄၆၉)၊(၄၇၀)၊(၄၇၁)၊(၄၇၂)၊(၄၇၃)၊(၄၇၄)၊(၄၇၅)၊(၄၇၆)၊(၄၇၇)၊(၄၇၈)၊(၄၇၉)၊(၄၈၀)၊(၄၈၁)၊(၄၈၂)၊(၄၈၃)၊(၄၈၄)၊(၄၈၅)၊(၄၈၆)၊(၄၈၇)၊(၄၈၈)၊(၄၈၉)၊(၄၉၀)၊(၄၉၁)၊(၄၉၂)၊(၄၉၃)၊(၄၉၄)၊(၄၉၅)၊(၄၉၆)၊(၄၉၇)၊(၄၉၈)၊(၄၉၉)၊(၅၀၀)၊(၅၀၁)၊(၅၀၂)၊(၅၀၃)၊(၅၀၄)၊(၅၀၅)၊(၅၀၆)၊(၅၀၇)၊(၅၀၈)၊(၅၀၉)၊(၅၁၀)၊(၅၁၁)၊(၅၁၂)၊(၅၁၃)၊(၅၁၄)၊(၅၁၅)၊(၅၁၆)၊(၅၁၇)၊(၅၁၈)၊(၅၁၉)၊(၅၂၀)၊(၅၂၁)၊(၅၂၂)၊(၅၂၃)၊(၅၂၄)၊(၅၂၅)၊(၅၂၆)၊(၅၂၇)၊(၅၂၈)၊(၅၂၉)၊(၅၃၀)၊(၅၃၁)၊(၅၃၂)၊(၅၃၃)၊(၅၃၄)၊(၅၃၅)၊(၅၃၆)၊(၅၃၇)၊(၅၃၈)၊(၅၃၉)၊(၅၄၀)၊(၅၄၁)၊(၅၄၂)၊(၅၄၃)၊(၅၄၄)၊(၅၄၅)၊(၅၄၆)၊(၅၄၇)၊(၅၄၈)၊(၅၄၉)၊(၅၅၀)၊(၅၅၁)၊(၅၅၂)၊(၅၅၃)၊(၅၅၄)၊(၅၅၅)၊(၅၅၆)၊(၅၅၇)၊(၅၅၈)၊(၅၅၉)၊(၅၆၀)၊(၅၆၁)၊(၅၆၂)၊(၅၆၃)၊(၅၆၄)၊(၅၆၅)၊(၅၆၆)၊(၅၆၇)၊(၅၆၈)၊(၅၆၉)၊(၅၇၀)၊(၅၇၁)၊(၅၇၂)၊(၅၇၃)၊(၅၇၄)၊(၅၇၅)၊(၅၇၆)၊(၅၇၇)၊(၅၇၈)၊(၅၇၉)၊(၅၈၀)၊(၅၈၁)၊(၅၈၂)၊(၅၈၃)၊(၅၈၄)၊(၅၈၅)၊(၅၈၆)၊(၅၈၇)၊(၅၈၈)၊(၅၈၉)၊(၅၉၀)၊(၅၉၁)၊(၅၉၂)၊(၅၉၃)၊(၅၉၄)၊(၅၉၅)၊(၅၉၆)၊(၅၉၇)၊(၅၉၈)၊(၅၉၉)၊(၆၀၀)၊(၆၀၁)၊(၆၀၂)၊(၆၀၃)၊(၆၀၄)၊(၆၀၅)၊(၆၀၆)၊(၆၀၇)၊(၆၀၈)၊(၆၀၉)၊(၆၁၀)၊(၆၁၁)၊(၆၁၂)၊(၆၁၃)၊(၆၁၄)၊(၆၁၅)၊(၆၁၆)၊(၆၁၇)၊(၆၁၈)၊(၆၁၉)၊(၆၂၀)၊(၆၂၁)၊(၆၂၂)၊(၆၂၃)၊(၆၂၄)၊(၆၂၅)၊(၆၂၆)၊(၆၂၇)၊(၆၂၈)၊(၆၂၉)၊(၆၃၀)၊(၆၃၁)၊(၆၃၂)၊(၆၃၃)၊(၆၃၄)၊(၆၃၅)၊(၆၃၆)၊(၆၃၇)၊(၆၃၈)၊(၆၃၉)၊(၆၄၀)၊(၆၄၁)၊(၆၄၂)၊(၆၄၃)၊(၆၄၄)၊(၆၄၅)၊(၆၄၆)၊(၆၄၇)၊(၆၄၈)၊(၆၄၉)၊(၆၅၀)၊(၆၅၁)၊(၆၅၂)၊(၆၅၃)၊(၆၅၄)၊(၆၅၅)၊(၆၅၆)၊(၆၅၇)၊(၆၅၈)၊(၆၅၉)၊(၆၆၀)၊(၆၆၁)၊(၆၆၂)၊(၆၆၃)၊(၆၆၄)၊(၆၆၅)၊(၆၆၆)၊(၆၆၇)၊(၆၆၈)၊(၆၆၉)၊(၆၇၀)၊(၆၇၁)၊(၆၇၂)၊(၆၇၃)၊(၆၇၄)၊(၆၇၅)၊(၆၇၆)၊(၆၇၇)၊(၆၇၈)၊(၆၇၉)၊(၆၈၀)၊(၆၈၁)၊(၆၈၂)၊(၆၈၃)၊(၆၈၄)၊(၆၈၅)၊(၆၈၆)၊(၆၈၇)၊(၆၈၈)၊(၆၈၉)၊(၆၉၀)၊(၆၉၁)၊(၆၉၂)၊(၆၉၃)၊(၆၉၄)၊(၆၉၅)၊(၆၉၆)၊(၆၉၇)၊(၆၉၈)၊(၆၉၉)၊(၇၀၀)၊(၇၀၁)၊(၇၀၂)၊(၇၀၃)၊(၇၀၄)၊(၇၀၅)၊(၇၀၆)၊(၇၀၇)၊(၇၀၈)၊(၇၀၉)၊(၇၁၀)၊(၇၁၁)၊(၇၁၂)၊(၇၁၃)၊(၇၁၄)၊(၇၁၅)၊(၇၁၆)၊(၇၁၇)၊(၇၁၈)၊(၇၁၉)၊(၇၂၀)၊(၇၂၁)၊(၇၂၂)၊(၇၂၃)၊(၇၂၄)၊(၇၂၅)၊(၇၂၆)၊(၇၂၇)၊(၇၂၈)၊(၇၂၉)၊(၇၃၀)၊(၇၃၁)၊(၇၃၂)၊(၇၃၃)၊(၇၃၄)၊(၇၃၅)၊(၇၃၆)၊(၇၃၇)၊(၇၃၈)၊(၇၃၉)၊(၇၄၀)၊(၇၄၁)၊(၇၄၂)၊(၇၄၃)၊(၇၄၄)၊(၇၄၅)၊(၇၄၆)၊(၇၄၇)၊(၇၄၈)၊(၇၄၉)၊(၇၅၀)၊(၇၅၁)၊(၇၅၂)၊(၇၅၃)၊(၇၅၄)၊(၇၅၅)၊(၇၅၆)၊(၇၅၇)၊(၇၅၈)၊(၇၅၉)၊(၇၆၀)၊(၇၆၁)၊(၇၆၂)၊(၇၆၃)၊(၇၆၄)၊(၇၆၅)၊(၇၆၆)၊(၇၆၇)၊(၇၆၈)၊(၇၆၉)၊(၇၇၀)၊(၇၇၁)၊(၇၇၂)၊(၇၇၃)၊(၇၇၄)၊(၇၇၅)၊(၇၇၆)၊(၇၇၇)၊(၇၇၈)၊(၇၇၉)၊(၇၈၀)၊(၇၈၁)၊(၇၈၂)၊(၇၈၃)၊(၇၈၄)၊(၇၈၅)၊(၇၈၆)၊(၇၈၇)၊(၇၈၈)၊(၇၈၉)၊(၇၉၀)၊(၇၉၁)၊(၇၉၂)၊(၇၉၃)၊(၇၉၄)၊(၇၉၅)၊(၇၉၆)၊(၇၉၇)၊(၇၉၈)၊(၇၉၉)၊(၈၀၀)၊(၈၀၁)၊(၈၀၂)၊(၈၀၃)၊(၈၀၄)၊(၈၀၅)၊(၈၀၆)၊(၈၀၇)၊(၈၀၈)၊(၈၀၉)၊(၈၁၀)၊(၈၁၁)၊(၈၁၂)၊(၈၁၃)၊(၈၁၄)၊(၈၁၅)၊(၈၁၆)၊(၈၁၇)၊(၈၁၈)၊(၈၁၉)၊(၈၂၀)၊(၈၂၁)၊(၈၂၂)၊(၈၂၃)၊(၈၂၄)၊(၈၂၅)၊(၈၂၆)၊(၈၂၇)၊(၈၂၈)၊(၈၂၉)၊(၈၃၀)၊(၈၃၁)၊(၈၃၂)၊(၈၃၃)၊(၈၃၄)၊(၈၃၅)၊(၈၃၆)၊(၈၃၇)၊(၈၃၈)၊(၈၃၉)၊(၈၄၀)၊(၈၄၁)၊(၈၄၂)၊(၈၄၃)၊(၈၄၄)၊(၈၄၅)၊(၈၄၆)၊(၈၄၇)၊(၈၄၈)၊(၈၄၉)၊(၈၅၀)၊(၈၅၁)၊(၈၅၂)၊(၈၅၃)၊(၈၅၄)၊(၈၅၅)၊(၈၅၆)၊(၈၅၇)၊(၈၅၈)၊(၈၅၉)၊(၈၆၀)၊(၈၆၁)၊(၈၆၂)၊(၈၆၃)၊(၈၆၄)၊(၈၆၅)၊(၈၆၆)၊(၈၆၇)၊(၈၆၈)၊(၈၆၉)၊(၈၇၀)၊(၈၇၁)၊(၈၇၂)၊(၈၇၃)၊(၈၇၄)၊(၈၇၅)၊(၈၇၆)၊(၈၇၇)၊(၈၇၈)၊(၈၇၉)၊(၈၈၀)၊(၈၈၁)၊(၈၈၂)၊(၈၈၃)၊(၈၈၄)၊(၈၈၅)၊(၈၈၆)၊(၈၈၇)၊(၈၈၈)၊(၈၈၉)၊(၈၉၀)၊(၈၉၁)၊(၈၉၂)၊(၈၉၃)၊(၈၉၄)၊(၈၉၅)၊(၈၉၆)၊(၈၉၇)၊(၈၉၈)၊(၈၉၉)၊(၉၀၀)၊(၉၀၁)၊(၉၀၂)၊(၉၀၃)၊(၉၀၄)၊(၉၀၅)၊(၉၀၆)၊(၉၀၇)၊(၉၀၈)၊(၉၀၉)၊(၉၁၀)၊(၉၁၁)၊(၉၁၂)၊(၉၁၃)၊(၉၁၄)၊(၉၁၅)၊(၉၁၆)၊(၉၁၇)၊(၉၁၈)၊(၉၁၉)၊(၉၂၀)၊(၉၂၁)၊(၉၂၂)၊(၉၂၃)၊(၉၂၄)၊(၉၂၅)၊(၉၂၆)၊(၉၂၇)၊(၉၂၈)၊(၉၂၉)၊(၉၃၀)၊(၉၃၁)၊(၉၃၂)၊(၉၃၃)၊(၉၃၄)၊(၉၃၅)၊(၉၃၆)၊(၉၃၇)၊(၉၃၈)၊(၉၃၉)၊(၉၄၀)၊(၉၄၁)၊(၉၄၂)၊(၉၄၃)၊(၉၄၄)၊(၉၄၅)၊(၉၄၆)၊(၉၄၇)၊(၉၄၈)၊(၉၄၉)၊(၉၅၀)၊(၉၅၁)၊(၉၅၂)၊(၉၅၃)၊(၉၅၄)၊(၉၅၅)၊(၉၅၆)၊(၉၅၇)၊(၉၅၈)၊(၉၅၉)၊(၉၆၀)၊(၉၆၁)၊(၉၆၂)၊(၉၆၃)၊(၉၆၄)၊(၉၆၅)၊(၉၆၆)၊(၉၆၇)၊(၉၆၈)၊(၉၆၉)၊(၉၇၀)၊(၉၇၁)၊(၉၇၂)၊(၉၇၃)၊(၉၇၄)၊(၉၇၅)၊(၉၇၆)၊(၉၇၇)၊(၉၇၈)၊(၉၇၉)၊(၉၈၀)၊(၉၈၁)၊(၉၈၂)၊(၉၈၃)၊(၉၈၄)၊(၉၈၅)၊(၉၈၆)၊(၉၈၇)၊(၉၈၈)၊(၉၈၉)၊(၉၉၀)၊(၉၉၁)၊(၉၉၂)၊(၉၉၃)၊(၉၉၄)၊(၉၉၅)၊(၉၉၆)၊(၉၉၇)၊(၉၉၈)၊(၉၉၉)၊(၁၀၀)၊(၁၀၁)၊(၁၀၂)၊(၁၀၃)၊(၁၀၄)၊(၁၀၅)၊(၁၀၆)၊(၁၀၇)၊(၁၀၈)၊(၁၀၉)၊(၁၁၀)၊(၁၁၁)၊(၁၁၂)၊(၁၁၃)၊(၁၁၄)၊(၁၁၅)၊(၁၁၆)၊(၁၁၇)၊(၁၁၈)၊(၁၁၉)၊(၁၂၀)၊(၁၂၁)၊(၁၂၂)၊(၁၂၃)၊(၁၂၄)၊(၁၂၅)၊(၁၂၆)၊(၁၂၇)၊(၁၂၈)၊(၁၂၉)၊(၁၃၀)၊(၁၃၁)၊(၁၃၂)၊(၁၃၃)၊(၁၃၄)၊(၁၃၅)၊(၁၃၆)၊(၁၃၇)၊(၁၃၈)၊(၁၃၉)၊(၁၄၀)၊(၁၄၁)၊(၁၄၂)၊(၁၄၃)၊(၁၄၄)၊(၁၄၅)၊(၁၄၆)၊(၁၄၇)၊(၁၄၈)၊(၁၄၉)၊(၁၅၀)၊(၁၅၁)၊(၁၅၂)၊(၁၅၃)၊(၁၅၄)၊(၁၅၅)၊(၁၅၆)၊(၁၅၇)၊(၁၅၈)၊(၁၅၉)၊(၁၆၀)၊(၁၆၁)၊(၁၆၂)၊(၁၆၃)၊(၁၆၄)၊(၁၆၅)၊(၁၆၆)၊(၁၆၇)၊(၁၆၈)၊(၁၆၉)၊(၁၇၀)၊(၁၇၁)၊(၁၇၂)၊(၁၇၃)၊(၁



# ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် ၉ ရပ်

## ၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး၊
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး၊
- (ဂ) လွတ်လပ်၍ တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေးမူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာအတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး “မူ”ကို ဆက်လက် လိုက်နာကျင့်သုံးရေး၊

## ၂။ စီးပွားရေး

- (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကို ခေတ်မီနည်းစနစ် များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကို လည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကိုဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး၊

- (ဂ) ပြည်တွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော်၏ ထုတ်ကုန် များစွာ ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက် ဖော်ဆောင်ရေး၊

## ၃။ လူမှုရေး

- (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ် ရှင်သန် ထက်မြက်ရေး၊

- (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း အစဉ်အလာများကို လေးစား လိုက်နာပြီး အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှု စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး၊

- (ဂ) တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ပညာရည်မြင့်မားရေး။

# ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်း ကျေးရွာ ၁၂ ရွာ ဓာတ်အားလိုင်းတိုးချဲ့ခြင်းလုပ်ငန်းပြီးစီး

ပူတာအို စက်တင်ဘာ ၂၉  
ကချင်ပြည်နယ် ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာ ၁၂ ရွာတွင် မီးလင်းရေးအတွက် ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ထရန်စဖော်မာများ တိုးချဲ့ တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း က ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းရာနှုန်းပြည့်ပြီးစီးပြီဖြစ်၍ ကျေးရွာများတွင် မီးလင်းနေပြီဖြစ်သည်။

ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ နမ်ဒင်၊ မာမုံရိုးဒီ၊ လားဝါးတား၊ အလပ်ဒမ်း၊ ဝါးဆား၊ ဖန်ခိုင်(၂)၊ အထက်ဆန်ဂေါင်၊ ညဲဆာလာဒီ၊ နီးနာဝါချို၊ ဖတ်မာစွပ်၊ ဆာရ်ခွမ်ဒမ်းနှင့် ဝမ်ခွမ်ဒမ်းကျေးရွာများတွင် ၁၁ ကေစီ ဓာတ်အားလိုင်းနှင့် ၄၀၀ ဗို့ ဓာတ်အားလိုင်းများ တိုးချဲ့တပ်ဆင်ခြင်း၊ ၁၀၀ ကေစီအထက်ထရန်စဖော်မာ ၁၁ လုံးနှင့် ၅၀ ကေစီအထက်ထရန်စဖော်မာ တစ်လုံးတည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးရေးလုပ်ငန်း၏ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ဘဏ္ဍာနှစ် ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၇၆၃ ဒသမ ၁၅၈ သန်းဖြင့် တင်ဒါအောင်မြင်ခဲ့သည့် ကုမ္ပဏီများက ဆောင်ရွက်ပြီးစီးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကျေးရွာများအတွက် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားများကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ၃ ဒသမ ၂ မဂ္ဂါဝပ်ထွက်ရှိသည့် အထက်နမ့်ထွမ် ရေအားလျှပ်စစ်စက်ရုံ မှ ဖြန့်ဝေပေးမည်ဖြစ်ကာ ယင်းစက်ရုံသည် ပူတာအိုနှင့် မချမ်းဘော့ မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရပ်ကွက် ၁၅ ခုနှင့် ကျေးရွာပေါင်း ၆၆ ရွာတို့ကိုလည်း လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ဖြန့်ဖြူးပေးလျက်ရှိသည်။ အဆိုပါကျေးရွာများတွင် ယခင်က ဖယောင်းတိုင်မီးများနှင့် ဆိုလာမီးများကိုသာ အသုံးပြုခဲ့ကြရပြီး ယခုအခါ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားရရှိလာပြီဖြစ်၍ များစွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာတော့မည်ဖြစ်သည်။



ပူတာအိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများတွင် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်းများ သွယ်တန်းထားမှုကို တွေ့ရစဉ်။

## ဂိုးကန်သွင်းမှုအသား၊ ခြေအသားဖြင့် ကစားနိုင်ခဲ့သော်လည်း အဆုံးသတ်မသေချာမှုကြောင့် ပီအက်စ်ဂျီကို ဂိုးပြတ်ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့် မန်စီးတီး



ပီအက်စ်ဂျီကစားသမား မက်ဆီ မန်စီးတီးအသင်းဘက်သို့ ဂိုးသွင်းယူစဉ်။

ယူအီးအက်စ်အေ ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စု ပွဲစဉ်(၂)အဖြစ် လီဂူးဝမ်း ကလပ် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းနှင့် ပရီမီယာလိဂ်ကလပ် မန်စီးတီး အသင်းတို့ပွဲစဉ်ကို စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ပီအက်စ်ဂျီအိမ်ကွင်း၌ ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက ပီရို၊ မက်ဆီတို့၏ သွင်းဂိုးများနှင့်အတူ နှစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် မန်စီးတီး အသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် အုပ်စု (A)တွင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းက နှစ်ပွဲကစား တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲသရေ ရမှတ် လေးမှတ်ဖြင့် ဦးဆောင်ထား သည်။

စာမျက်နှာ ၂၄ ကော်လံ ၃ ◆

## ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

ဘာသာရေးကို နိုင်ငံရေးလက်နက်အဖြစ် အသုံးမချပါနဲ့

ဆောင်းပါး စာ - ၉

ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်၊ ကုသရေးဆိုင်ရာ ပစ္စည်းများ လွယ်ကူချောမွေ့စွာ တင်သွင်းနိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

စာ - ၁၂

စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက် ည ၈ နာရီ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာသစ် ၁၅၄၂ ဦးတွေ့ရှိ

စာ - ၁၅

အသုံးတည်ခြင်း၊ မတည်ခြင်း

ဆောင်းပါး စာ - ၂၀